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معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم: 

اجازه تغییر کاربری 
باغ های قم را نمی دهیم
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گفت:  قم  استانداری  عمرانی  امور  هماهنگی  معاون   
باغ های سطح شهر قم  تغییر کاربری  اجازه  به هیچ عنوان 
و  استانداری  در  حساسیت  با  موضوع  این  و  نمی دهیم  را 
شهرداری پیگیری می شود.  محسن بهشتی روز پنجشنبه 

در دیدار جمعی از کارشناسان و فعالان زیست محیطی با 
توسعه فضای سبز شهری در قم  بر ضرورت  قم  استاندار 
در  افزود:  و  کرد  تأکید  سبز  کمربند  و  منطقه ای  به صورت 
جهت توسعه سرانه فضای سبز، طرح تفصیلی شهر بازنگری

1

عکس:حسین یاراحمدی

برای توسعه سرانه فضای سبز طرح تفصیلی شهر بازنگری می شود

آغازعملیات اجرایی
 آزادراه سردار سلیمانی

سالگرد ارتحال امام خمینی)ره( و قیام خونین 15 خرداد را تسلیت می گوییم

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم :

سریال شهید زین الدین ۲۰۰ میلیارد ریال 
اعتبار نیاز دارد

 مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم با اشاره در دست تولید بودن سریال شهید 
زین الدین گفت: ساخت این سریال به ۲۰۰ میلیارد ریال اعتبار نیاز دارد. 

سید موسی حسینی کاشانی در گفت و گویی با اشاره به موضوع ها و مصوبه های 
جلسه اخیر شورای فرهنگ عمومی  اظهار داشت: یکی از موضوع های مطرح شده در 
این جلسه برگزاری کنگره ملی شهدای قم و بویژه تولید سریال شهید زین الدین به عنوان 
یکی از برنامه های آن بود. حسینی کاشانی همچنین با بیان اینکه در این جلسه برای 
جذب کمک های دستگاه های مختلف بحث و تبادل نظر شد، در تبیین سریال فوق 
افزود: این سریال یک مجموعه تلویزیونی ۲۶ قسمتی است، که فیلمنامه آن نوشته شده 
و مصوبه اولیه آن نیز گرفته شده است. مدیرکل ارشاد قم کل اعتبار لازم برای تولید این 
مجموعه را ۲۰۰ میلیارد ریال ذکر کرد و گفت: ۱۰۰ میلیارد ریال آن توسط صدا و سیما 
تامین می شود و امیدواریم نیم دیگر این اعتبار را نیز از طریق دستگاه های مختلف استان 
جذب کنیم. سردار شهید مهدی زین الدین فرمانده لشکر ۱۷ علی بن ابیطالب )ع( قم در 
۲۷ آبان سال ۱۳۶۳ در حالی که به همراه برادرش مجید مسئول اطلاعات و عملیات تیپ 
دو لشکر ۱۷ جهت شناسایی منطقه عملیاتی، از باختران به سمت سردشت در حرکت 
بودند، در منطقه دارساوین بر اثر کمین ضد انقلاب به شهادت رسیدند. حسینی کاشانی 
گفت: طبق مصوبه جلسه اخیر، مقرر شد بخشی از بودجه های فرهنگی قم به سمت 

کنگره شهدای این استان هدایت شود.
مدیرکل ارشاد قم اذعان داشت: کنگره شهدای قم که قرار بود در آبان ماه سال جاری 

برگزار شود، به دلیل شیوع کرونا به تاخیر افتاده و زمان آن در آینده اعلام خواهد شد.

رییس دانشگاه علوم پرشکی قم:

عادی شدن رفتار مردم قم با کرونا 
خطرناک است

 رییس دانشگاه علوم پرشکی قم گفت: عادی شدن رفتارهای مردم و عدم التزام به 
موازین بهداشتی خطرناک است و مردم باید توجه داشته باشند که اگر نسبت به رعایت 
پروتکل های بهداشتی غفلت صورت گیرد، ممکن است بار دیگر شاهد طغیان بیماری 

در استان باشیم. 
محمدرضا قدیر در جلسه ستاد پیشگیری، کنترل و مبارزه با کرونا ویروس دانشگاه علوم 
پزشکی قم افزود: همزمان با بازگشایی ها سفر به قم نیز در این ایام افزایش یافته است و 
نگران هستیم که این مسافرت ها موجب انتقال ویروس از استان های با وضعیت قرمز به 
قم شود. وی ادامه داد: افرادی که بیماری زمینه ای داشته و یا سن زیادی دارند در خطر 

بیشتر کرونا هستند و تمرکز ما در فاز سوم غربالگری بر روی افراد پرخطر جامعه است.
قدیر اظهار داشت: بیمارستان ها در حالت آماده باش کامل هستند تا در صورت 

اپیدمی و پیک مجدد بیماری، بتوانند با سرعت در خدمت مردم باشند.
رییس دانشگاه علوم پرشکی قم افزود: همشهریان با رعایت فاصله گذاری اجتماعی و 
توجه به دستورات بهداشتی، از مدافعان سلامت و پزشکان و کادر درمانی حمایت کنند و 

اجازه ندهند بار دیگر شاهد بروز مشکلات باشیم.
 

مدیرکل غله استان قم: 

۲۰ هزار تن گندم از کشاورزان قمی 
خریداری می شود

 مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان  قم گفت: فرآیند خرید تضمینی گندم از 
کشاورزان آغازشده و پیش بینی می کنیم امسال حدود ۲۰ هزار تن گندم از تولیدکنندگان 

این محصول در استان خریداری شود. 
بهزاد رادمنش بیان کرد:  علاوه بر سیلوی ۱۰۸ هزار تنی شهید آصف نخعی قم که 
در کیلومتر۱۰ جاده اراک واقع شده، شرکت تعاونی روستایی بخش جعفرآباد استان نیز 

به عنوان مباشر خرید، آماده تحویل گندم از کشاورزان بخش است.
وی ادامه داد: البته در انبارهای شرکت تـعاونی بخش جعفرآباد صرفا محموله های با 
وزن کمتر از ۱۰تن خـریداری و تحـویل می شود و محموله های با وزن بیش از این مقدار 

باید به سیلوی ملکی استان تحویل شود.

ضرورت تشویق
 به فرزند آوری 

ایرانیان سالانه در حال پیر شدن هستند بطوریکه 
۲۰ سال بعد، از پیرترین کشورها محسوب شده و 
در ۳۰ سال آینده پیرترین کشور جهان خواهند بود. 

تصور اینکه در این مدت کوتاه چه اتفاقی برای مردم می افتد بسیار تلخ است و 
حتما تلخ تر از پاندُمی کروناست. 

در سال ۱۳9۸ تعداد ۱۷۰ هزار تولد  مثبت ثبت از  سال ۱۳9۷ کمتر داشتیم 
وسال ۱۳9۷ هم ۱۲۰ هزار تولد مثبت از  سال ۱۳9۶ کمتر داشتیم. اما ملاحظه 
کنید که هیچ صدای بلند نشده و هیچ ساختار اجرایی احساس ور شکستگی 
نکرد. کدام سرمایه است که از انسان و نیروی انسانی بالاتر باشد، چه اتفاقی 
افتاده است که با کوچکترین  رشد اقتصادی خوشحال می شویم، اما با تولد یک 
فرزند ایرانی نه ، چگونه است که با یک واقعه نابسامان زلزله و سیل به هیجان دچار 

می شویم اما با کاهش ۱۷۰ هزار تولد در طول یکسال اتفاقی نمی افتد.
روی سخن من با جوانان عزیز است به آنها که خداوند تبارک وتعالی و معصومین 
سلام الله علیهم اجمعین و  سیاست گذاران اصلی بزرگترین افق را برایشان »مادر 
شدن« و »پدر شدن« تعریف کرده اند. این حدیث شریف از باب الحوائج امام کاظم 
)ع( است که »روزی فرزند را خداوند عزوجل می دهد« )کافی جلد ۶- صفحه ۳(. 
ما با شاخص های ابتر و ناقص ارزشیابی می کنیم اما فطرت چیز دیگری است. 
مرد جوان در جایگاه رفیع پدر شدن است که می ماند و افتخار می آفریند، پدر 

است که با نگاه به آینده فرزندانش، کار می کند و افتخار آفرینی می کند.
با این حرف بالای دینی و انسانی که برای مادر شدن و پدر شدن وجود دارد ، 
واقعیت های کشورمان حاکی از کم توجهی به امور مربوط به آن می شود. امسال 
با کاهش ۱۷۰ هزار نفری تولد ها ، نرخ رشد جمعیت به زیر یک درصد سقوط کرد 
و متاسفانه ساختار جمعیتی به  هم خورد و  نسبت سالمندان کمی بالاتر رفت. 
دنیا برای حل مشکل سالهای طولانی است که برنامه ریزی کرده است. در کشور 
آلمان وزارت خانه ای تاسیس شده است، در این کشور برای ۳ فرزند ماهانه قریب 
۱95 یورو و برای  فرزند چهارم  و بالاتر ۲۲۱ یورو در ماه پرداخت می کنند و نفرات  
بالا را  بسیار بیشتر می دهند. ۷۰  درصد 4 دوره درمان ناباروری را تامین می کنند 

.هرکس در آلمان به دنیا بیاید یک  شهروند آلمان است.
در اسپانیا برای تولد هر بچه ۲5۰۰ یورو به خانواده کمک کرده اند. کره جنوبی 
بیش از ۳ هزار  دلار می دهد. فرانسه با تخصیص قریب 5 درصد از درآمد ناخالص 
ملی بیشترین باروری را در کشور های اروپایی دارد کشور های شمال اروپا و ژاپن 
قوانین تشویق فرزند آوری دارند در روسیه فرمان فرزند آوری را آقای پوتین به عهده 
گرفته است  و اقدامات اعجاب آوری انجام می دهد. در انگلستان معافیت مالیاتی 
برای فرزندان ، ۳ سال مرخصی ، حقوق برای مادران حداقل اقدامات است 
همچنین در کشورهای پر جمعیتی چون چین و هند همه قوانین به فرزند آوری 

تغییر کرده اند.
ما نیازمند حرکتی جهشی برای حل این مشکل که روز به روز سخت می شود 

هستیم ، دو عامل اصلی در این قضیه موثر است:
سبک زندگی: جالب است که در تحقیقات ملی مشخص شده است بیشترین 
دلیل ازدواج دیررس و فرزند آوری کمتر سبک زندگی است  نه مسائل اقتصادی ، 

افراد ثروتمند و شاغل دیر تر ازدواج کرده و با تاخیر کمتر فرزند می آورند.
تغییر سبک زندگی با برنامه ریزی های علمی موثر و مدون و مستمر فرهنگی 
میسر است . همه رسانه های همگانی ، سمعی ، بصری و نوشتاری ،  همه محافل 

فرهنگی  و مذهبی باید یکصدا برای تغییر سبک زندگی اقدام کنند.
بسیج ملی عملیاتی : منظور فهم عالمانه موضوع  توسط ساختارهای اجتماعی 
و حمایت همه جانبه از آن با توجه به فرهنگ غنی ایرانی اسلامی  است، این 
بسیج باید مساعدت های اقتصادی و اجتماعی و فرهنگی را در برگیرند و با مطالعه 
اقداماتی که در جهان انجام می شود کارهای موثری را در این  زمینه طراحی و به 

اجرا در آورد.
موضوع جمعیت و ساختار آن ، تلخ تر از کرونا است اما می توان آنرا با شهد تولد 

فرزندان در ایران زمین شیرین ساخت.
استاد و رئیس مرکز تحقیقات سرطان دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی

 مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم با اشاره در دست تولید بودن سریال 
شهید زین الدین گفت: ساخت این سریال به ۲۰۰ میلیارد ریال اعتبار نیاز دارد. 

سید موسی حسینی کاشانی در گفت و گویی با اشاره به موضوع ها و مصوبه های 
جلسه اخیر شورای فرهنگ عمومی  اظهار داشت: یکی از موضوع های مطرح شده 
در این جلسه برگزاری کنگره ملی شهدای قم و بویژه تولید سریال شهید زین الدین 
به عنوان یکی از برنامه های آن بود. حسینی کاشانی همچنین با بیان اینکه در این 

جلسه برای جذب کمک های دستگاه های مختلف بحث و تبادل نظر شد، در تبیین

 رییس دانشگاه علوم پرشکی قم گفت: عادی شدن رفتارهای مردم و عدم التزام به 
موازین بهداشتی خطرناک است و مردم باید توجه داشته باشند که اگر نسبت به رعایت 
پروتکل های بهداشتی غفلت صورت گیرد، ممکن است بار دیگر شاهد طغیان بیماری 
در استان باشیم.  محمدرضا قدیر در جلسه ستاد پیشگیری، کنترل و مبارزه با کرونا 
ویروس دانشگاه علوم پزشکی قم افزود: همزمان با بازگشایی ها سفر به قم نیز در این ایام 
افزایش یافته است و نگران هستیم که این مسافرت ها موجب انتقال ویروس از استان 

های با وضعیت قرمز به قم شود. وی ادامه داد: افرادی که بیماری زمینه ای داشته و یا

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم :

سریال شهید زین الدین ۲۰۰ میلیارداعتبار نیاز دارد
رییس دانشگاه علوم پرشکی قم:

عادی شدن رفتار مردم قم با کرونا خطرناک است

1

با حضور وزیر راه و شهرسازی درقم صورت گرفت؛ 

افزایش 64درصدی تصادفات فوتی در قم

 مسئول دفتر رهبر معظم انقلاب در قم با بیان اینکه قانون الهی 
برای همه زمان ها است، تصریح کرد: جمهوری اسلامی در مقابله 
با فساد با کسی سر شوخی ندارد. حجت الاسلام محمود محمدی 
عراقی عصر پنج شنبه در همایش تجلیل و تقدیر از مساجد نمونه 
و فعال در ایام کرونا و ماه مبارک رمضان که در سالن اجتماعات 
مجتمع فرهنگی نور برگزار شد، عنوان کرد: رهبر معظم انقلاب 
عنایت خاصی به جهادگران دارند. وی افزود: گزارش فعالیت های 

روحانیون و نیروهای جهادی در مسئله کرونا موجب خشنودی

شهردار قم با اشاره به پروژه باغ موزه دفاع مقدس شهر قم، 
اظهار کرد: این پروژه باید یکی از نمادها و شاخص های شهر قم 
باشد و تمام عناوین و بخش های آن از محوطه گرفته تا داخل آن به 
بهترین شکل اجرا شود.   سیدمرتضی سقائیان نژاد روزپنجشنبه  
معاون  ناظر  پاسدار محمدقاسم  دیدار سردار سرتیپ دوم  در 
هماهنگ کننده و سرهنگ سیدحسین ستوده رئیس سازمان 
امور موزه ها و یادمان های دفاع مقدس بنیاد حفظ آثار و نشر 

ارزش های دفاع مقدس، اظهار کرد: نزدیک به ۵۰۰ پروژه داریم

مسئول دفتر رهبر معظم انقلاب در قم:

جمهوری اسلامی در مبارزه با فساد 
با کسی شوخی ندارد

شهردارقم:

باغ موزه دفاع مقدس باید در قم 
الگو و شاخص باشد 

8 ۲

روزنامه

1

* محمد اسماعیل اکبری 

شرکت مخابرات ایران – منطقه قم

به استناد مجوز شماره 4۵8 مورخ 1399/۰3/۰8 شورای اسلامی شهرقنوات نسبت به  فروش تعدادی از قطعات املاک 
داخل بافت شهری متعلق به شهرداری رااز طریق مزایده اقدام نماید.

لذا متقاضیان 3روز پس ازچاپ آگهی نوبت دوم مزایده به شهرداری قنوات واقع درقنوات،خیابان امام خمینی)ره(
واحدامور مالی مراجعه فرمایند۰

فروش اسنادازتاریخ پنج شنبه مورخ 1399/۰3/۲9 لغایت دوشنبه مورخ 1399/۰4/۰۲می باشد.آخرین مهلت تحویل 
وارائه اسنادبه شهرداری پنج شنبه 1399/۰4/۰5 وروزبازگشایی پیشنهادها )پاکت ها(شنبه1399/۰4/۰7خواهدبود.

1- شهرداری در رد ویا قبول هریک از پیشنهادات مختار است.
۲- سپرده برنده شدگان درمزایده  نفراول ودوم درصورت انصراف به نفع شهرداری ضبط خواهد شد.

3- اخذ سپرده به صورت نقد وواریز به حساب سپرده شهرداری می باشد.
4- هزینه چاپ آگهی به عهده برنده مزایده می باشد.

۵- برنده شدگان درمزایده می بایست وجوه را نقدا به حساب درآمد شهرداری واریزنمایند.
آدرس:قنوات ،خیابان امام خمینی )ره(شهرداری قنوات،واحد املاک تلفن 33۲۲1444

)آگهی مزایده املاک نوبت دوم(

شناسه چاپ : 9۲1۲۵۲     

شهرداری قنوات درنظر دارد



شنبه -بیست وچهارم خرداد ماه 1399-    سال بیست  و سوم -   شماره 25052

 
رییس جمهوری با تاکید بر اینکه تحریم ها نمی تواند بر اراده مردم ما تاثیر بگذارد، 
گفت: کشور به یک کارگاه بزرگ تولیدی تبدیل شده است و همه در حال فعالیت 
هستند و در هفت سال گذشته تولید فولاد نسبت به تولید تمام تاریخ ایران دو 

برابر شده است. 
حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی روز پنجشنبه در آیین بهره برداری از 
طرح های صنعتی و معدنی در استان های خراسان رضوی و اصفهان که به  شکل 
ویدیو کنفرانس برگزار شد، گفت: خداوند بزرگ را سپاسگزاریم که در پنجشنبه ای 
دیگر توانستیم بخشی از دستاوردهای ملت بزرگ ایران کارگران و مهندسان را در 

معرض دید ملت فهیم ایران و همچنین جهانیان برسانیم.
همه  برای  شتاب  پر  و  پرکار  سالی  امسال  امیدوارم  گفت:  جمهوری  رییس 
مسئولان و کارگران باشد. امسال سال »جهش تولید« است و باید همه توانمان را 
به کار ببریم و به گونه ای  حرکت را افزایش دهیم که سال ما سال پر افتخاری برای 

ملت و کشور عزیز باشد.
ایران به کارگاه بزرگ تبدیل شده است

روحانی گفت: امروز تمام ایران به یک کارگاه بزرگ تبدیل شده است. در هر 
استانی همه تلاش  و کار می کنند. اینکه در بخش صنعت و معدن ما ۳۸۰۰ طرح 
مشغول فعالیت هستند و در سال جاری تا پایان سال ۲۰۰ طرح مهم افتتاح می 

شود، به این معنی است که همه کشور در حال حرکت است.
وی یادآور شد: در بخش های مختلف صنعت، کشاورزی، خدمات، حمل و 
نقل و انرژی امروز شاهد یک تحول هستیم و بحمدالله موفق هستیم و هر هفته 

طرح های مهمی را افتتاح می کنیم.
روحانی گفت: 4۷۲۶ میلیارد تومان ارزش طرح هایی است که امروز افتتاح شد 
و این پاسخ بسیار خوبی است به آنهایی که می خواستند در سال 9۷ و 9۸ کشور 

ما را به زانو در بیاورند.
رییس جمهوری یادآور شد: گزارشی که در همین بخش لوازم خانگی داده شد 
نشان داد که در سال 9۸ که فشار 9۷ را داشتیم و فشار مضاعف شد، تولید لوازم 
خانگی در سال 9۸ نسبت به 9۷،  ۱۰ درصد افزایش یافت و در برخی موارد ۳۳ 
درصد و در برخی  موارد۱۲ درصد افزایش یافته است؛ یعنی تحریم نتوانسته ما 

را از پا درآورد.
تحریم ها نمی تواند بر اراده مردم ما تاثیر بگذارد

روحانی گفت: اینکه کشور در شرایط تحریم روند افتتاح ها ادامه دارد یعنی ما 
این مسیر را ادامه و تولید را توسعه داده ایم. اینکه در یک افتتاح دیدیم که تولید 
یخچال فریزر ۳۰۰ هزار دستگاه از امروز افزایش داشته است یعنی تحریم در اراده 

ملت ما نمی تواند تاثیر بگذارد.
رییس جمهوری اظهار داشت: البته تحریم به ما فشار می آورد و کار ما را سخت 
می کند؛ همین اینکه مدیران واحدهای تولید تقاضای تخصیص ارز بیشتری 
هستند تا بتوانند سرعت تولید را افزایش دهند نشان می دهد که دشمن نتوانسته 

ما را از خودمان باز دارد و  ما را تسلیم کند.
وی بیان کرد: ما علاوه بر اینکه اجازه ندادیم دشمن به هدف خود برابر ملت 
ایران دست پیدا کند، راه خود در ادامه دادیم البته ممکن است مقداری حرکت و 

مسیر ما کندتر شده باشد اما است مسیر و حرکت ادامه خواهد یافت.
روحانی به سه موضوع مهم در بخش صنعت اشاره کرد و افزود: تامین مواد اولیه 
یعنی وجود معادن غنی کشور برای صنعت مهم است زیرا مواد اولیه را برای این 

بخش  فراهم می کند.
رییس جمهوری گفت: ما در فولاد از کشور دیگری گندله تامین نمی کنیم که 
آن را به آهن اسفنجی یا شمش فولاد تبدیل کنیم، همه این فرایند از معدن شروع 
تا خط نهایی  در کشور انجام می شود، یعنی در زمینه مواد اولیه کشوری غنی 

داریم که در اکثر موارد، مواد اولیه را خودمان می توانیم از معادن استخراج کنیم.
تحریم و کرونا نتوانست تولید را متوقف کند

روحانی در ادامه به گزارش های آماری در زمینه تولید لوازم خانگی اشاره کرد و 
افزود: در دومین ماه سال 99 در شرایط  شدت شیوع کرونا نسبت به مدت مشابه 
سال گذشته، که کرونایی نبوده است، در زمینه تولید ماشین لباس شویی ۱5۲ 
درصد افزایش داشته ایم، در زمینه تولید تلویزیون 49 درصد افزایش داشته ایم که 

نشان می دهد کرونا ما را متوقف نکرده است. 
رییس جمهوری با بیان این که کرونا و تحریم نتوانست تولید کشور را متوقف 
کند گفت: امروز شاهد یک حرکت بسیار خوب در کشور هستیم.روحانی، میدان 
صادرات را یکی از مهمترین موارد بخش تولید در صنعت و معدن دانست و افزود: 
باید کاری کنیم که بخشی از تولیدات صادر شود زیرا در این بخش است که تولید 
کننده ناچار است کیفیت محصول را افزایش دهد و مجبور است قیمت را متعادل 

کند.
مرحله سوم مدیریت کرونا رعایت کامل دستورالعمل ها است

همچنین روحانی روز پنجشنبه در جلسه روسای کمیته های تخصصی ستاد 
ملی مقابله با کرونا با بیان اینکه امروز در برخی از مناطق کشور وارد مرحله سوم 
مدیریت مقابله با کرونا شده ایم، اظهارداشت:  مرحله اول با ایجاد محدویت های 
وسیع در تعطیلی بسیاری از کسب و کارها اجرا شده و مرحله دوم نیز با فاصله 
گذاری هوشمند اجتماعی که منجر به بازگشایی کسب و کارها و تقسیم بندی 

شهرها شد به سه سطح قرمز، زرد و سفید همراه بود.
رییس جمهوری با بیان اینکه مرحله سوم مدیریت مقابله با کرونا سازگاری با 
کرونا با رعایت کامل دستورالعمل ها است، افزود: این مرحله در حالی شروع می 
شود که هم متخصصان داخلی و هم سازمان های بین المللی اعلام کرده اند 
فعلا هیچ پایانی را نمی توان برای کرونا مشخص کرد و باید با استفاده از تجربه 
فاصله گذاری هوشمند وارد مرحله تامین سلامت مردم با رعایت دستورالعمل 

های بهداشتی در روال فعالیت های لازم اقتصادی-اجتماعی بشویم.
دکتر روحانی ادامه داد: برنامه ریزی برای مرحله سازگاری با کرونا با رعایت کامل 
دستورالعمل ها ضروری است که این سازگاری بر اساس تعریف متخصصین، 

تغییر در شیوه ها و سبک زندگی و نحوه فعالیت است.
رییس جمهوری اظهار داشت: خوشبختانه ایران جزو اولین کشورهایی بود که 
توانست با تدوین دستورالعمل های بهداشتی فشار بر زندگی و کسب و کار مردم را 
کاهش داده و مسیر منطقی و تدریجی بازگشت به فعالیت های ضروری با حفظ 

سلامتی را برای مردم تامین کند.
روحانی با تاکید بر لزوم تلاش مسوولان برای آموزش و اطلاع رسانی همگانی 
به مردم با همکاری صدا و سیما در زمینه رعایت دستورالعمل های بهداشتی، 
خاطرنشان کرد: تولید و توزیع ماسک به عنوان وسیله لازم برای جلوگیری از 
شیوع بیماری به مرحله نسبتا مطلوبی رسیده و باید وزارت صنعت تولید ماسک 
ارزان را در دستور کار فوری قرار دهد. رییس جمهوری گزارش های ارائه شده در 
مرحله بازگشایی و شروع به کار مراکز پر رفت و آمد در سطوح طبقه بندی شده 
سفید،  زرد و قرمز به ویژه در مراکز مذهبی و برخی بقاع متبرکه را مطلوب خواند و 
با قدردانی از مسوولان این مراکز ابراز امیدواری کرد دیگر مراکز پر رفت و آمد و پر 

جمعیت نیز به سطح مطلوب برسند.
روحانی تاکید کرد: مسوولان کمیته های مرتبط موظفند برای مراکزی که در 
سطح نگران کننده قرار دارند از جمله متولیان اصناف و کسب و کارها جلسات 
توجیحی برگزار کرده و آنان را ملزم به رعایت و نظارت بر اجرای دقیق دستورالعمل 

ها کنند و در صورت نیاز با مراکز متخلف برخورد قانونی صورت گیرد.
رییس جمهوری گفت: مردم شریف باید بدانند دولت و مسوولان تلاش می 
کنند با سیاست ها و برنامه های مدون کشور را وارد مرحله مقابله با عوارض 
کارگران،  کنندگان،  تولید  همت  با  حاضر  حال  در  اگرچه  کنند؛  اقتصادی 
کارمندان، کشاورزان و دیگر دست اندرکاران بخش ضروری صنعت،  کشاورزی و 

خدمات چرخه اقتصادی کشور هرگز متوقف نشده است.
روحانی تاکید کرد: عوارض کرونا بر اقتصاد کشور پدیده غیر قابل انکار جهانی 
است و ما نیاز داریم قدم به قدم وارد مرحله جبران خسارت های اقتصادی کرونا 
شویم که این مرحله نیز نیازمند داشتن اطمینان از سلامتی مردم و رعایت مطلوب 

مقررات بهداشتی از سوی مردم است.

وزیر اطلاعات: 

عوارض کرونا در کشور امنیتی نشد 
 وزیر اطلاعات از عملکرد رسانه ملی و دیگر رسانه ها در نمایش عملکرد همه دستگاه ها 
قدردانی کرد و اضافه کرد: اگر رسانه ها این گونه منصفانه به میدان نمی آمدند، ما شاهد 

این آرامش نبودیم. 
حجت الاسلام سید محمود علوی وزیر اطلاعات، در حاشیه نشست ستاد کرونا 
استان تهران در جمع خبرنگاران گفت: ما در آغاز شیوع بیماری کرونا دغدغه ای داشتیم 
که مسائل اقتصادی و اجتماعی و عوارض ناشی از آن موجب چالش امنیتی شود که 

امروز اعلام می کنیم عوارض کرونا در کشور، امنیتی نشد.
وی ادامه داد: علت این بود که مردم دیدند همه مسئولان به پرچمداری مقام معظم 
رهبری به صحنه آمدند و جلسات هیئت دولت به ریاست رئیس جمهور، در تعطیلات 

نورزی تعطیل شد و وزارت بهداشت نیز کاملًا فعال بود.
وزیر اطلاعات اظهار داشت: به لحاظ وجود کالا در فروشگاه ها نیز نگرانی داشتیم؛ 
اما هم اکنون هیچ دغدغه ای در این باره نداریم. مردم ما نجابت نشان دادند، مانند 
برخی کشورها به فروشگاه ها یورش نبردند و هم اکنون آرامش در کشور برقرار است. 
در این مدت نگرانی هم از بابت اقشار تنگ دست جامعه داشتیم که مردم و دولت و 
نیروهای مسلح به عرصه آمدند و با بسته های معیشتی و کمک های مومنانه این دغدغه 

هم برطرف شد.
وی با قدردانی از عملکرد استاندار تهران و یکایک اعضای ستاد کرونای استان تهران 
به ویژه زالی، عنوان کرد: صیانت از تهران با شهرهای دیگر تفاوت می کند و اگر شما زلزله 

تهران را با دیگر شهرها مقایسه کنید، به حساسیت تهران پی می برید.
وزیر اطلاعات از عملکرد رسانه ملی و دیگر رسانه ها در نمایش عملکرد همه دستگاه ها 
قدردانی کرد و اضافه کرد: اگر رسانه ها این گونه منصفانه به میدان نمی آمدند، ما شاهد 
این آرامش نبودیم. یکی از عوامل کاهش دغدغه امنیتی ما و همچنین افزایش تاب 
آوری مردم، عملکرد منصفانه و بزرگوارانه رسانه ملی و دیگر رسانه ها در موضوع کرونا 

بوده است.
علوی درباره شرایط کنونی کشور نیز تصریح کرد: براساس نظرسنجی ها هرچه از 
شیوع کرونا می گذریم، نارضایتی مردم از دستگاه ها و سازمان ها در بحث کرونا کمتر و 

رضایت آن ها رو به افزایش است.
 

محسن کوهکن: 

مجلس نباید عملکرد دولت را سلیقه ای 
تحلیل کند

عضو جبهه پیروان خط امام و رهبری، گفت: اگرچه دولت معصوم و مصون از اشتباه 
نیست و مجلس هم باید نظارت کند و تذکر دهد اما نکته مهم این است که نباید عملکرد 
دولت را بر اساس سلیقه تحلیل کنیم، بلکه موضوعات باید براساس قانون و گزارشات 
مستدل و کارشناسی تحلیل شود، در چنین شرایطی وقتی قانون و اخلاق سرلوحه کار 

باشد، اصطکاک به حداقل می رسد.
محسن کوهکن  بابیان اینکه در خصوص رابطه دولت و مجلس سه شیوه برخورد وجود 
دارد، اظهارداشت: نخستین حالت بی اعتنایی از سوی دولت است، این اتفاق بسیار 
بدی است که دولت نسبت به موضع گیری ها و تذکرات مجلس بی تفاوت باشد. انباشت 
این بی اعتنایی در نهایت تبدیل به یک سم مهلک در روابط مجلس با دولت می شود، لذا 
به نظر من دولت باید در حد توان اطلاعات و گزارش  ها را در اختیار نمایندگان قرار دهد 

و حتی نشست ها و جلساتی برای این تبادل اطلاعات برگزار شود.
وی افزود: دومین شیوه برخورد میان دولت و مجلس که بدترین روش است، گارد 
گرفتن دولت در مواجهه با تذکرات یا نطق های مجلس است، حتی در بعضی موارد 
اتفاق بسیار بدی رخ می دهد که گاهی نماینده ای صحبت می کند و روابط عمومی یک 

وزارتخانه پاسخ او را می دهد و این به نوعی جسارت به نماینده مجلس است.
کوهکن در ادامه بیان داشت: اما بهترین شیوه مواجهه دولت با این مساله حساسیت 
مثبت نسبت به مواضع نمایندگان است، در این روش دولت با ایجاد ارتباط با نمایندگان، 
ارائه توضیحات و اطلاعات به آن ها می تواند گام مهمی در راستای هم گرایی دو قوه 
بردارد. باید توجه داشته باشیم که در زمان شکل گیری هر مجلسی به ویژه این مجلس 
که تعداد قابل توجهی از اعضای آن نخستین تجربه نمایندگی را کسب می کنند، یک 
دوره فطرت و سردی روابط میان دو قوه ایجاد می شود و آن هم به دلیل برقرار نبودن 
کانا ل  های ارتباطی است که در ادامه شکل می گیرد.وی در ادامه با تاکید بر ایفای نقش 
اقناعی از سوی رییس مجلس، ابراز داشت: یک نکته مهم این است که نمایندگان 
احساس  و  با شور، هیجان  که  واردی  تازه  نمایندگان  اظهارنظر  مانع  نباید  باتجربه 

مسئولیت درخصوص موضوعات اظهارنظر می کنند، شوند. 
 موسوی  خطاب به مقامات آمریکایی؛

به زودی جلوی ملت ایران زانو خواهید زد
 سخنگوی وزارت امور خارجه در پیام توییتری خود به ابراز خرسندی مقام آمریکایی 
از نتایج فشار تحریم ها علیه مردم ایران واکنش نشان داد و خطاب به مقامات آمریکایی 
نوشت: به زودی جلوی ملت ایران زانو خواهید زد.  سید عباس موسوی در حساب 
کاربری خود در توییتر نوشت: »دولتی که سیاستش مبتنی بر "فشار بر گردن" - چه 
مردم خودش و چه مردم جهان باشد - باید از تروریسم اقتصادی و فشار بر مردم عادی 
خرسند باشد.« وی ادامه داد: »دیدید نه گردن ملت ایران بلکه زانوی شما خُرد شد. به 
زودی جلوی ملت ایران هم زانو خواهید زد.«  »برایان هوک«، مسئول میز ایران در وزارت 
امور خارجه آمریکا روز پنج شنبه در مصاحبه ای با العربیه از نتایج تحریم ها علیه ایران ابراز 
خرسندی کرد و مدعی شد: آمریکا در تلاش برای قطع کمک مالی ایران به حوثی های 
یمن )انصارالله( است.  وی مدعی شد: سیاست آمریکا علیه ایران به تضعیف این کشور 

منجر شده و روی حمایتش از حزب الله تأثیر گذاشته است.

یک فعال سیاسی:

 مسیر آشتی ملی را باید طی کنیم
یک فعال سیاسی گفت: مجلس یازدهم با شرایط ویژه ای به صورت یک دست اصولگرا 
شکل گرفت. در چنین شرایطی دو راه برای مجلس وجود دارد. یا سیاست تهاجمی و 
حذفی با مخالفان و منتقدان را پیش گیرد یا تعامل سازنده با دولت به همراه نقد دلسوزانه 

در راستای تحقق مطالبات مردم را دنبال کند. 
غلامرضا انصاری ،  با تاکید بر ضرورت انسجام و همدلی در شرایط فعلی به خصوص 
وضعیت اقتصادی کشور اظهار کرد: با توجه به بحران تحریم و پاندمی کرونا که شرایط 
سختی را در کشور ما بویژه در حوزه اقتصادی و اجتماعی ایجاد کرده است و همچنین 
با توجه به موضوع ناکارآمدی و انتصابات برخی افراد نالایق طبیعی است که شرایطی 

در کشور ایجاد شود که ما در انتخابات 9۸ شاهد مشارکت و حضور حداکثری نباشیم.
وی در گفت وگو با ایسنا ادامه داد: نمی شود حاکمیت وظایف خودش را در قبال 
مردم انجام ندهد و انتظار داشته باشد که همراهی و همدلی آنان را داشته باشد. تنها 
اتکا همراهی و همدلی مردم با مسئولین است و این امر از طریق همراهی و همدلی 
مسئولین با یکدیگر، بهبود شاخصه های اقتصادی سیاسی،  اجتماعی و فرهنگی میسر 
خواهد شد. تا اصلاح این امور صورت نگیرد هر گونه تلاش برای بهبود امور نقش بر 

آب می شود.
این فعال سیاسی گفت: مجلس یازدهم با شرایط ویژه ای به صورت یک دست اصولگرا 
شکل گرفت. در چنین شرایطی دو راه برای مجلس وجود دارد. یا سیاست تهاجمی و 
حذفی با مخالفان و منتقدان را پیش گیرد یا تعامل سازنده با دولت به همراه نقد دلسوزانه 
در راستای تحقق مطالبات مردم را دنبال کند. انصاری گفت: در چنین شرایطی اگر 
مجلس و دولت راه آشتی با مردم را پیش بگیرند هم سرنوشت اصولگرایان و هم سرنوشت 
کل کشور بهبود می یابد. با توجه به نابرابری حاکم بر جامعه باید قبول کنیم راهی که در 

گذشته طی شده درست نیست و باید مسیر آشتی ملی را طی کنیم.
 

سفیر ایران در عراق:

شرایط برای سفر به عتبات فعلًا ممکن نیست
وزیران  با  اخیرش  دیدار  به  اشاره  با  خود  توییتر  صفحه  در  عراق،  در  ایران  سفیر 
امورخارجه و بهداشت عراق نوشت: شرایط برای سفر به عتبات عالیات فعلًا ممکن 
نیست.  ایرج مسجدی سفیر ایران در عراق، در صفحه توئیتر خود با اشاره به دیدار 
اخیرش با وزیران امورخارجه و بهداشت عراق نوشت: وزیران محترم خارجه و بهداشت 
عراق وعده همکاری همه جانبه دادند، باز شدن تدریجی مرزها هفته ای دو روز برای 
مبادلات تجاری، مجوز ورود کارکنان ایرانی با هماهنگی با بهداشت عراق و اجرایی 
کردن توافقات راهبردی رؤسای دو کشور را بررسی کردیم. وی افزود: شرایط برای سفر 

به عتبات عالیات فعلًا ممکن نمی باشد.

عدالت مطالبه مردم برای 
صلح در آمریکا 

مرگ دلخراش و غیر انسانی جورج فلوید در آمریکا 
به دست پلیس و در برابر دوربین و برانگیخته شدن 

احساسات مردم، بار دیگر فریاد و خواسته دیرین انسان ها را به موضوع روز تبدیل 
کرد.

از گذشته های دور، انسان های آزاده و آزاد اندیش، به دنبال تحقق عدالت برای 
فرزندان بشر بودند و صلح را نتیجه آن می دانستند، ولی زیاده خواهی، عدم 
تمکین به قانون و دوری از آموزه های وحیانی رسولان گرامی حق، هنوز فرصت 
رسیدن به صلح مبتنی بر عدالت را به جوامع انسانی نداده است، بنابراین امروز 
شاهد حضور میلیون ها انسان در خیابان های شهرهای مختلف جهان با یک 
مطالبه مشترک هستیم و آن عدالت مبتنی بر صلح است که به یک واقعیت جهانی 

تبدیل شده است.
مردم در خیابان های واشنگتن، پاریس، برلین و لندن، همگی یک شعار می دهند 
و آن عدالت و صلح است. چیزی که سال ها توسط نخبگان مسلمان و ایرانی در 
قالب یک گفتمان بین المللی و جهانی بر گرفته از آموزه های اسلامی پیگیری 
می شود و مجمع جهانی صلح اسلامی به عنوان یک سازمان مردم پایه اسلامی، 
از طریق ارتباط گیری با نخبگان و تبدیل آن به یک گفتمان نخبگی، به تدریج آن را 
به لایه های فکری و مطالبات عمومی جوامع مختلف مطرح کرده و امروز به عنوان 
یک مطالبه عمومی در جای جای جهان شاهد تکرار شعار صلح مبتنی بر عدالت 
در جمع های بزرگ راهپیمایی و اعتراضی علیه تبعیض و نابرابری هستیم و این 

موجب احیای واژه عدالت در گفتمان های اجتماعی شده است.
واقعیت این است که بدون توجه به عدالت امکان تحقق صلح پایدار و واقعی 
وجود ندارد، و اگر در مناطقی از جهان شاهد آرامش هستیم، در واقع بی عدالتی 

ها تبدیل به نارضایتی ها و امکان بروز و ظهور پیدا نکرده  است.
نمونه این وضعیت، بروز اعتراضات عدالت خواهانه و ضد نژادپرستی و تبعیض در 
آمریکا است. تا دیروز سران آمریکا گمان می کردند که کشورشان از یک ساحل آرام 
و توام با صلح پایدار برخوردار است و چشم روی نارضایتی های مردم از بی عدالتی 
ها و نبود صلح واقعی بر مبنای عدالت بسته بودند، حال آنکه به جرقه ای، خشم 
و نفرت مردم از ناامنی و بی عدالتی غلیان کرد و شاهد حضور میلیون ها انسان 
معترض در خیابان ها علیه، این به اصطلاح صلح پایداری هستیم که غرب مدعیِ 
بشر دوستی و مهد دموکراسی با آن مواجه شده است. این همان حقوق بشر 

آمریکایی است که با مرگ جورج فلوید نقاب از چهره انداخت و عریان دیده شد.
این جریان نشان می دهد که تا زمانی که عدالت محور و مبنای صلح قرار نگیرد، 
امکان تحقق صلح وجود نخواهد داشت و آرامش ظاهری نمی تواند نشان از یک 
صلح ماندگار باشد. نگاهی به شعارهای معترضین به تبعیض نژادی در آمریکا 
و اروپا، همسانی آنها را با این گفتمان و شعار اسلامی نشان می دهد و این یک 
حقیقت است که با آرام سازی ظاهری، نمی تواند امنیت درونی انسان ها را برآورده 
ساخت و به آن صلح واقعی را ارزانی کرد، بلکه آنچه مشکل جوامع انسانی را در 
جهان می تواند به صورت ریشه ای حل و فصل نماید، صلح بر محور عدالت است.

حق داشتن یک زندگی صلح آمیز، حق طبیعی همه انسان ها است و به طور 
کلی حق بر صلح از حقوق فطری و شناخته شده حقوقی در جهان است که حتی 
به صراحت در منشور ملل متحد و سایر رویه های حقوقی بین المللی مورد توجه 
جدی قرار نگرفته است، این حق تبعیض پذیر و قابل تفسیر بر اساس جغرافیا 
نیست، بلکه یک موضوع جهانی و همگانی است و تمامی اقشار جامعه در همه 
کشورها به آن نیاز دارند. حق بر صلح همان گمشده جهان انسانی در فلسطین 
است که زیر چکمه های صلح منفی جان می بازند و به دنبال عدالت می گردند. 
بنابراین گفتمان اسلامی صلح عادلانه که ریشه در گفتمان رهبر معظم انقلاب 
نیز دارد، با رهنمون یافتن از آموزه های دین رحمانی اسلام و با تبیین آموزه های 
صلح آمیز دین مبین اسلام به مناسبت های مختلف و در تولیدات علمی با کتاب 
های متعددی که تاکنون منتشر کرده است از جمله در آثار منتشره شامل»حق بر 
صلح«، »صلح عادلانه راهکار مبارزه با تروریسم«، »ائتلاف جهانی علیه تروریسم 
برای صلح عادلانه« و … گام در راه تبیین این گفتمان نهاده و این گفتمان اسلامی 
امروز به عنوان یک هنجار جهانی مورد توجه بوده و محتاج تبیین و حمایت است 
تا جایگاه شایسته ای در مسیر نُرم سازی های جهانی باز کند و در مسیر گام دوم 

انقلاب، قدمی تمدن ساز برداشته شود. ان شاءالله

پیش بینی های خطرناک از جمعیت ایران؛
رشد جمعیت ایران سال 1۴15 به صفر می رسد

رئیس کمیته سیاست های جمعیتی شورایعالی انقلاب فرهنگی گفت: پیش 
بینی ها حاکی از این است که بین سال های ۱4۱۰ تا ۱4۱5 نرخ رشد جمعیت 

کشور به صفر برسد. 
»محمد جواد محمودی« افزود: پارسال یک میلیون و ۱9۶ هزار تولد و 4۰۰ هزار 
فوت در کشور اتفاق افتاده است و هم اکنون نرخ باروری در کشور کمتر از دو فرزند 

رسیده است.
رئیس کمیته سیاست های جمعیتی شورایعالی انقلاب فرهنگی گفت: جمعیت 

کشور در حال حاضر رو به کاهش نیست.
وی افزود: سال گذشته ۸۰۰ هزار نفر به جمعیت کشور اضافه شد البته نباید 
فراموش کرد که از سال 9۰ تا 95 نزدیک به 95۰ هزار نفر به جمعیت کشور اضافه 
می شد. محمودی بیان داشت: کشور هر چه به سمت جلو حرکت می کند با توجه 
به اینکه ساختار سنی به سمت سالخودگی می رود تعداد مرگ و میرها به شکل 

طبیعی افزایش و زاد و ولد ها هم به طور طبیعی در حال کاهش است.
وی ادامه داد: پیش بینی ها حاکی از این است که بین سال های ۱4۱۰ تا 

۱4۱5 نرخ رشد جمعیت کشور به صفر برسد.
رئیس کمیته سیاست های جمعیتی شورایعالی انقلاب فرهنگی گفت: زمانی که 
نرخ جمعیت کشور به صفر می رسد طبق سناریوی متوسط سازمان ملل جمعیت 

ایران 95 تا 9۶ میلیون نفر باشد.
وی افزود: در سال ۱4۳۰ از این 9۶ میلیون نفر ممکن است یک سوم بالای 
۶۰ سال سن داشته باشند. محمودی بیان داشت: هم اکنون ۶9 درصد جمعیت 
کشور در سن کار هستند یعنی بین ۱5 تا ۶4 سال دارند. وی ادامه داد: این آمار و 

ارقام ممکن است در سال ۱4۳۰ به عدد 5۲ تا 5۳ درصد برسد.
رئیس کمیته سیاست های جمعیتی شورایعالی انقلاب فرهنگی گفت: در حال 
حاضر ۶9 درصد جمعیت کشور در حال کار یا در سن کار هستند یعنی اگر سه 

میلیون نفر بیکار هم باشند ۲۰ میلیون نفر در حال کارند.
وی افزود: نرخ افرادی که در گروه جمعیت فعال هستند در سال ۱4۳۰ به شدت 
کاهش پیدا می کند. محمودی در ادامه یادآورشد: نگرانی اصلی برای آینده اینکه 

نرخ رشد جمعیت کشوربه صفر می رسد و جامعه به سن سالخوردگی می رود.
 

دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام :

توسعه کشور جز با حضور جدی شوراها 
امکان پذیر نخواهد بود

دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: تحول فرهنگ، اقتصاد، مدیریت 
در  آنها  دخالت  و  شوراها  به  اختیارات  و  منابع  دادن  با  جز  کشور  توسعه  و 

تصمیم گیری های مختلف امکان پذیر نخواهد بود. 
محسن رضایی روز پنجشنبه در سی و دومین اجلاس عمومی شورای عالی 
استان ها اظهار داشت: با تلاش و اقدامات انجام گرفته تاکنون تحولات بسیار 
خوبی در حوزه سیاست و امنیت به انجام رسیده است که در مابقی بخش ها نیز 

باید به انجام شود.
وی با بیان اینکه حکم رانی در اینگونه مسایل برای مدتی به صورت جناحی انجام 
می شد، افزود: متاسفانه این مهم برای مدتی نیز از جناحی به محلی تبدیل شده 
بود. باید مراقب شخصی شدن آن باشیم زیرا که موجب عقب رفتگی خواهد شد.

دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام تاکید کرد: ما میراث دار شهدا هستیم و باید 
پایبند به ارزش های جمهوری اسلامی باشیم.

اخبار

داود عامری*

بیان  با   مسئول دفتر رهبر معظم انقلاب در قم 
اینکه قانون الهی برای همه زمان ها است، تصریح 
کرد: جمهوری اسلامی در مقابله با فساد با کسی سر 

شوخی ندارد.
عصر  عراقی  محمدی  محمود  الاسلام  حجت 
پنج شنبه در همایش تجلیل و تقدیر از مساجد نمونه 
و فعال در ایام کرونا و ماه مبارک رمضان که در سالن 
اجتماعات مجتمع فرهنگی نور برگزار شد، عنوان 
کرد: رهبر معظم انقلاب عنایت خاصی به جهادگران 
افزود: گزارش فعالیت های روحانیون و  دارند. وی 
نیروهای جهادی در مسئله کرونا موجب خشنودی 
دل رهبر معظم انقلاب شد. مسئول دفتر رهبر معظم 
انقلاب در قم گفت: رهبر انقلاب به ما تاکید کردند 
که هر خدمتی که می توان به نیروهای جهادی انجام 

داد، بدون هیچ محدودیتی صورت گیرد.
جهادی  طلاب  عراقی  محمدی  الاسلام  حجت 
و وظیفه شناس  موقعیت شناس  زمان شناس،  را 
دانست و ادامه داد: با حرکت های مؤثر روحانیون و 
طلاب جهادی، طرحی که دشمن برای ضربه زدن به 
حوزه های علمیه و پایگاه های انقلابی داشت، نقش 

بر آب و خنثی شد.
وی اضافه کرد: این حرکت عملی طلاب به اندازه 
صدها مقاله و کتاب در تبلیغ دین اسلام مؤثر بوده و 

این حرکت سیره مبارکه طیبه ائمه اطهار )ع( را زنده 
کرد. مسئول دفتر رهبر معظم انقلاب در قم با بیان 
اینکه قانون الهی برای همه زمان ها است، تصریح 
کرد: جمهوری اسلامی در مقابله با فساد با کسی سر 
شوخی ندارد، حتی اگر معاون اجرایی قوه قضائیه آن 
شخص فاسد باشد. حجت الاسلام محمدی عراقی 
مطرح کرد: در کدام مکتب و مذهب این جمله قرآن 
آمده که جان یک انسان برابر با جان همه انسان ها 
است، چنین سخنی در هیچ کتاب حقوقی و کتاب 
دینی تحریف نشده به جز قرآن وجود ندارد و این 
اظهار  قانون حقوق بشری مترقی است. وی  یک 
داشت: از طرف دیگر قرآن می فرماید اگر یک نفس 
را کسی احیا کند، مانند این است که همه نفس ها 
را احیا کرده است. مسئول دفتر رهبر معظم انقلاب 
در قم مطرح کرد: یک احیا، احیای جسم است، 
یک احیا احیای روحی است، احیای روحی کاری 
است که مبلغین ما انجام می دهند و دل ها را بیدار 
می کنند، امام خمینی )ره( یک ملت را زنده کرده و 
این در حالی است که ما مرده بودیم. حجت الاسلام 
محمدی عراقی یادآور شد: امروز ملت ایران عزت 
پیدا کرده اند، اگر امروز می بینیم کشتی های غول 
پیکر نفت کش ایرانی دل اقیانوس ها را شکافته و تا 
حیاط خلوت آمریکا می روند و اعلام هم می کنند، 

نشانه عزت ملت ایران است، در این شرایط آمریکا 
صرفاً به تهدید بسنده کرده و هیچ کاری نمی تواند 
حاکمیت  در  رایج  منطق  کرد:  اضافه  وی  بکند. 
امروز  و  آمریکا، منطق ظالمانه سرمایه داری بوده 
می بینیم که مجسمه های نمادهای آمریکایی سقوط 
می کنند، این نشان می دهد که مردم آمریکا به دنیا با 
صدای بلند اعلام می کنند که ما 5۰۰ سال است که 
با دو مکتب لیبرالیسم و کمونیسم به سمت انحطاط 
حرکت کرده ایم. مسئول دفتر رهبر معظم انقلاب 
در قم اضافه کرد: امروز انقلاب اسلامی است که 
مظلومان آمریکا را بیدار کرده است، متأسفانه عده ای 
در داخل کشور و حتی بعضاً در حوزه بیان می کنند 
که نظام ولایت فقیه مساوی با استبداد است، این 
فقیه  ولی  چگونه  است،  محض  ناسپاسی  حرف 
مستبد می شود، اما حکومت آمریکا زانو را در حلقوم 
مظلوم می گذارد تا بمیرد و در عین حال لقب آزادی 
عنوان  عراقی  محمدی  الاسلام  حجت  می گیرد. 
کرد: کسی که در این حوزه علمیه تربیت شده، نباید 
اینگونه ناسپاسی کند. وی ادامه داد: دشمن به این 
امیدوار است که کرونا معیشت مردم ایران را مختل 
کرده و دوباره حوادثی مانند رخدادهای آبانماه رقم 
بخورد، جهادگران ما این نقشه شوم دشمن را نقش 

بر آب می کنند.

مسئول دفتر رهبر معظم انقلاب در قم:
جمهوری اسلامی در مبارزه با فساد با کسی شوخی ندارد

رییس جمهوری :

تحریم و کرونا نتوانست تولید را متوقف کند 

معاون رییس جمهوری و رییس سازمان برنامه و بودجه گفت: امسال براساس 
نامگذاری که از سوی مقام معظم رهبری به عنوان جهش تولید شده است، برای هر 

استان یک برنامه ویژه جهش تولید را دنبال می کنیم. 
مسکن  واحد  هزار  همزمان 5  افتتاح  آیین  در  پنجشنبه  روز  نوبخت  محمدباقر 
روستایی استان خراسان جنوبی و ۲4۸ واحد خسارت دیده از سیل که در روستای 
»بندان« شهرستان بشرویه برگزار شد گفت: براساس تفاهم نامه ای که با استانداری 
امضا شد ۷5 پروژه جهش تولید با سرمایه گذاری یک هزار و ۲۰۰ میلیارد تومان در 
استان انجام می شود که امید است در زمان مناسب و اسرع وقت به ثمر بنشیند و 
شاهد لبخند رضایت بر لبان مردم باشیم. وی بیان کرد: آیینی که در این مکان مقدس 
با حضور روحانیون، نمایندگان مردم در مجلس، نماینده عالی دولت در استان و همه 
مسوولان در خدمت اهالی پرعاطفه و متدین روستا برگزار شده، معطوف به دو کار 

خدمت رسانی است.
وی افزود: نخست اینکه امروز پنج هزار واحد مسکونی همزمان در این استان مورد 

بهره برداری قرار می گیرد که توفیق داشتیم در این روستا به صورت نمادین کلید چند 
واحد را از سوی نظام تحویل مالکان دهیم.

معاون رییس جمهوری اظهار داشت: این کار در یک توافق بین سازمان برنامه و 
بودجه کشور، کمیته امداد امام خمینی )ره( و بنیاد مسکن انقلاب اسلامی انجام شد 
که به تفکیک پنج هزار واحد مددجویان و پنج هزار واحد برای روستاییان کم درآمد 
تقدیم شود. وی گفت: امروز پنج هزار واحد از این توافق تقدیم می شود و ۲ هزار واحد 
هم سال گذشته به بهره برداری رسید بنابراین هفت هزار واحد از مجموع ۱۰ هزار واحد 

تاکنون به اتمام رسیده است.
نوبخت با بیان اینکه سه هزار واحد هم در مراحل پایانی است که در ماه های آینده 
افتتاح می شود گفت: بعد از این بنا داریم پنج هزار واحد مسکونی دیگر برای جوانان در 
داخل شهر و حاشیه شهرهای استان بسازیم که در کمتر از یک سال به پایان می رسد.

وی افزود: در ادامه طرح مسکن محرومان که عمدتا برای روستائیان بود، پنج هزار 
مسکن در حاشیه شهرهای خراسان جنوبی نیز ساخته می شود.

رییس سازمان برنامه و بودجه: 

برنامه ویژه جهش تولید برای هر استان دنبال می شود
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چگونه عصبانیت خود را کنترل کنیم؟

شاید یکی از مهم ترین اعضای خانواده ویتامین B برای باروری و رشد سالم جنین 
ویتامین B9 یا فولات باشد. فولات هم برای باروری مردان و هم زنان اهمیت دارد. 

رژیم غذایی برای ابعاد مختلف زندگی انسان اهمیت دارد و باروری نیز از این 
قاعده مستثنی نیست. بدن ما ویتامین ها و مواد معدنی مورد نیاز خود را از رژیم 
غذایی روزانه دریافت می کند و خلق یک زندگی جدید نیز به این مواد مغذی نیاز 
دارد. در نتیجه، این پرسش مطرح می شود که کدام مواد مغذی برای باروری 

اهمیت دارند؟
به نقل از "وری ول فمیلی این که رژیم غذایی و ریزمغذی ها چگونه به صورت 
مستقیم بر باروری تاثیر می گذارند هنوز به طور کامل روشن نیست، اما پژوهشگران 
با گذشت هر روز به یافته های جدیدی دست می یابند. ما می دانیم که برخی 
کمبودها می توانند موجب مشکلات باروری شوند. همچنین، از این موضوع آگاه 
هستیم که برخی بیماری های موثر بر توانایی بدن در جذب مواد مغذی، مانند 

بیماری سلیاک درمان نشده، می توانند خطر ناباروری را افزایش دهند.
آیا باید مکمل های ویتامین را مصرف کنید؟ 

دریافت مواد مغذی مورد نیاز بدن از طریق یک رژیم غذایی سالم یا با کمک 
مکمل ها در صورت توصیه پزشک اهمیت دارد. برای افرادی که با کمبود مواد 

مغذی خاص مواجه هستند، مصرف مکمل ها ممکن است مفید باشد.
آیا مصرف یک  باشید،  نداشته  مغذی کمبودی  مواد  دریافت  نظر  از  اگر  اما 
مکمل ویتامین می تواند موجب تقویت باروری شود؟ پاسخ این پرسش به طور 
دقیق مشخص نیست. برخی مطالعات نتایج مثبت در این زمینه را نشان داده، 
در شرایطی که برخی دیگر هیچ گونه بهبود در عوامل باروری به واسطه مصرف 
مکمل ها در مقایسه با دارونماها را نشان نداده اند. با این وجود، در ادامه با برخی از 
ویتامین ها و مواد معدنی که تصور می شود برای سلامت باروری ضروری هستند، 

بیشتر آشنا می شویم.
B ویتامین های

از ویتامین های Bمی توان به B۳ )نیاسین(، B۶ )پیریدوکسین(، B9 )فولات یا 
اسید فولیک( و B۱۲ اشاره کرد. تمام انواع ویتامین های B در تشکیل و عملکرد 
درست گلبول های قرمز خون نقش دارند. کمبود ویتامین B۱۲ می تواند موجب 
کم خونی )آنمی( شود که به واسطه سطوح بسیار پایین گلبول های قرمز خون 
یا میزان هموگلوبین شکل می گیرد. عملکرد عصبی درست و انرژی سلول نیز به 

سطوح سالم ویتامین های B بستگی دارند.
زمانی که موضوع باروری مطرح می شود، ویتامین های B۶ و B9 ضروری ترین 

مواد مغذی از این خانواده محسوب می شوند.
ویتامین B6 و باروری 

مطالعه ای که در سال ۲۰۰۷ منتشر شد، نشان داد زنانی با سطوح بالاتر ویتامین 
B۶ در خون خود احتمال بیشتری دارد بارور باشند. اما آیا این به معنای آن است 
که ناباروری زنان تنها با افزایش سطوح ویتامین B۶ قابل درمان است؟ متاسفانه، 

همچنان این مساله اثبات نشده است.
یک دلیل احتمالی برای ارتباط ویتامین B۶ با باروری ممکن است با سطوح 
هموسیستئین، اسید آمینه ای در جریان خون، پیوند خورده باشد. در سطوح بالا، 

هموسیستئین با افزایش خطر سکته مغزی و بیماری قلبی مرتبط است.
همچنین، سطوح بالای هموسیستئین در فولیکول ها با مشکلات تخمک 
گذاری مرتبط است. در عین حال، سطوح پایین هموسیستئین، ممکن است 
احتمال بارداری را افزایش دهد. در مطالعه ای کوچک که در سال ۲۰۱۷ منتشر 

شد، مصرف مکمل فولات، ویتامین B۶ و B۱۲ به کاهش سطوح هموسیستئین 
در زنانی با سابقه سقط جنین منجر شد.

ویتامین B9 و باروری 
شاید یکی از مهم ترین اعضای خانواده ویتامین B برای باروری و رشد سالم جنین 

ویتامین B9 یا فولات باشد. فولات هم برای باروری مردان و هم زنان اهمیت دارد.
برای زنان، ما می دانیم که مصرف کم فولات با افزایش خطر نقائص لوله عصبی 
هنگام تولد، مانند اسپینا بیفیدا یا مهره شکاف دار، مرتبط است. پژوهشی در سال 
۲۰۱۲ نشان داد که مصرف فولات به میزان کافی ممکن است بر سطوح هورمون 
پروژسترون تاثیر گذاشته و سطوح پایین ویتامین B9 نیز به تخمک گذاری نامنظم 

منجر می شود.
برای مردان، سطوح پایین فولات در مایع منی با سلامت ضعیف اسپرم مرتبط 
است. مردانی که به میزان کافی فولات مصرف نمی کنند، احتمال بیشتری دارد 
دارای درصد بیشتری از اسپرم هایی با DNA آسیب دیده باشند. در برخی موارد، 
مصرف فولات همراه با ماده معدنی روی ممکن است به بهبود نتایج آنالیز مایع منی 

کمک کند.
فولات در برابر اسید فولیک 

 B9 است. زمانی که غذاها با ویتامین B9 اسید فولیک شکل مصنوعی ویتامین
غنی شده باشند، تقریبا همواره از اسید فولیک برای این کار استفاده شده است. 
همچنین، بیشتر مکمل های ویتامین حاوی اسید فولیک هستند. این به دلیل 
ارزان بودن اسید فولیک و تولید آسان آن است. اما در حالت ایده آل، اگر تصمیم 
به مصرف مکمل گرفته اید باید فولات و نه اسید فولیک مصرف کنید. در همین 
راستا، روی برچسب محصول به دنبال 5-متیل تتراهیدروفولات یا MTHF-5 به 
جای اسید فولیک باشید. اگرچه اسید فولیک تقریبا به خوبی MTHF-5 جذب 
و به شکل فعال تبدیل می شود، مصرف مکمل های اسید فولیک ممکن است 

مشکلات بالقوه با سطوح پایین ویتامین B۱۲ را پنهان کند.
زمانی که مکمل های اسید فولیک را مصرف می کنید، بدن شما باید آن را به 
فولات تبدیل کند. در غیر این صورت، سلول های بدن نمی توانند از این ماده 
مغذی استفاده کنند. فولات شکلی از ویتامین B9 است که به صورت طبیعی در 
غذاهایی مانند عدس، نخود، سبزیجات برگدار تیره، مارچوبه و بروکلی وجود دارد. 
شما می توانید مکمل های ویتامین حاوی فولات را به جای اسید فولیک استفاده 

کنید، اما آنها به طور معمول کمتر رایج بوده و گران تر هستند.
افزون بر این، بدن برخی افراد به خوبی ویتامین B9 را در شکل اسید فولیک 
جذب نمی کند. این به معنای آن است که آنها می توانند دوز درست از اسید 
فولیک را از غذاهای غنی شده یا مکمل ها دریافت کنند اما به دلیل ناتوانی سلول 

ها در استفاده از این ویتامین، همچنان آنچه را که نیاز دارند را دریافت نکنند.
افرادی با جهش ژنتیکی MTHFR می توانند این شرایط را تجربه کنند. زنان 
دارای این جهش ژنتیکی ممکن است در معرض خطر بیشتری برای سقط جنین، 
این  باشند، که  لوله عصبی  با نقص  و داشتن فرزندی  بارداری  برخی عوارض 

خطرات ممکن است با جذب ضعیف اسید فولیک/فولات مرتبط باشند.
C ویتامین

ویتامین Cدر میوه ها و سبزیجات مختلفی از جمله مرکبات، توت ها، و فلفل ها 
وجود دارد. این ویتامین به حفط سلامت بافت همبند کمک می کند و همچنین 

برای بهبود زخم و عملکرد درست سیستم ایمنی نیاز است.
ویتامین C یک آنتی اکسیدان قوی نیز است. این خواص آنتی اکسیدانی نقش 

مهمی در باروری ایفا می کنند. آنتی اکسیدان ها اثر منفی رادیکال های آزاد را 
کاهش می دهند که به کاهش آسیب سلولی در بدن منجر می شود. اغلب در 
ترکیب با ویتامین E در مطالعات پژوهشی، ویتامین C نشان داده است که سلامت 

اسپرم را بهبود بخشیده و آسیب دیدگی های DNA اسپرم را کاهش می دهد.
کلسیم 

کلسیم یک ماده معدنی است که برای سلامت و عملکرد درست استخوان ها 
به آن نیاز دارید اما آیا می دانستید این ماده در سلامت قلب، عملکرد عضلانی، 

انتقال عصبی، و تعادل هورمونی نیز نقش دارد؟
مطالعه ای که در سال ۲۰۱۳ منتشر شد، نشان داد زنانی که محصولات لبنی 
)سرشار از کلسیم و غنی شده با ویتامین D هستند( بیشتری مصرف می کنند 
برای  در معرض خطر کمتری  و  بالاتر هستند   D ویتامین  دارای سطوح سرم 
اندومتریوز و مشکلات تخمک گذاری قرار دارند. این ممکن است به اهمیت 

کلسیم برای باروری اشاره داشته باشد.
کوآنزیم کیو1۰ 

کوآنزیم کیو۱۰ که بیشتر به نام CoQ۱۰ شناخته می شود، یک آنتی اکسیدان 
است که سلول های بدن انسان برای ارائه عملکرد درست و تولید انرژی به آن نیاز 

دارند.
کوآنزیم کیو۱۰ ممکن است به بهبود عملکرد اسپرم کمک کند. مردانی با سطوح 
بالاتر این ماده در مایع منی احتمال بیشتری دارد دارای تحرک بهتر اسپرم باشند، 
با این وجود، آنالیزی در سال ۲۰۱۳ این گونه نتیجه گیری کرد که مصرف مکمل 
کوآنزیم کیو۱۰ توسط مردان ارتباطی با افزایش نرخ های زاد و ولد یا بارداری ندارد.
در زنان، پژوهش های صورت گرفته درباره آثار کوآنزیم کیو۱۰ بر باروری بیشتر به 
نمونه هایی با حضور زنانی که روند لقاح آزمایشگاهی )IVF( را دنبال می کردند، 
محدود بوده، اما نتایج امیدوارکننده بوده اند. مطالعه ای در سال ۲۰۱۷ نشان داد 
که سطح بالاتر کوآنزیم کیو۱۰ )به طور طبیعی در فولیکول ها وجود دارد( با تخمک 
هایی با کیفیت بالاتر و نرخ بالاتر بارداری در بیماران IVF مرتبط بوده است. دو 
مطالعه دیگر در سال ۲۰۱۸ نشان دادند که مصرف کوآنزیم کیو۱۰ پیش از یک 
چرخه IVF به طور قابل توجهی کیفیت و کمیت تخمک را افزایش داده است که با 
تخمک های بارور شده بیشتر و درصد بالاتر جنین های سالم مرتبط بوده است. با 
این وجود، به مطالعات بیشتر برای بررسی آثار مثبت کوآنزیم کیو۱۰ خارج از فضای 

لقاح آزمایشگاهی نیاز است.
D ویتامین

ویتامین D در منابع غذایی محدودی وجود دارد و در درجه نخست از طریق قرار 
گرفتن پوست در معرض نور خورشید تامین می شود. ویتامین D همراه با کلسیم به 
حفظ سلامت استخوان ها کمک می کند. اما این ماده مغذی برای رشد سلولی، 

عملکرد سیستم ایمنی، و تنظیم التهاب در بدن نیز اهمیت دارد.
سطوح پایین ویتامین D با ناباروری مرتبط بوده است. اندام های تولیدمثلی 
مردان و زنان حاوی گیرنده های ویتامین D و آنزیم های متابولیز کننده هستند 
که نشان می دهد ویتامین D ممکن است برای باروری سالم حیاتی باشد. سطوح 
پایین ویتامین D با مشکلات تخمک گذاری و افزایش خطر اندومتریوز مرتبط بوده 
است. میزان موفقیت لقاح آزمایشگاهی به طور معمول در مردان و زنانی با سطوح 

بالاتر ویتامین D بیشتر بوده است.
آهن 

آهن یک ماده معدنی است که ما برای تولید گلبول های قرمز خون و عملکرد 

درست آنها به آن نیاز داریم. سطوح پایین آهن می تواند به کم خونی منجر شود که 
به نوبه خود می تواند موجب ناباروری شود. در شرایطی که آهن یک ماده معدنی 
است که معمولا آن را از مصرف پروتئین حیوانی دریافت می کنیم اما امکان دریافت 
آن از منابع گیاهی مانند لوبیا، عدس، اسفناج و غلات صبحانه غنی شده نیز وجود 

دارد.
سلنیم 

سلنیم یک عنصر کم مقدار و ضروری برای سلامت انسان است. این ماده در 
عملکرد درست تیروئید، سنتز DNA، محافظت در برابر استرس اکسیداتیو و تولید 
مثل نقش دارد. آجیل برزیلی حاوی سطوح بالایی از سلنیم است و از دیگر منابع 

آن می توان به ماهی های تن، هالیبوت، ساردین و میگو اشاره کرد.
در زنان، مصرف ناکافی سلنیم خطر نقص فاز لوتئال را افزایش می دهد. مطالعه 
ای کوچک در سال ۲۰۱۷ با حضور مردانی با تحرک اسپرم کم نشان داد که 
استفاده از مکمل سلنیم به میزان قابل توجهی تعداد، تحرک، زیست پذیری و 

ریخت شناسی عادی اسپرم را افزایش داده است.
روی 

روی یک ماده معدنی ضروری و مسئول عملکرد درست سلولی، سیستم ایمنی، 
بهبود زخم، سنتز DNA، و تقسیم سلولی است. همچنین، این ماده معدنی برای 

رشد و نمو سالم از بارداری تا بزرگسالی نیاز است.
مطالعات بسیاری درباره باروری مردان و روی انجام شده اند. روی برای سلامت 
با  روی  اسپرم ضروری است. کمبود  بلوغ  و  و همچنین رشد  هورمونی مردان 
شمارش کم اسپرم و هیپوگنادیسم یا کم کاری غده های جنسی مرتبط است. 
مردانی با نتایج آنالیز اسپرم ضعیف به طور معمول دارای سطوح پایین روی هم در 

آزمایش های مایع منی و هم سرم خون خود هستند.

باروری و مواد مغذی موثر در آن 

سلامت 

خورشید به عنوان یک عامل سرطان زا شناخته می شود و مواجهه بیش از حد با نور آن 
می تواند خطر سرطان پوست را افزایش دهد. 

همانند مسواک زدن دندان ها و شستشوی صورت، استفاده از محصولات ضد آفتاب 
باید بخشی از روتین روزانه شما باشد. استفاده از محصولات ضد آفتاب یکی از بهترین 
روش هایی است که می توانید برای پیشگیری از سرطان پوستو حفظ شادابی و جوانی 
آن مد نظر قرار دهید. حتی محصولات ضد آفتاب می توانند با محو شدن لکه های تیره، 
نرم کردن بافت، و تقویت روشنایی پوست به معکوس کردن نشانه های آسیب کمک 
کنند. به نقل از "پریونشن اما شاید این پرسش برای شما مطرح شده باشد که از چه نوع 
محصول ضد آفتابی باید استفاده کنید؟ انواع مختلفی از محصولات ضد آفتاب در بازار 
به فروش می رسند و به ویژه واژه هایی خاص مانند »فیزیکی« و »شیمیایی« روی بسته 

بندی آنها دیده می شود.
ضد آفتاب های فیزیکی و شیمیایی چگونه کار می کنند؟ 

محصولات ضد آفتاب فیزیکی همانند یک چتر روی پوست باقی مانده و  بلافاصله پس 
از استفاده پرتوهای فرابنفش خورشید را منحرف می کنند.  از سوی دیگر، محصولات 
ضد آفتاب شیمیایی اندکی متفاوت عمل می کند و به جای منحرف کردن پرتوهای 
فرابنفش آنها را جذب کرده و میزان نفوذ به پوست را کاهش می دهند. از این رو، مدت 
زمان بیشتری طول می کشد تا ضد آفتاب های شیمیایی فعالیت خود را آغاز کنند. 
بر همین اساس، به افراد توصیه می شود محصولات ضد آفتاب شیمیایی را ۳۰ دقیقه 

پیش از قرار گرفتن در معرض نور خورشید روی پوست خود بمالند.
دهنده  تشکیل  مواد  دارای  فیزیکی  و  شیمیایی  آفتاب  ضد  های  کرم  آیا 

مختلفی هستند؟ 
دوازده ماده فعال مختلف وجود دارند که سازمان غذا و داروی آمریکا اجازه استفاده از 
آنها در محصولات ضد آفتاب شیمیایی را می دهد که رایج ترین آنها شامل موارد زیر می 

شوند: - آووبنزون - اکسی بنزون - اکتیزالات - هوموسالات - اکتینوکسات
در همین حال، تنها دو مسدود کننده فیزیکی مورد تایید سازمان غذا و داروی آمریکا 
هستند که شامل اکسید روی و دی اکسید تیتانیوم می شوند. به طور سنتی، ضد آفتاب 
های فیزیکی از غلظت زیادی برخوردار بودند و به خوبی مواد تشکیل دهنده ضد آفتاب 
های شیمیایی با پوست ترکیب نمی شدند. اما امروزه کاربرد و فرمول آنها بسیار آسان تر 

و بهتر شده است.
آیا کرم های ضد آفتاب فیزیکی امن تر از کرم های شیمیایی هستند؟ 

سازمان غذا و داروی آمریکا در سال گذشته اعلام کرد که قصد دارد مطالعات بیشتری 
برای حصول اطمینان از این که کرم های ضد آفتاب شیمیایی استانداردهای ایمنی 
خاص را دارا هستند، انجام دهد. این اعلامیه موجب نگرانی مصرف کنندگان درباره 
بی خطر بودن محصولاتی شد که برای سال ها مورد استفاده قرار داده بودند. سازمان 
غذا و داروی آمریکا به این نکته اشاره داشت که پژوهش های جدید نشان داده اند که 
به طور خاص، جذب اکسی بنزون از طریق پوست بسیار بیشتر از آن چیزی است که 
قبلا مشخص شده بود و رد این ماده در شیر مادر، مایع آمنیوتیک ادرار، و پلاسمای 
خون دیده شده است. اما به گفته برخی کارشناسان، وجود این ماده در جریان خون به 
معنای خطرناک بودن آن نیست. این محصولات ضد آفتاب مدت زمانی طولانی است 
که بدون ایجاد مسمومیت استفاده می شوند. به گفته آکادمی پوست و موی آمریکا، 
افراد باید از محصولات ضد آفتاب از جمله آنهایی که حاوی فیلترهای شیمیایی هستند 
استفاده کنند زیرا فواید این کار بیشتر از خطرات آن است.   با این وجود، آثار محصولات 
ضد آفتاب فراتر از سلامت انسان می روند. برخی پژوهش ها نشان داده اند که ترکیبات 
شیمیایی، به ویژه اکسی بنزون، می توانند برای حیات صخره های مرجانی مضر باشند. 
در شرایطی که هیچ کرم ضد آفتابی ۱۰۰ درصد برای صخره های مرجانی بی خطر 
تشخیص داده نشده است، نمونه های فیزیکی تاکنون با آسیب به مرجان ها مرتبط 

نبوده اند.
چگونه بهترین کرم ضد آفتاب را انتخاب کنیم؟  

از آنجایی که محصولات ضد آفتاب فیزیکی و شیمیایی هر دو گزیه هایی موثر در نظر 
گرفته می شوند، همه چیز به ترجیح شخصی و این که دوست دارید چه محصولی 
را به طور منظم استفاده کنید، بستگی خواهد داشت. خورشید به عنوان یک عامل 
سرطان زا شناخته می شود و مواجهه بیش از حد با نور آن می تواند خطر سرطان پوست 
را افزایش دهد. اگر ۳۰ دقیقه پیش از خروج از خانه نمی توانید از کرم ضد آفتاب 
استفاده کنید، پوست حساسی دارید یا دوستدار محیط زیست و حیات صخره های 
مرجانی هستید، یک کرم ضد آفتاب فیزیکی می تواند گزینه خوبی برای شما باشد. 
اما هنگام خرید محصولات ضد آفتاب، مواد تشکیل دهنده فعال تنها چیزی نیست که 

باید مورد توجه قرار بگیرد. 

بررسی مولکول های حامل مس در جریان خون، منجر به روش تشخیص و درمان 
بیماری آلزایمر می شود.

میزان نادرست مس در بافت ها نقش مهمی در طیف گسترده ای از بیماری ها از 
جمله بیماری آلزایمر، بیماری پارکینسون و بیماری نورون حرکتی دارد.

فلز مس برای متابولیسم بسیار ضروری است. همچنین مس، مؤلفه حیاتی تعداد 
زیادی آنزیم است که واکنش های متابولیکی مهم را کاتالیز می کنند.

مس به میزان کم در بدن وجود دارد و بالاترین غلظت آن در نواحی ای از بدن است 
که دارای فعالیت بسیار بالایی هستند نظیر کبد، مغز، قلب، کلیه ها و ماهیچه های 

اسکلتی.
از بین تمامی نقش ها، این فلز برای تولید انرژی در طول تنفس سلولی، تولید 
سلول های قرمز خون، واکنش های ایمنی، و حفظ سلول های عصبی ضروری 
است. اما وجود بیش از اندازه زیاد آن در بدن موجب تولید رادیکال های آزاد مخرب 

شده و در التهاب نقش دارد.
مطالعه نشان می دهد تجمع مس در مغز موجب رشد پلاک های بتا-آمیلوئید شده 

که نشانه بیماری آلزایمر است.
مطالعه نشان می دهد مس نه تنها مانع از دفع مولکول های بتا-آمیلوئید از مغز 
می شود بلکه موجب می شود آنها باهم جمع شده و پلاک های نامحلولی را تشکیل 

دهند.
باره  این  در  استونی،  تالین  دانشگاه  از  تحقیق  تیم  سرپرست  پالوما«،  »پیپ 
می گوید: »ما متوجه شدیم حدود ۷5 درصد یون های مس در خون به آنزیمی 
موسوم به ceruloplasmin و ۲5 درصد به آنزیمی موسوم به albumin می چسبند.«

این آنزیم ها به نقل و انتقال یون ها در خون به سایر نقاط بدن کمک می کنند. از 
اینرو اندازه گیری میزان مس در خون می تواند احتمال ابتلاء به آلزایمر را پیش بینی 

نماید.
یافته های این مطالعه به شناسایی اختلال ها در متابولیسم مس در بدن کمک 

می کند.
 

محققان اسپانیایی پی بردند؛

آنتی هیستامین موجب کُند شدن روند 
بیماری »هانتینگتون« می شود

دانشمندان به شیوه درمانی جدیدی برای کُندکردن روند بیماری هانتینگتون در 
مراحل اولیه پی برده اند.

تحقیق بر روی موش ها نشان می دهد هدف قراردادن H۳R )گیرنده هیستامین 
H۳( می تواند به پیشگیری از عدم تعادل در سیگنال دهی دوپامین که منجر به مرگ 

سلول مغز و ایجاد نقص در حرکت و حافظه می شود، کمک کند.
»دیوید مورنو دلگادو«، سرپرست تیم تحقیق از دانشگاه بارسلونا اسپانیا، در این باره 
می گوید: »مشخص شده است که سیگنال دهی دوپامین در بیماری هانتینگتون 
از بین می رود، اما ما نشان دادیم که گیرنده های دوپامین و گیرنده های هیستامین 

باهم یافت می شوند و سیگنال دهی مغز را کنترل می کنند.«
از آنجائیکه گیرنده های دوپامین در بسیاری از سلول های عادی سیستم عصب 
مرکزی یافت می شوند، محققان معتقدند که هدف قرار دادن سیگنال دهی دوپامین 
از طریق گیرنده هیستامین می تواند شیوه موثرتری در کاهش روند پیشروی بیماری 

هانتینگتون باشد.«
محققان در مطالعه موش های مبتلا به بیماری هانتینگتون دریافتند که آنها دارای 

کمپلکس D۱R-H۳R )گیرنده دوپامین D۱( هستند.
آنها تأثیرات داروی آنتی هیستامین موسوم به thioperamide را بر حرکت، یادگیری 

و حافظه موش های مبتلا به بیماری هانتینگتون آزمایش کردند.
موش های درمان شده با thioperamide فقط کمی زمین می خوردند، درحالیکه 

موش های درمان شده با saline قادر به حفظ تعادل شأن نبودند.
همچنین در تست های حافظه، موش های درمان شده با saline هیچ واکنشی 
 thioperamide نسبت به اشیا آشنا نداشتند، درحالیکه موش های درمان شده با

چنین عیب حافظه ای نداشتند.
این یافته ها تأیید می کند که تأثیرات حفاظتی thioperamide در کمپلکس های 

D۱R-H۳R اتفاق می افتد و باید بر روی این دارو کار شود.

فیزیکی یا شیمیایی؛ کدام ضد آفتاب  
انتخاب بهتری است؟ 

تشخیص آلزایمر با وجود میزان
 مس در خون
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 عملیات اجرایی آزادراه سردار سلیمانی در محور قم-سلفچگان-راهجرد- 
اراک روز چهارشنبه با حضور وزیر راه و شهرسازی در قم آغاز شد. 

محمد اسلامی عصر چهارشنبه در آیین آغاز عملیات اجرایی آزادراه قم-
سلفچگان-راهجرد- اراک )سردار سلیمانی( در محل این پروژه در قم، اظهار 
داشت: برای احداث ۳54 کیلومتر مسیر آزادراهی از مرز مهران تا نجف اشرف 

رایزنی های مقدماتی به پایان رسیده است.
توان  زائران، می تواند  کارکرد حمل  بر  راه علاوه  آزاده  این  اضافه کرد:  وی 

ترانزیتی و تجاری دو  کشور را افزایش دهد..
اسلامی در ادامه اظهار داشت: آزادراه قم-سلفچگان-راهجرد- اراک یکی از 

محورهای مهم آزادراهی کشور خواهد بود.
وی گفت که زمینه و شرایط لازم برای اتصال حرم های مقدس  ایران در قم و 
مشهد به اماکن مذهبی عتبات عالیات در کشور عراق از طریق آزادراه فراهم شده 
و طرف عراقی آمادگی خود را برای اجری این طرح های مشترک اعلام کرده 

است.
وزیر راه و شهرسازی گفت: مردمی کردن اقتصاد یکی از راهبردهای مهم 
ایجاد  و  آزادراه ها  اقتصاد مقاومتی است و به همین دلیل در مسیر احداث 

شبکه های ارتباطی از توان بخش خصوصی بهره برده می شود.
وی بیان داشت: آزاده راه تبریز به مرند به طول ۶۰ کیلومتر از الگوهای موفق 
کشور در استفاده از ظرفیت شرکت های پیمانکاری در افزایش ظرفیت های 

زیرساختی است.
اسلامی ابراز کرد: متوسط عملکرد ماهانه پیش بینی شده در آزادراه تبریز - 
مرند  5 درصد در ماه پیش بینی می شد که شرکت های پیمانکاری این عملکرد 

را به 9 درصد رساندند.
 وی اظهار داشت: بهره برداری از فاز نخست این آزاده تاثیر بسزایی درروان 

سازی ترافیک در محدوده حریم شهری قم خواهد داشت.
معضل تعارضات طرح های زیرساختی

وزیر راه و شهرسازی در ادامه یادآور شد: یکی از معضلات اصلی کشور در 
مسیر بهره برداری از پروژه های زیرساختی مبحث تعارضات آزاردهنده در طول 

اجرای طرح های زیرساختی می باشد.
اسلامی ابراز کرد: برخی از پروژه های آماده بهره برداری کشور صرفا به دلیل 
تعارض با یک زیرگذر یا موارد مشابه معطل مانده و امکان بهره برداری از آن ها 

سلب شده است.
استاندارقم تاکید کرد

عزم جدی مدیریت استان برای احداث آزاد راه شهید سلیمانی
 استاندارقم نیز در این مراسم  با بیان اینکه مشارکت بخش خصوصی برای 
اتمام طرح های نیمه تمام ضروری است گفت: باید از الگوی مشارکت بخش 
خصوصی و دولت در اجرای آزادراه قم-سلفچگان-راهجرد- اراک برای تکمیل 

پروژه های نیمه تمام استانی استفاده شود. 
بهرام سرمست اظهارداشت : از سیاست های مهم استان در شرایط حاضر، 

اتمام طرح های نیمه تمام  است.
سرمست ابراز داشت: به رغم شرایط سخت تحریمی و وضعیت بودجه ای 
حاکم بر دولت، پروژه های عمرانی و تولیدی شاخصی در استان قم در دست 

اجرا و یا مرحله کلنگ زنی قرار دارد.
استاندار قم ابراز داشت: آزادراه قم-سلفچگان-راهجرد- اراک به دلیل قرار 
گیری قم در نقطه مواصلاتی کشور و کریدور شمالی و جنوبی یک طرح شاخص 

و تاثیرگذار می باشد.
سرمست یادآور شد: برای بهره برداری از این پروژه عزم مدیریت استان کاملا 
جدی و هماهنگ است و چنین نگاهی در سطح وزارت راه و شهرسازی هم 

صادق است.
وی افزود: دو سرمایه گذار این پروژه دارای اهلیت کافی بوده و در اجرای 

پروژه های بزرگ زیرساختی از شرکت های خوشنام محسوب می شوند.
وی ابراز کرد: این طرح یکی از پروژه های شاحص دولت تدبیر و امید است و 
در فازهای مختلف ۳ قطعه پیش بینی شده این آزاده راه به بهره برداری خواهد 
رسید. سرمست همچنین ابراز داشت: کشور ما در مدیریت بیماری کرونا به 
عنوان یک کشور الگو شناخته شده و همراه با افزایش روح همبستگی ملی تاب 
آوری اقتصادی و سلامت آن نیز بیش از گذشته تقویت شده است. نماینده مردم 
قم در مجلس شورای اسلامی با اشاره به مزیت آزادراه قم-سلفچگان-راهجرد- 
اراک به منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان، گفت: این آزادراه باید رونق و جهش 

تولید را در منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان شتاب دهد. 
احمد امیرآبادی فراهانی عصر چهارشنبه در آیین آغاز عملیات اجرایی آزادراه 
سردار سلیمانی در محور قم-سلفچگان-راهجرد- اراک با حضور وزیر  راه و 
شهرسازی، اظهار داشت: با بهره برداری از این طرح باید نقش اقتصادی و 

تجاری منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان با تحول ویژه تری همراه شود.
منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان در 5۰ کیلومتری قم در زمینی به مساحت 

۲۰۰۰ هکتار در سال ۱۳۷۶ به تصویب هیات وزیران رسید.
این منطقه به عنوان مهم ترین و نزدیک ترین منطقه ویژه اقتصادی به مرکز 
سیاسی - اقتصادی کشور، واقع در مسیر جاده ابریشم، راه آهن سراسری و 
بزرگراه های اصلی شمال - جنوب و شرق - غرب ایران بوده و جهت برقراری 
ارتباط با اروپا، کشورهای آسیای میانه و خلیج فارس به منظور تولید، صادرات و 
ترانزیت کالا، موقعیتی ممتاز داشته و قادر است نقش تعیین کننده ای در اقتصاد 
کلان منطقه و کشور ایفا نماید. هم اکنون ۱۲۲ واحد تولیدی و تجاری در این 
منطقه فعالیت می کند که این رقم نمایان گر فعالیت ۸۷ درصد واحدهای دارای 

پروانه بهره برداری منطقه است.
از میان این ۱۲۲ واحد ۱۰۰ واحد درزمینهٔ فعالیت های تولیدی و ۲۲ واحد نیز 

درزمینهٔ فعالیت های تجاری و خدماتی مشغول کار است.
بخش سلفچگان یکی از بخش های پنج گانه استان قم است که در فاصله 4۰ 

کیلومتری شهر قم قرار دارد.
با سرمایه گذاری بخش  ملی  بزرگ  این طرح  کرد:  تصریح  وی همچنین 

خصوصی انجام می گیرد و از این لحاظ طرح مهمی و قابل دفاعی است.
امیرآبادی نماینده قم :

این پروژه باید طبق زمان بندی تعیین شده به بهره برداری برسد
عضو هیات رییسه مجلس شورای اسلامی،نیز در این مراشم  گفت: قم در 
محور مواصلاتی کشور قرار گرفته و نیاز است تا شبکه آزادراهی و محورهای برون 

شهری قم در زمان بندی تعیین شده به سرانجام برسد.
امیرآبادی یادآور شد: در شرایط بودجه ای حاکم بر کشور مسوولی جرات 
کلنگ زنی طرح های عمرانی را ندارد و در این شرایط آغاز عملیات اجرایی این 

پروژه قابل تقدیر است.

نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی گفت: تحریم های غرب به همراه 
مشکلات ناشی از کرونا، مباحث بودجه ای دولت را در تنگنای بیشتری قرار 

داده است.
وی یادآوز شد: فاز نخست پروژه آزادراه قم-سلفچگان-راهجرد- اراک باید 
طبق زمان بندی تعیین شده تا سال ۱4۰۲ به سرانجام رسیده و به بهره برداری 

برسد.
امیرآبادی تصریح کرد: با سطح دسترسی های ایمن و مطلوبی که در این محور 
پیش بینی شده سلامت استفاده کنندگان از راه افزایش و تلفات جاده ای کاهش 

می یابد.
وی خاطرنشان کرد: پروژه نیمه تمام فرودگاه قم از طرح های بر زمین مانده 
قم است که انتظار می رود به زودی و با جدیت بیشتر وزارت راه و شهرسازی و 

مسوولان استانی تعیین تکلیف شود.
مدیرعامل شرکت ساخت و توسعه زیربناهای حمل و نقل کشور :
باید ظرفیت های آزادراهی قم  پاسخگوی نیازهای روز افزون شود

معاون وزیر راه و شهرسازی و مدیرعامل شرکت ساخت و توسعه زیربناهای 
حمل و نقل کشور نیز در این مراسم  با اشاره به طرح های فعال زیرساختی راه 
های جاده ای و ریلی گفت: ۱۱ هزار و 5۰۰ کیلومتر طرح آزادراه، بزرگ راه و 

ریلی در حال اجرا است. 
خیرالله خادمی اضافه کرد: این ۱۱ هزار و 5۰۰ کیلومتر دارای ردیف بودجه 

مصوب است و به تدریج زیر بار ترافیک خواهد رفت.
وی عنوان کرد: از این بین، 4 هزار و ۸۶۰ کیلومتر جز مسیرهای اولویت دار 

ملی بوده و با شتاب پرسرعتی در حال آماده سازی می باشد.
خادمی یادآور شد: از ۱۱ هزار و 5۰۰ کیلومتر طرح فعال حوزه راه، هزار و ۸۶۰ 
کیلومتر تا پایان سال جاری به بهره برداری می رسد که 5۱۸ کیلومتر از این بین 

در بخش آزادراهی است.
معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: کل ظرفیت آزادراهی کشور ۲ هزار و 4۰۰ 
کیلومتر است که تا پایان سال 5۱۸ کیلومتر معادل ۲۳ درصد به ظرفیت های 

موجود افزوده می شود.
وی اظهار داشت: کشور در مسیر توسعه شبکه های حمل و نقلی به رغم 

محدودیت های مالی وضعیت مطلوبی دارد.
نقش ترانزیتی ویژه قم

وی عنوان داشت: قم از نظر ترانزیتی اهمیت ویژه ای در کشور دارد و بندر امام 
خمنیی)ره( و بندرعباس که ۷5 درصد از منابع بار را در اختیار دارند از طریق قم 

به شهرهای دیگر متصل می شوند.
خادمی ابراز کرد: قم از نظر کریدوری و رسیدن به بندر امام و جنوب کشور 
دارای اهمیت ویژه است و باید ظرفیت های آزادراهی آن پاسخگوی نیازهای روز 

افزون شود.
وی تصریح کرد: با بهره برداری از آزادراه قم-سلفچگان-راهجرد- اراک، حمل 
بار از بندر امام خمینی و بندرعباس به استانهای شمالی و غربی کشور تعدیل و 

تسهیل خواهد شد.
به  آباد  خرم  و  آباد  خرم  به  اراک  آزادراه  همچنین  داشت:  تاکید  خادمی 
اندیمشک و اندیشک به اهواز نیز به مواصلات آزاده راه جدید قم برای اتصال به 

بنادر امام خمینی)ره( و بندر عباس در حال انجام است.
مدیرعامل شرکت ساخت و توسعه زیربناهای حمل و نقل کشور ابراز داشت: 
قطعه اول این پروژه به عنوان زیرگذر کنار قم به طول ۳۱ کیلومتر در فاز نخست 

به بهره برداری می رسد و بخشی از مشکلات ترافیکی استان را حل می کند.
خادمی اضافه کرد: فاز دوم این پروژه به طول 5۰ کیلومتر به بهره برداری 
خواهد رسید  و فاز سوم  نیز به طول 5۳ کیلومتر به کنار گذر  در حال احداث 
اراک متصل می شود و از آنجا از طریق شبکه آزادهی کشور به بندر امام )ره(

متصل می شود.
وی گفت: ۲ هزار و 5۰۰ میلیارد تومان برای بهره برداری پیش بینی شده است 
و یک هزار و ۳۰۰ میلیارد تومان سرمایه گذاری با بخش خصوصی تاکنون منعقد 

شده و در بازده زمانی ۳ تا 4 سال به بهره برداری خواهد رسید.
مدیرکل راه و شهرسازی استان قم مطرح کرد؛ 

دسترسی سریع به مناطق استراتژیک قم بااجرای
 پروژه آزاد راه سردار سلیمانی

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم  نیز در این مراسم گفت: دسترسی سریع 
به مناطق تجاری و استراتژیک قم در طول پروژه آزادراه سردار سلیمانی ایجاد 
خواهد شد. حسن با اشاره به اینکه این طرح یکی از طرح های کلان ملی 
است، اظهار داشت: آزادراه قم-سلفچگان-راهجرد- اراک به طول ۱۱۷کیلومتر 
در تکمیل شبکه آزادراهی کشور و ارتباط بین تهران و استان های جنوبی است.

وی گفت: حداکثر سرعت در آزادراه کنونی قم ۸۰ کیلومتر است که سبب 
مصرف بالای سوخت و هزینه های دیگر برای مردم می شود که بهره برداری از 

این طرح می تواند این مشکل بزرگ را برطرف کند.
قم- آزادراه  مزایای  برخی  به  اشاره  با  قم  استان  شهرسازی  و  راه  مدیرکل 
سلفچگان-راهجرد- اراک، ادامه داد: کاهش مصرف سوخت به دلیل عدم 
توقف خودروها در طول مسیر و کاهش زمان سفر از مزایای مهم این آزاده 
راه است. مدیرکل راه و شهرسازی قم یادآور شد: جلوگیری از راهبندان های 
از سطح  برخوداری  به سلفچگان،  طولانی، کاهش ۷ کیلومتری مسیر قم 

سرویس مطلوب و کاهش تلفات انسانی از دیگر مزایای این پروژه است.
وی یادآور شد: فاز اول این پروژه در طول دو سال انجام می گیرد، ۷۰۰ اشتغال 
موقت و ۲۰۰ شغل مستقیم با آغاز عملیات اجرایی از این طرح ایجاد می شود. 
وی گفت: افق نهایی بهره برداری از فاز نخست این آزاده راه سال ۱4۰۲ است و 
با افتتاح این طرح بخش مهمی از ترافیک محور قم به سلفچگان کاهش خواهد 
یافته و شبکه دسترسی آزادراهی کشور به مناطق جنوبی بهبود می یابد. صبوری 
افزود: این پروژه یکی از طرح های مهم کشوری در یک دهه آینده خواهد بود و 

موانع پیش روی این پروژه باید با تدبیر مسوولان ملی و استانی برطرف شود.
 این پروژه قرار است در ۱۱۷ کیلومتر با اعتبار ۱۲ هزار و ۸۶۷ میلیارد ریال 
شامل ۳۰ درصد اعتبار دولتی و ۷۰ درصد سرمایه گذار بخش خصوصی اجرایی 

شود.
همچنین سرمایه پذیر شرکت ساخت و توسعه زیربناهای حمل ونقل کشور و 
سرمایه گذار شرکت احداث و بهره وری آزادراه کنارگذر قم و سلفچگان راهجرد 
توسط مهندسین مشاور فرادید و گروه مشارکت تدبیر و تجربه عملیاتی می شود.
این پروژه با هدف تکمیل شبکه آزادراهی کشور و کاهش زمان سفر و کاهش 
و کاهش مصرف  و غیرمستقیم  و اشتغال مستقیم  آلودگی زیست محیطی 
سوخت اجرایی می شود، سرعت طرح ۱۳۰ کیلومتر در ساعت است و این پروژه 

در سال ۱4۰۲ عملیاتی خواهد شد.

با حضور متهمان، وکلا و به ریاست قاضی قاسمی برگزار شد 

چهارمین جلسه دادگاه رسیدگی به 
اتهامات شرکت ساینا شیمی قم

چهارمین جلسه دادگاه رسیدگی به اتهامات متهمان شرکت ساینا شیمی بهشت در 
دادگاه ویژه رسیدگی به جرایم اخلالگران و مفسدان اقتصادی با حضور متهمان، وکلا و 

ریاست قاضی قاسمی برگزار شد. 
به گزارش خبرگزاری میزان،  در ابتدای این جلسه، حسینی وکیل متهم ردیف ۲۰ 
پرونده شرکت پویش شایان شیمی صنیع پس از قرار گرفتن در جایگاه، در دفاع از موکل 
خود گفت: شرکت مذکور در زمان موضوع وقوع جرم تعطیل بوده و درصدد انجام امور 

مربوط به کار تصفیه و انحلال بوده اند.
در ادامه وکیل یکی دیگر از متهمین پرونده پالایشگاه پرند شیمی زاگرس به دفاع از 
عناوین اتهامی مندرج در کیفرخواست پرداخت؛ قاچاق سازمان یافته و باند سوخت و 
حامل های انرژی، یارانه ای، اخلال در نظام اقتصادی در توزیع مایحتاج عمومی به طور 
عمده و کلان از طریق قاچاق سوخت و همچنین اخلال در نظام اقتصادی از طریق 
سوءاستفاده در فروش غیرمجاز مواد اولیه در بازار آزاد از عناوین اتهامی این شرکت بود.

نماینده گمرک فرد دیگری بود که در جایگاه قرار گرفت و گفت: وکلای پرونده در 
جریان تشریفات گمرکی نیستند و اشراف ندارند و این امر باعث می شود دفاعیات 
درست نباشد. وی در ادامه در خصوص نحوه عملکرد شرکت ساینا شیمی در گمرک 
و روند امور گمرکی آن شرکت توضیحاتی ارائه کرد؛ همچنین شرط تحقق قاچاق، نحوه 
انجام تشریفات گمرکی صادرات مشتقات نفتی و نمونه برداری از دیگر مباحثی بود که 

نماینده گمرک در این جلسه به آن پرداخت.
در ادامه جلسه زارعی نماینده دادستان در خصوص رفع ایرادات، ابهامات و انتقادات 

به کیفرخواست مواردی را ایراد نمود.
پس از پایان تنفس دادگاه، قاضی قاسمی رئیس دادگاه، علی اکبر رضوانی متهم 

ردیف اول این پرونده را برای ارائه دفاعیات خود به جایگاه فراخواند.
عناوین اتهامی علی اکبر رضوانی صرمی عبارت است از سرکردگی در باند قاچاق 
سوخت و حامل های انرژی یارانه ای، مشارکت در قاچاق باندی و سازمان یافته سوخت 
و حامل های انرژی، مشارکت در اخلال در نظام اقتصادی کشور در توزیع مایحتاج 
عمومی به طور عمده و کلان از طریق قاچاق سوخت، مشارکت در اخلال در نظام 
اقتصادی کشور از طریق سوءاستفاده از طریق فروش غیرمجاز مواد اولیه در بازار آزاد، 

فرار مالیاتی، پرداخت رشوه، پولشویی و عواید حاصل از جرم.
وی از عناوین اتهامی مندرج در کیفرخواست از خود دفاع کرد و به سوالات رییس 
دادگاه پاسخ داد. پس از علی اکبر رضوانی، رییس دادگاه متهم دیگر پرونده سعید 
رضوانی را به جایگاه فراخواند و عناوین اتهامی متهم عبارت است از سرکردگی در باند 
قاچاق سوخت و حامل های انرژی یارانه ای، مشارکت در قاچاق باندی و سازمان یافته 
سوخت و حامل های انرژی، مشارکت در اخلال در نظام اقتصادی کشور در توزیع 
مایحتاج عمومی به طور عمده و کلان از طریق قاچاق سوخت، مشارکت در اخلال در 
نظام اقتصادی کشور از طریق سوءاستفاده از طریق فروش غیرمجاز مواد اولیه در بازار 
آزاد، فرار مالیاتی، پرداخت رشوه، پولشویی و عواید حاصل از جرم؛ وی در جایگاه حاضر 
و از عناوین اتهامی مندرج در کیفرخواست از خود دفاع کرد و به سوالات رییس دادگاه 
پاسخ داد. رییس دادگاه پس از اظهارات متهم پایان جلسه را اعلام و ادامه رسیدگی را 

به جلسه بعد موکول نمود.
 

رئیس پلیس فتا استان قم  هشدارداد:

کلاهبرداری از طریق لینک جعلی پرداخت وجه
رئیس پلیس فتا استان قم از شیوه جدید کلاهبرداران سایبری با ارسال پیامک لینک 

جعلی پرداخت وجه برای دریافت خدمات برخی از سامانه های الکترونیک خبر داد. 
 سرهنگ علی موالی اظهارداشت: به منظور تسریع در ارائه خدمات به شهروندان 
بسیاري از دستگاه های اجرایي، خدمات خود را از طریق فضاي مجازي و یا برنامه های 

موبایلي به شهروندان ارائه می دهند.
وي اضافه کرد: کلاهبرداران سایبري نیز از عدم آگاهي بسیاري از کاربران استفاده 
کرده و با شگردهاي جدید سعي بر فریب کاربران و سرقت اطلاعات حساب بانکي آن 
داشته و در جدیدترین شیوه های کلاه برداری با ارسال پیامک های حاوي لینک های 

جعلي در این خصوص اقدام می کنند.
کلاهبرداری،  جدید  شیوه  این  در  کرد:  خاطرنشان  قم  استان  فتا  پلیس  رئیس 
سامانه های  این  در  جدید  پیامي  داشتن  مضمون  با  پیامکی  ابتدا  در  کلاهبرداران 
الکترونیك اعلام شده و کاربر را براي مشاهده این پیام و پرداخت وجه به سایت جعلي 

بانك هدایت کرده و اطلاعات حساب بانکي آن ها را سرقت می کنند.
وي اضافه کرد: به عنوان  مثال در استفاده از سامانه خدمات الکترونیک قضایی پیامکي 
با محتواي "با شماره ابلاغیه ... در خصوص شکایت آقا یا خانم ... علیه شما از حساب 
کاربري شما در سامانه ابلاغ قرار گرفت. براي اطلاع از تاریخ حضور و موضوع پرونده و 
مشخصات کامل شاکي و همچنین براي دریافت اطلاعات پرونده مبلغ ۲ هزار تومان 

پرداخت نمایید" براي هدایت افراد به سایت های جعلي بانکي استفاده شده است.
سرهنگ موالی بیان داشت: کلاهبرداران پس از ارسال پیامک به شهروندان، به 
منظور واریز وجه پول دریافتی آنان را به سایت های جعلي و فیشینگ خود در فضای 
مجازی هدایت و با سرقت اطلاعات بانکی افراد، اقدام به برداشت غیرمجاز از حسابشان 
می کنند.  رئیس پلیس فتا استان قم یادآور شد: افراد باید قبل از استفاده از سامانه های 
بر خط لازم چون ثبت اقدامات قضایی خود در سامانه خدمات الکترونیک قضایی 
)ثنا( در ابتدا با اصول و قواعد آن آشنا شده و پس از اطمینان از اصالت سامانه مذکور، 
اطلاعات حساب بانکي یا کاربري خود را در آن وارد کنند و به هیچ عنوان براي دریافت 
از سوي شماره های  ارسالي  پیامک هایي  به  الکترونیکي  خدمات کلیه سامانه های 

ناشناس توجه نکرده و از کلیك بر روي لینک های ارسالي خودداري کنند.
سرهنگ موالی از کاربران خواست تا همواره در هنگام اتصال به درگاه بانکي با کنترل 
کردن آدرس بانك مربوطه در قسمت نوار آدرس، قفل ابتداي آدرس و نیز پروتکل 
امنیتي https دقت لازم را داشته باشند و از کلیك بر روي لینک های ناشناسي و یا نصب 
برنامه هایی که در شبکه های اجتماعي و از منابعي نامعتبر تبلیغ می شود، خودداري 

کنند.
 

جانشین فرمانده انتظامی استان قم  خبرداد:

کشف 1۲1 هزار و 3۰۰ نخ سیگار قاچاق 
جانشین فرمانده انتظامی استان قم از کشف ۱۲۱ هزار و ۳۰۰ نخ سیگار قاچاق در 

قم خبر داد. 
 سرهنگ بهادر اسماعیلی اظهارداشت: در پی دریافت خبری مبنی فروش سیگار 
قاچاق در یک مرکز پخش و توزیع دخانیات در قم، رسیدگی به موضوع در دستور کار 

ماموران پلیس امنیت عمومی استان قرار گرفت.
وی گفت: ماموران پس از اطمینان از صحت خبر با هماهنگی مقام قضائی به محل 
مورد نظر اعزام و در بازرسی از محل مذکور ۱۲۱ هزار و ۳۰۰ نخ سیگار و 5۰9 بسته 

تنباکوی قاچاق کشف کردند .
جانشین فرمانده انتظامی استان قم خاطرنشان کرد : در نهایت متهم دستگیر و پس از 

تشکیل پرونده برای انجام مراحل قانوني تحویل مراجع قضائی استان شد.
سرهنگ اسماعیلی تأکید کرد: پلیس با تمام توان و جدیت همواره آماده است با 
قاچاقیان و مخلان نظم و امنیت اقتصادي مقابله کند و سامانه ۱۱۰ به صورت ۲4 

ساعته آماده پاسخگویی به شهروندان است.

قائم مقام مدیرعامل و مدیر توزیع برق شهرستان قم خبر داد: 

تداوم اجرای طرح جهادی بهینه سازی 
شبکه برق 

قائم مقام مدیرعامل و مدیر توزیع برق شهرستان قم از تداوم اجرای عملیات طرح 
جهادی احداث شبکه خودنگهدار این بار در منطقه زنبیل آباد قم خبر داد و گفت: به 
منظور آراستگی شبکه توزیع و همچنین جلوگیری از سرقت کابل های مسی و کاهش 
خسارت به لوازم برقی مشترکین و تاسیسات شرکت توزیع برق استان، چهارمین طرح 

جهادی در استان قم اجرایی شد. 
به گزارش روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق استان قم، مهندس "رضا مداحی" 
با اشاره به تداوم طرح جهادی و ضربتی احداث شبکه خودنگهدار در استان اظهار 
قبیل  از  استان  برق  چهارگانه  مناطق  امکانات  بسیج  با  هستیم  تلاش  در  داشت: 
تجهیزات لجستیکی و مشارکت اکیپ های عملیاتی و خدمات مشترکین امور برق 
مناطق در سریع ترین زمان ممکن نسبت به برکناری شبکه قدیمی و احداث شبکه 

جدید اقدام کنیم.

رییس اداره نگهداری ابنیه راههای استان قم اعلام کرد:

اجرای طرح لایروبی ، تنقیه و اصلاح پلهای 
جاده ای استان قم 

رییس اداره نگهداری ابنیه راه های اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان 
قم گفت : درقالب طرحی ترکیبی  پیمانی – امانی  وبا اعتباری افزون بر هشت میلیارد 
ریال ، طرح تنقیه ، لایروبی، دریواسیون،  رادیه و برید، دیواره هدایت آب و اصلاح چهل 

دستگاه پل درسطح راههای استان قم عملیاتی شد .
عباس شکوری اظهارداشت : این طرح درمحورهای جاده ای قم – سلفچگان ، محور 
قدیم قم – تهران ، محور قدیم قم – کاشان و محورهای روستایی جنت آباد به مرحله 

اجرا درآمده است .
وی درادامه به اقدامات اصلاحی که درراستای اجرای طرح تنقیه ولایروبی پلهای 
استان صورت می پذیرد اشاره کرد و تصریح نمود :از ویژگی های این طرح که درقالب 
اقدامات اصلاحی صورت خواهد گرفت می توان به اجرای رادیه و برید ، اجرای دیواره 
های هدایت آب و لوله رانی اشاره کرد که پس از رفع انسداد و آسیب شناسی موضوعه 

، نسبت به اجرای آنها اقدام میگردد.
شکوری از دیگر اقدامات مهم که جهت اجرای این طرح لحاظ گردیده ونقشی 
ساختاری درکاهش آب گرفتگی پل های زیرگذر دارد، به حفر چاه های جذبی اشاره 
کرد و توضیح داد : با توجه به آسیب شناسی موضوعه هر دستگاه پل و اولویت بندی 
آن ، جهت به حداقل رساندن آب گرفتگی پل ، نسبت به حفر یک دهانه چاه جذبی به 

عمق ۲5 متر و دوکوره ده متری اقدام میگردد. 
وی افزود : از ویژگی های حفر چاه جذبی ، احداث حوضچه رسوبگیر قبل از چاه می 
باشد که بعد از ورود سیلاب به درون آ ن ، لای ته نشین و رسوب حاصله از طریق لوله 

های تعبیه شده ، به درون چاه هدایت می شود .
رییس اداره نگهداری ابنیه راههای اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان 
قم بازه زمانی این طرح را شش ماهه برآورد کرد و خاطر نشان ساخت : با توجه به 
مطالعات صورت گرفته وشناسنامه جامعی که درخصوص وضعیت عمومی پلهای 
جاده ای استان تهیه شده است ، انشا...طرح تنقیه ، لایروبی و اصلاح پلهای مذکور 

تاپیش از شروع بارشهای فصلی اجرا و تکمیل گردد.
شکوری یادآور شد : به دلیل محدویت مکانی و قطر کم دهانه برخی پلها که امکان 
بهره مندی از ماشین آلات حفاری و تنقیه را منتفی میدارد جهت رفع انسداد ازمقنی 

زبده و تجهیزات واترجت استفاده میشود.
اجرای طرح بهسازی محور سلفچگان – دلیجان  

رییس اداره نگهداری راههای اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم 
در بخش دیگری از سخنان خود گفت: بااعتباری افزون بر هفتاد میلیارد ریال ، طرح 
بهسازی ۱4 کبلومتر از محور ترانزیتی سلفچگان – دلیجان ) حوزه استان قم ( اجرایی 

شد.
وی افزود : طول این مسیر ترانزیتی درحوزه استان قم بالغ بر ۳۳ کیلومتر است که 
طرح بهسازی ۱4 کیلومتر از آن به صورت مقطعی  دردولاین رفت وبرگشت درحال 

اجرا میباشد .
محمدرضا زیدآبادی هزینه اجرایی این پروژه را افزون برهفتاد میلیارد ریال عنوان کرد 
و ادامه داد : بودجه این طرح از محل اعتبارات سازمان راهداری و حمل ونقل جاده 

ای کشور تامین شده است .
وی با یادآوری این موضوع که بزرگراه سلفچگان- دلیجان درزمره مهمترین محورهای 
ترانزیتی ، شریانی کشور میباشد ، عنوان کرد : با توجه به ترافیک ترکیبی و چشمگیر 
این بزرگراه شریانی ، تسریع دراجرای طرح بهسازی آن ) درحوزه استان قم ( دردستور 

کار قراردارد .
زیدآبادی بازه زمانی تکمیل  طرح بهسازی محور سلفچگان دلیجان ) حوزه استان 
قم ( را 9 ماهه برآورد کرد و اظهار داشت : درصورت استمرار و عدم وقوع عوامل توقف 
پروژه ، انشا... تا پایان آذرماه سالجاری شاهد بهره برداری از این پروژه مهم استانی 

باشیم 
رییس اداره نگهداری راههای اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم 
درخاتمه ضمن تاکید برضرورت رعایت کامل جوانب ایمنی توسط کاربران جاده ای 
، ازرانندگان گرامی که ازمسیر پروژه های عمران جاده ای عبور مینمایند درخواست 
نمود : جهت جلوگیری از وقوع هرنوع حادثه که بی تردید موجب توقف و خلل درروند 
اجرا میشود ، ضمن توجه به علائم ایمنی منصوب در ابتدای پروژه ها ، همکاری و 

تعامل بایسته را با مجریان طرح داشته باشند. 
 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتي استان قم  خبرداد:

تمدید بسته بیمه خاص صنایع کوچك
مدیرعامل شرکت شهرکهاي صنعتي استان قم از تمدید بسته بیمه خاص صنایع 

کوچك براي پنجمین سال متوالي خبر داد.
 اسرافیل شعاعي با اعلام این خبر اظهار داشت: در سال جهش تولید و به منظور 
تسهیل و رونق فعالیت هاي اقتصادي، افزایش ضریب امنیت و کاهش ریسك تولید در 
صنایع کوچك و متوسط، بسته بیمه خاص صنایع کوچك مستقر در شهرك ها و نواحي 
صنعتي با کاهش نرخ حق بیمه نسبت به سنوات گذشته و پوشش حداکثري خطرات 

در صنایع کوچك تمدید شد.
و  کوچك  صنایع  سازمان  تفاهم  حاصل  که  ویژه  بیمه اي  بسته  این  افزود:  وي   
متوالي  پنجمین سال  در  ایران  بیمه  و شرکت سهامي  ایران  شهرك هاي صنعتي 
است، حداقل نرخ و حداکثر پوشش خطرات، ریسك کمتر و ضریب امنیت بالاتر در 
فرآیندهاي تولید و توزیع محصولات صنایع کوچك و متوسط و حداقل زمان پرداخت 
خسارت از طریق استقرار نمایندگان بیمه در سطح شهرك ها و نواحي صنعتي کشور در 
راستاي بهبود فضاي کسب و کار و ایجاد امنیت و آرامش رواني و اقتصادي براي صنایع 

کوچك و متوسط را دربر مي گیرد.
 ایشان همچنین اضافه کرد: در این تفاهم نامه شرکت سهامي بیمه ایران متعهد 
متوسط،  و  کوچك  صنایع  بیمه اي  نیازهاي  تمامي  پوشش  ضمن  است  شده 
زمینه هاي لازم به منظور ارائه خدمات مشاوره و فروش بسته بیمه اي، از جمله آموزش، 
دستورالعمل هاي فني، مدیریت ریسك را در شعب و نمایندگي هاي خود در سراسر 

کشور فراهم نماید.
 وي یادآور شد: به منظور پیگیري و اجرایي شدن تعهدات سازمان صنایع کوچك و 
شهرك هاي صنعتي ایران و شرکت سهامي بیمه ایران در این تفاهم نامه، کمیته اجرایي 
شکل گرفته تا با برگزاري نشست هاي مشترك در جهت اتخاذ تصمیمات لازم و ارائه 

راهکارهاي عملي اقدام  نماید.

مدیر کل بهزیستی استان قم  خبرداد:

سلامت کامل تمامی نوزادان و کودکان 
در مراکز بهزیستی

مقیم  نونهالان  و  نوزادان  کلیه  کامل  سلامت  از  قم  استان  بهزیستی  کل  مدیر 
شیرخوارگاه صدف و همچنین کودکان مقیم مراکز شبه خانواده بهزیستی قم خبر 

داد.
به گزارش روابط عمومی بهزیستی استان قم در پی انتشار برخی شایعات و اخبار 
بی پایه و اساس مبنی بر شیوع بیماری در بین کودکان مراکز شبانه روزی بهزیستی 
، دکتر مهدی پهلوانی مدیر کل بهزیستی استان قم ضمن رد این شایعات افزود : به 
یاری خداوند منان و تلاشهای ارزنده و شبانه روزی همکاران خدوم ما در مراکز مذکور 
تا این لحظه هیچ گونه بیماری شایع ویروسی ، اسهالی و... در بین نوزادان و نونهالان 
مقیم شیرخوارگاه و همچنین کودکان و فرزندان مقیم مراکز شبه خانواده بهزیستی 

مشاهده نشده است .
دکتر پهلوانی خاطر نشان کرد : علاوه بر مراقبتهای معمول و الزامات بهداشتی 
و  ضوابط  کرونا  بیماری  شیوع  با   ، ابلاغی  دستورالعملهای  طبق  مراکز  اینگونه 
پروتکلهای خاص و سختگیرانه ای در این مراکز برای پرسنل و کودکان اجرا شد که به 
لطف خداوند و مراقبت شبانه روزی مادریاران و مربیان این مراکز ما شاهد هیچ گونه 
ابتلائی به ویروس کرونا در مراکز شبه خانواده نبودیم و تا این لحظه همه کودکان و 
فرزندان چه از لحاظ بیماری کرونا یا سایر بیماری های ویروسی و ... در سلامت کامل 
هستند و نظارتهای خاص بهداشتی ، تغذیه ای ، قرنطینه ای و... در این مراکز اعمال 

می شود.
مدیر کل بهزیستی استان قم با اشاره به نگهداری بیش از ۲۸ نوزاد و کودک نوپا در 
شیرخوارگاه صدف و حضور حدود  ۷۰ کودک و نوجوان در سایر مراکز شبه خانواده 
استان قم افزود : از دغدغه دلسوزان و خیراندیشان جامعه در زمینه سلامت کودکان 
نهایت قدردانی را داریم و اطمینان می دهیم سلامت این کودکان اولویت اول سازمان 
بهزیستی ، شبکه بهداشت استان ، دادگستری و مراجع نظارتی است  است و در این 

زمینه نهایت تلاش و اهتمام بنده و همکارانم مستمرا ادامه خواهد داشت .

اجتماعی

با حضور وزیر راه و شهرسازی درقم صورت گرفت؛  

آغازعملیات اجرایی
 آزادراه سردار سلیمانی
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 سخنگوی ستاد آزادسازی سهام عدالت با بیان اینکه ۷۰ درصد سفارش های 
ثبت شده در بانکها برای فروش سهام عدالت به انجام رسیده است، گفت: 9۰۰ 

میلیاردتومان سفارش فروش سهام عدالت در بانکها ثبت شده است.
حسین فهیمی  درباره وضعیت فروش سهام عدالت از طریق بانک ها، گفت: 
از بین 9۰۰ میلیارد تومان ثبت سفارش فروش سهام عدالت تا آخر وقت دوشنبه 

۱9 خرداد، ۶۲۳ میلیارد تومان به فروش رفته بود.
وی در پاسخ به این سوال که این پول ها چه زمانی به حساب سهامداران واریز 
می شود، گفت: بخشی از این سهام به این علت که کارگزار باید شرایط بازار را 
بسنجد، باعث ضرر و زیان عرضه کننده نشود، حواسش به ناظر باشد و با در 
نظر گرفتن تمام شرایط مانند یک خلبان هواپیما تصمیم بگیرد که به چه نحوی 
و چه زمانی سهام را بفروشد، هنوز به فروش نرفته است. در هر صورت این سهام 

باقیمانده نیز به فروش می رود و به تدریج به حساب سهامداران واریز می شود.
فهیمی ادامه داد: بنابراین علت عدم واریز وجه سهام عدالت برای برخی از 
سهامداران این است که اولًا بخشی از این سهام هنوز به فروش نرفته است، دوماً 
روزی که بانک، سهام عدالت مردم را بفروشد، فردای آن روز پول را واریز می کند.
وی درباره زمان واریز وجه از طریق کارگزاری ها نیز گفت: اگر کسی از طریق 
کارگزاری بورس، سهام عدالت خود را به فروش برساند، کارگزاری دو روز بعد از 

فروش سهام پول را واریز می کند.

رشد 1۸  درصدی تولید تایر
 در ۲ ماه نخست امسال

بررسی آمار عملکرد تایرسازان حاکی از تولید 4۲ هزار و 45۳ تن انواع تایر و 
تیوب در دو ماه نخست امسال و رشد ۱۸  درصدی آن در مقایسه با مدت مشابه 

پارسال است.
برپایه آمارهای دریافتی از انجمن صنفی تایر ایران، میزان تولید یاد شده 
معادل ۶ میلیون و ۳۶۳ هزار و ۲5 حلقه تایر است که از نظر تعداد حلقه تایرهای 

تولیدی نیز در همسنجی با پارسال رشد ۲۱  درصدی نشان می دهد.
در این مدت ۲۲ هزار و ۸۰9 تن تایر سواری شامل ۸۶ تن تایر بایاس و ۲۲ 
هزار و ۷۲۳ تن تایر رادیال تولید شد که در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته 
رشد ۳۰  درصدی داشته است. تولید تایر وانتی در این مدت با رشد ۱5  درصدی 
همراه بود و به سه  هزار و ۶۱9 تن )سه هزار و ۸9 تن بایاس و 5۲9 تن رادیال( 
رسید. در مدت یاد شده، تولید تایر اتوبوسی افت 9  درصدی را تجربه کرد و به 
هشت هزار و ۱۸۰ تن رسید. این آمار مشتمل بر چهار هزار و ۲۷۶ تن تایر بایاس 

و سه هزار و 9۰4 تن تایر رادیال بود.
در فروردین و اردیبهشت ماه امسال همچنین تولید تایرهای کشاورزی سبک، 
سنگین و تایرهای راه سازی- صنعتی نز با رشد همراه بود، به طوری که تولید 
کشاورزی  تایر  تن،  به ۶۷۲  درصدی  افزایش ۱۱۶   با  سبک  کشاورزی  تایر 
سنگین با افزایش ۳۸  درصدی به دو هزار و 959 تن و تایر راه سازی- صنعتی 
با رشد ۲۷  درصدی  به یک هزار و ۲4 تن رسید. در دو ماهه امسال ۱۷۲ تن تایر 
دوچرخه )رشد ۱۳ درصدی(،  یک هزار و ۳5۶ تن تایر موتورسیکلت )افت هشت 
درصدی(، ۳۷۷ تن تایر اسکوتری )رشد 4۰  درصدی( و یک هزار و ۲۸5 تن انواع 
تیوب تولید شد. به گزارش ایرنا، بررسی آمارهای تایر سازان کشور حاکی از تولید 
۱5 هزار و 94۳ تن انواع تایر و تیوب در فروردین ماه امسال بود. آمار وزنی تولید 
تایر در فروردین ماه سال جاری، معادل تولید یک میلیون و ۸۳۷ هزار و ۱9۱ 

حلقه تایر بود.

سخنگوی سهام عدالت به مهر پاسخ داد

چرا برخی بانک ها هنوز پول سهام 
عدالت را واریز نکرده اند؟

وزیر راه و شهرسازی می گوید: قیمت های فعلی بازار مسکن به شدت دارای 
حباب مصنوعی است و از هیچ منطقی پیروی نمی کند؛ این حباب با پیگیری 
رئیس جمهوری و همراهی معاون اول رئیس جمهوری، رئیس کل بانک مرکزی و 

وزیر اقتصاد شکسته خواهد شد.
رئیس جمهوری در جلسه روز چهارشنبه هیات دولت دستور داد کارگروهی 
متشکل از وزیر امور اقتصادی و دارایی، وزیر راه و شهرسازی و رئیس کل بانک 
مرکزی با مسوولیت معاون اول رئیس جمهوری برای بررسی علل و عوامل گرانی 

مسکن و راه حل های برون رفت از این وضعیت تشکیل شود.
در این زمینه »محمد اسلامی« در گفت و گویی اظهار کرد: بر این اساس رییس 
جمهوری دستور دادند با حضور رییس کل بانک مرکزی و وزیر اقتصاد و دارایی و 
معاون اول رییس جمهوری جلسه ای تشکیل و تمهیدات لازم برای شکستن حباب 
مصنوعی قیمت ها در بازار مسکن اتخاد شود. وزیر راه تاکید کرد که قیمت های 
فعلی بازار مسکن به شدت مصنوعی است و از هیچ منطقی پیروی نمی کند. وی 
اضافه کرد: خروجی این جلسه تصمیماتی است که به برخورد و مهار قیمت های 

مصنوعی در بازار مسکن ختم می شود.
اسلامی گفت: مقدمات تشکیل این جلسه فراهم است و در نخستین فرصت 

نشست مشترک اعضای نامبرده با هدف کنترل قیمت مسکن برگزار خواهد شد.
وزیر راه و شهرسازی همچنین به ایرنا خبر داد که سه شنبه شب، جلسه مفصلی 

با اتحادیه مشاورن املاک تهران و نمایندگان آژانس های مسکن برگزار شده است 
که در آن جلسه، در خصوص اقدامات و راهکارهای مهار قیمت های افسار گسیخته 

اجاره بها تصمیم گیری شد.
مالکان با تکیه بر التهابات روانی تعیین اجاره نکنند 

اسلامی گفت: از مالکان می خواهیم با تکیه بر التهابات روانی اقدام به تعیین 
اجاره ملک خود نکنند؛ علاوه بر این، اتحادیه های املاک موظف هستند قیمت ها 

را کنترل کنند.
وزیر راه گفت: اضافه کردن اجاره بها به صورت غیر واقعی ظلم به مستاجر و حتی 

صاحبخانه است چرا که وجه غیرمنصفانه ای را به خانه خود آورده است.
وی افزود: برای کاهش عملیات روانی در بخش اجاره بها، دادستانی ورود خواهد 
کرد و با آگهی های غیرواقعی برخورد خواهد شد. وزیر راه اضافه کرد: اتحادیه 
املاک نیز اعتقاد دارد نرخ های پیشنهادی غیر واقعی و ناشی از التهاب اقتصادی 

است و ادامه این روش، مخرب وضعیت اقتصادی خواهد بود.
وزیر راه با بیان اینکه قبل تر هم دادستانی با اعلام قیمت های غیر واقعی و کاذب 
در برخی سایت ها برخورد کرد، گفت: این سایت ها تلاش دارند قیمت های مخرب 

و غیر واقعی را به مردم تحمیل کنند.
وزیر راه و شهرسازی گفت: در جلسه  هیات دولت گزارشی از وضعیت التهاب در 
بازارهای اقتصادی و تاثیر آن بر بخش مسکن را به رییس جمهوری تقدیم کردم؛ در 

این جلسه اعلام کردم که التهاب در بازار مسکن ارتباطی به عرضه و تقاضا ندارد 
و متاثر از شرایطی است که نرخ ارز و بازارهای موازی به بازار مسکن منتقل کرده 

است.
بزودی دریافت مالیات از خانه های خالی آغاز می شود

 وزیر راه و شهرسازی سه رویکرد وزارت راه در طراحی سامانه جامع املاک و 
اسکان و همزمان دعوت از مردم و صاحبان خانه های نیمه تمام برای مشارکت در 
طرح مسکن ملی و ساخت خانه در طرح مسکن ملی را عواملی دانست که نهایتا 

منجر به عرضه واحدهای مسکونی برای اجاره و فروش خواهد شد.
وی با تاکید بر اینکه در کوران اجرای تعهدات مسکنی در طرح مسکن ملی 
هستیم، گفت: اخذ مالیات از خانه های خالی، ساخت مسکن ملی و فراخوان 
برای تکمیل واحدهای نیمه تمام، پاسخ مثبت و ماندگاری برای برطرف شدن نیاز 
مردم به مسکن است. به گفته وزیر راه و شهرسازی در کشور بیش از ٢٤ میلیون 
واحد مسکونی وجود دارد اما تعداد خانوار ٢٢ میلیون نفر است که نشان می دهد 

تعداد واحد مسکونی از تعداد خانوار بیشتر است.
پرونده مسکن مهر استان قم بسته شد 

محمد اسلامی در جریان سفر یک روزه خود به استان قم با اشاره به آخرین 
وضعیت پروژه های مسکن مهر در این استان اظهار داشت: درخصوص تکمیل 
واحدهای مسکن مهر در استان قم امروز می توان اعلام کرد که پرونده این پروژه در 
این استان بسته شده و پایان آن را اعلام می کنیم. وی افزود: در همین خصوص 
4۳ هزار واحد در طرح مسکن مهر در استان قم بود  که از این تعداد تنها یک 
مجتمع ۲5۰ واحدی مانده که مشکل قضایی داشته و پیشرفت 95 درصدی دارد، 
امیدواریم با پیگیری های استاندار و بقیه مسئولان این پرونده هم هرچه زودتر حل 

شود. 
پیش بینی 1۰ هزار واحد اقدام ملی مسکن در استان قم

وزیر راه و شهرسازی در ادامه حضور خود در شهر قم در جریان بازدید از پروژه 
اقدام ملی و ساخت واحدهای مربوط به این پروژه اظهار داشت: در این سفر 
همچنین این امکان فراهم شد تا بتوانیم در شهر مقدس قم بازدیدی از پروژه های 
اقدام ملی مسکن داشته باشیم و از نزدیک شاهد پیشرفت کار باشیم. در بحث 
اقدام ملی در استان قم ۱۰ هزار واحد پیش بینی شده که زمین های آن تعیین 
شده است.  وی ادامه داد: در این پروژه ها که امروز از یکی از آن ها بازدید داشتیم 
آن بخشی که واجد شرایط هستند به این پروژه و دیگر پروژه ها متصل خواهند شد 
و خوشبختانه روند آماده سازی زمین و تجهیز کارگاه ها در این چند ماه پیشرفت 
قابل ملاحظه ای داشته است.  وی افزود: به زودی با تشکیل پرونده این افراد به 
بانک معرفی شده تا با افتتاح حساب بتوانند منابع لازم را برای سرعت گرفتن پروژه 
ها تزریق کنند. در این مسیر مهمترین نکته تامین زمین در نقاط مرغوب بود که 

زندگی در آن ها جریان داشته و امکانات زیربنایی و روبنایی فراهم باشد.  
این مقام مسئول ادامه داد: در این خصوص در استان قم با همکاری استانداری، 
بنیاد مسکن و اداره کل راه و شهرسازی استان هماهنگی های لازم به وجود آمده و 
کار با تحرک مناسبی پیش می رود.  وی گفت: قطعا با اتمام مسکن مهر در استان 
قم در ادامه شاهد تحرک و سرعت بالا در طرح اقدام ملی هستیم، همه این موارد 
همان طور که گفته شد برنامه هایی برای پاسخ به نیاز مردم در مسیر ایجاد یک 
نهضت خانه سازی است که وعده آن به مردم داده شده بود. وعده ای که شکل 
گرفته و در جریان است و در سراسر کشور همه پروژه ها تعیین و در مراحل مختلف 

قرار دارند. 

وزیر راه و شهرسازی: 

حباب مصنوعی قیمت ها در بازار مسکن می شکند

اقتصادی

عضو هیات مدیره انجمن واردکنندگان موبایل:
حباب قیمت های نجومی تلفن های همراه ترکید

  عضو هیات مدیره انجمن واردکنندگان موبایل گفت: اگر تخصیص ارز، ترخیص 
کالا و ثبت سفارش به شکل عادی انجام شود، کاهش قیمت های تلفن همراه که از 

چند رو قبل آغاز شده تا هفته اول تیرماه به ثبات می رسد.
»آیدین آرام« ضمن تاکید بر این که قیمت برخی از گوشی ها تا ۳۰ درصد نیز 
پایین آمده است، گفت: خیلی از مدل های گوشی همراه به قیمتی که باید باشند 
برگشته اند؛ مانند سامسونگ A۱۰s که در زمان گرانی به قیمت میلیون و ۳۰۰ هزار 
تومان فروخته می شد، اما اکنون به دو میلیون  و ۶۰۰ هزار تومان رسید، شیائومی 
note۸  چهار میلیون و ۲۰۰ هزار تومان قیمت داشت که اکنون سه میلیون و ۶۰۰ 

هزار تومان فروخته می شود.
وی اضافه کرد: تلفن همراه Redmi ۸ نیز که با قیمت سه میلیون و ۱۰۰ هزار 
تومان عرضه می شد، به دو میلیون و ۶5۰ کاهش پیدا کرده است. قیمت گوشی 
سامسونگ A۳۰s نیز از چهار میلیون و ۷5۰ با ۶۰۰ هزار تومان کاهش به قیمت 

چهار میلیون و صد هزار تومان رسیده است.
عضو هیات مدیره انجمن واردکنندگان موبایل افزود: باید به این نکته تاکید 
کنم این که قیمت هایی که در اوج گرانی وجود داشت با دلار ۱۶ هزار تومانی 
محاسبه شده بود، اما قیمت های روز گوشی و روند کاهشی آن با دلار ۱۸ هزار 

تومانی است.
آرام گفت: افزایش بی رویه قیمت تلفن همراه دلایل گوناگونی داشت. یکی از 
آن ها این بود که تا ۳۱ اردیبهشت ماه همه جا تعطیل بود و فعالیت کسب وکارها بعد 
از این تاریخ آغاز شد. طی ۲۲ روز گذشته بانک مرکزی تخصیص بیشتری را برای 
واردات تلفن همراه در نظر گرفت و بخش عمده ای از تلفن های همراه که در دو ماه 

گذشته وارد کشور شده نیز به بازار عرضه شده است.
وی با بیان اینکه تمام این مسائل به کاهش قیمت گوشی منجر شده است،  
افزود: همیشه در نیمه نخست سال، بازار موبایل رکورد سنگینی را تجربه می کند 
که تا آخر تابستان ادامه داد و به همین واسطه، خروجی کالا کمتر است. تعداد 
اجناسی که در دو ماه گذشته ترخیص شده برای چنین بازاری زیاد است. این هم 

از دیگر دلایلی است که کاهش قیمت گوشی را رقم زده است.
آرام اضافه کرد: علت گران شدن موبایل در چند ماه گذشته به این دلیل نبود که 
مغازه یا شرکتی گران فروشی می کرد. شماری از دلال ها در دو ماه گذشته سعی 
کردند بخش عمده ای از کالاها را خریداری کنند تا با قیمت بالاتر به فروش برسانند، 

اما این حباب ترکید و قیمت ها کاهش یافت.
عضو هیات مدیره انجمن واردکنندگان موبایل افزود: برخی از شرکت ها پس از ۳۱ 
اردیبهشت ماه توانستند انبارهای خود را باز کنند و به همین دلیل کالای بیشتری 
وارد کشور شد و کمبودها را جبران کرد. اکنون بیش از ۱۰۰ شرکت کار واردات 
گوشی انجام می دهند و در ۲۰ روز گذشته با ثبت سفارش جدید در فروکش کردن 

قیمت ها نقش عمده ای را ایفا کردند.
وی با بیان اینکه البته این را نیز نباید فراموش کرد که تلاطم بازار ارز هم در 
افزایش قیمت تلفن همراه بی تأثیر نبود،  افزود: همچنین در این مدت گوشی های 
مسافری و اتباع خارجه نیز به شکل قاچاق وارد بازار شد و بر اساس ارز آزاد به فروش 

می رسید. همین مساله نیز به گرانی گوشی دامن زد.  
آرام خاطر نشان کرد: افزایش ۳۰-4۰ درصدی که چندی پیش رخ داد،  بیشتر 
به عدم ارائه کالاها از سوی دلال ها مربوط بود. اکنون در بازار ۸۰ تا 9۰ درصد انواع 
مدل های گوشی تلفن همراه موجود هستند این در حالی است که در دو ماه 
گذشته شاید از هر برند ۱۰ درصد مدل ها در بازار خریدوفروش می شدندکه این 

موضوع،  دست خریدار را کاملًا می بست.

یک کارشناس اقتصاد مسکن:

ایده »فروش متری مسکن در بورس«
از بنیان غلط است

 کارشناس اقتصاد مسکن گفت: فروش متری مسکن که فکر آن از زمان دولت 
اصلاحات شکل گرفته از بنیان غلط است.

افشین پروین پور شب گذشته در برنامه تیتر امشب شبکه خبر افزود: حوزه 
"مسکن"، "خودرو" و "ارز" از طرف دولت رها شده است و راهکاری برای ساماندهی 
آن ندارد و هر سال در این زمان بطور مقطعی به مسکن پرداخته می شود و پس از 

مدتی رها می شود.
کارشناس اقتصاد مسکن گفت: بخش زمین و مسکن در ردیف اول اقتصاد و 

مستعد سوداگری است که سوداگران کنترل بازار را به دست می گیرند.
وی با بیان اینکه تحلیل های غلط از بازار و واقعیت آن موجب مشکلات و برطرف 
نشدنِ مسکن می شود، تصریح کرد: اگر صحبت ها بر مبنی واقعیت بود این افزایش 
روزانه قیمت به وجود نمی آمد. پروین پور با نقدی بر ایده ورود ساخت و ساز مسکن 
به بورس و خرید متری مسکن گفت: به جای ورود زمین و مسکن به بورس؛ 
صندوق جمع آوری سرمایه تشکیل شود و فروش متری مسکن هم که فکر آن از 
زمان دولت اصلاحات شکل گرفته از بنیان غلط است. وی افزود: کسی که توان 
خرید یک متر مسکن را ندارد با افزایش قیمت مسکن و درآمد ثابت، سال ها باید 

منتظر خانه دار شدن بماند، اما باید به ریشه مشکل مسکن پرداخت.
همایون دارابی کارشناس بازار سرمایه هم با بیان اینکه "کمبود سرمایه" و "کاهش 
تولید" دو علت اصلی آشفتگی بازار مسکن است گفت: اگر مسکن به بازار سرمایه 
وارد شود هر دو مشکل برطرف خواهد شد و تأمین سرمایه در بورس نیاز یک میلیون 

واحد مسکونی در سال را برطرف می کند.
وی افزود: مرجع قیمت گذاری مسکن در کشور مشخص نیست و اگر قیمت 

مسکن به کمک بورس شفاف شود گلوگاه های مسکن مشخص می شود.
مهدی روانشادنیا، کارشناس اقتصاد مسکن نیز به طرح "جامع مسکن ملی" 
اشاره کرد و گفت: علت بی تأثیر بودن طرح های مختلف در کاهش قیمت مسکن، 

فاصله مطرح شدن طرح ها تا عرضه آن به متقاضیان است.
وی افزود: شرایط امروز مسکن رضایت نسبی را به وجود نیاورده است.

سرپرست وزارت صنعت، معدن و تجارت اعلام کرد:

تامین مواد اولیه و قطعات مورد نیاز تولید 
از محل ارز صادراتی

سرپرست وزارت صنعت، معدن و تجارت با اشاره به اهمیت ویژه موضوع صادرات 
در سال جهش تولید گفت: تامین مواد اولیه و قطعات مورد نیاز تولید از محل ارز 

صادراتی صورت می گیرد
حضور  با  که  صادرات  توسعه  کارگروه  جلسه  در  خیابانی«  مدرس  »حسین 
نمایندگان بخش خصوصی، بانک مرکزی، گمرک ایران، سازمان برنامه و بودجه، 
مشکلات  فصل  و  حل  افزود:  شهرسازی  و  راه  وزارت  و  نظارتی  های  دستگاه 
صادرکنندگان  مشکلات  فصل  و  حل  صادرات  اقدام  کمیته  در  صادرکنندگان 
به صورت مورد به مورد، از طریق کمیته اقدام صادراتی سازمان توسعه تجارت 
ایران و رفع مشکلات کلان صادرات از طریق کارگروه توسعه صادرات با حضور 
رایزنی های وزارت  ادامه داد:  انجام است.  وی  دستگاههای اجرایی، در حال 
صنعت، معدن و تجارت برای اخذ اختیارات از دولت به منظور پیشبرد اهداف 
صادراتی در قالب کارگروه توسعه صادرات از جمله ثمرات برگزاری مداوم و مرتب 
جلسات این کارگروه از سوی سازمان توسعه تجارت ایران است که بر این اساس، 
یکی از برنامه های راهبردی وزارت صنعت، معدن و تجارت نیز بر همین محور توسعه 
صادرات قرار گرفته است. سرپرست وزارت صنعت، معدن و تجارت از هدفگذاری 
صادرات غیرنفتی به تفکیک برش های کشوری، استانی و کالایی خبر داد و افزود: 
وزارت صنعت، معدن و تجارت به دنبال این هدفگذاری های کمی است تا بتوان 
به طور مرتب فاصله عملکرد از هدفگذاری را پایش کرد. وی با بیان اینکه اهمیت 
صادرات در سال جاری بسیار فراتر از اهمیت این بخش از اقتصاد کشور در سال 
گذشته است، تصریح کرد: این در حالی است که امسال تامین مواد اولیه و قطعات 
و تجهیزات مورد نیاز کارخانجات به ارز حاصل از صادرات گره خورده است؛ بر این 
اساس کارگروه های ویژه ای تشکیل شده است که بتوان ارز حاصل از صادرات را به 

ارز مورد نیاز واردات مواد اولیه و تولید، وصل کرد.

در اجرای ماده ۲۰۸ قانون مالیاتهای مستقیم  بدینوسیله برگ اجرایی مالیات با مشخصات زیر به مودی ذیربط 
ابلاغ می گردد تا ظرف یک ماه از تاریخ درج این آگهی به اداره امور مالیاتی مربوطه مراجعه و نسبت به حل و فصل 

پرونده و تسویه حساب مالیاتی اقدام نمایند. درغیراین صورت طبق موازین قانونی اقدام خواهد شد .

آگهی ابلاغ اوراق مالیاتی

روابط عمومی اداره کل امور مالیاتی استان قم
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ورزشی

زمان برگزاری مجمع؛

تلخابی سرپرست هیأت تیروکمان قم شد
علی تلخابی تا زمان برگزاری مجمع انتخابات هیأت تیر و کمان قم از سوی فدراسیون 

تیراندازی با کمان به عنوان سرپرست این هیأت ورزشی منصوب کرد.
 ظاهرا در سال ۱۳99 تحولات و تغییرات زیادی در انتظار هیات های ورزشی استان قم 
است، زیرا بعد از برگزاری مجمع فوق العاده هیأت فوتبال استان قم که به برکناری رئیس 
این هیأت ورزشی منجر شد، دو رئیس هیأت در تیراندازی با کمان و ورزش روستایی و 
بازی های بومی محلی از مسوولیت خود کناره گیری کردند و انتخابات چندین هیأت 

ورزشی نیز در راه است.
اردیبهشت ماه امسال بود که قدرت الله باقری رئیس هیأت تیراندازی با مکان استان قم 
با اعلام مشکلات شخصی از ریاست این هیأت ورزشی کناره گیری کرد، در شرایطی که 
هنوز دو سال از دوره ریاست باقری در این هیأت باقی مانده بود ولی وی تمایلی به ادامه 

فعالیت در تیراندازی با کمان قم نشان نداد.
باقری پس از کناره گیری از مسوولیت ریاست هیأت تیراندازی با کمان استان قم از سوی 
فدراسیون فوتبال به عنوان سرپرست هیأت پرحاشیه فوتبال منصوب شد و حالا جانشین 
وی در تیر و کان قم از سوی فدراسیون این رشته معرفی شده است، مسوولیتی که علی 

تلخابی به عنوان سرپرست هیأت بر عهده گرفت.
علی تلخابی از کارکنان حوزه گروه توسعه ورزش همگانی اداره کل ورزش و جوانان و 
دارای مدرک تحصیلی رشته تربیت بدنی و علوم ورزشی است که به پیشنهاد اداره کل 
ورزش و جوانان قم و موافقت رئیس فدراسیون، تا زمان برگزاری مجمع انتخابات این هیأت 

ورزشی جانشین قدرت الله باقری شده است.
بعد از انتصاب تلخابی به عنوان سرپرست هیأت تیراندازی با کمان استان قم، خبری 
روی کانال اختصاصی این هیأت در فضای مجازی قرار گرفت که در آن از پیشکسوتان 
این رشته دعوت شده بود با توجه به تاکید معاونت توسعه امور ورزش اداره کل ورزش و 
جوانان مبنی بر ثبت نام کاندیدها از بین کمانداران یا پیشکسوتان این رشته، کسانی که 
تمایل به شرکت در انتخابات ریاست هیات و شرایط لازم را دارند به امور مجامع هیات های 

ورزشی مراجعه کنند.
ظاهرا انتخاب رئیس آینده هیأت تیراندازی با کمان استان قم از بین اهالی این رشته یا 
پیشکسوتان آن اهمیت زیادی دارد زیرا در کانال اختصاصی هیأت تاکید شده است که 
علاقمندان به کاندیداتوری، قبل از هر کاری با شرکت در جلسه مشورتی و گردهمایی با 

حضور اعضاء هیات و مجمع، به آراء واحدی توسط مجمع برسند.
 

با تایید اداره کل ورزش و جوانان؛

نایب رئیس بانوان هیأت بدن سازی قم 
منصوب شد

با تایید اداره کل ورزش و جوانان  رئیس هیأت بدن سازی و پرورش اندام استان قم 
نایب رئیس بانوان این هیأت ورزشی را معرفی و منصوب کرد.

 در ادامه تغییر و تحولاتی که از یکی دو ماه اخیر در هیأت بدن سازی و پرورش اندام 
استان قم آغاز شده و بعد از تغییر و انتصاب دبیر و مسوول جدید کمیته داوران این هیات، 
نوبت به تحول در بخش بانوان رسید و نایب رئیس بانوان هیأت قم نیز امروز معرفی و 

منصوب شد.
به پیشنهاد هیات بدن سازی و پرورش اندام و تایید اداره کل ورزش و جوانان، خانم 
فاطمه بیک محمدی  کلهر مسوولیت نایب رئیسی بانوان هیات بدن سازی و پرورش اندام 
را بر عهده گرفته است، در حالی که پیش از وی فاطمه اخلاقی این مسوولیت را بر عهده 
داشت و از خدمات وی توسط رئیس هیأت قدردانی شد. خبر دیگر از هیأت بدن سازی و 
پرورش اندام استان قم به برگزاری آزمون دوره مربیگری بانوان اختصاص دارد که راجع به 
این موضوع رئیس هیأت قم اظهار کرد: امتحانات پنج درس باقی مانده از دروس عمومی 

مربیگری بانوان که در بهمن ماه سال گذشته برگزار شد، این هفته انجام پذیرفت. 
سعید آمده خاطرنشان کرد: شرکت کنندگان در این آزمون امتحانات پنج درس باقی 
مانده شامل دروس اخلاق مربیگری، استعدادیابی، طراحی تمرین، تجزیه و تحلیل 
مهارت ها و آمادگی جسمانی را در فرهنگسرای جوان قم برگزار کردند و نتایج آن به زودی 
تقدیم مربیان عزیز خواهد شد. وی در ادامه بر لزوم رعایت تمامی پروتکل های بهداشتی و 
فاصله گذاری اجتماعی و همچنین همراه داشتن ماسک، دستکش و دیگر لوازم شخصی 
برای هر فرد در باشگاه های بدن سازی و پرورش اندام تاکید کرد و افزود: بعد از تغییر و 
تحولات فدراسیون که به سرپرستی دکتر امیری  خراسانی منجر شد، در انتظار برنامه های 
فدراسیون برای حضور موفق در مسابقات و اجرای کامل برنامه های فدراسیون در سایر 
بخش ها هستیم. رئیس هیأت بدن سازی و پرورش اندام استان قم در پایان به اطلاعیه 
شماره سه امور باشگاه های اداره کل ورزش و جوانان در مورد وام صندوق کارآفرین ویژه 
باشگاه ها اشاره کرد و گفت: موسسین باشگاه های معرفی شده برای دریافت فرم وام 
سیصد میلیون ریالی به اتاق ۱۱۱ این اداره کل مراجعه کنند، زیرا عدم حضور تا پایان 
هفته به منزله انصراف باشگاه از وام تلقی خواهد شد و باشگاه دیگری جایگزین می شود.

مسوول امور مجامع هیأت های ورزشی استان قم  خبرداد:

رقابت 3 کاندیدا برای ریاست بسکتبال
مسوول امور مجامع هیأت های ورزشی اداره کل ورزش و جوانان استان قم از برگزاری 

نخستین مجمع انتخابات هیأت های ورزشی قم در سال ۱۳99 خبر داد.
محمد علی مردانی اظهار کرد: برای برگزاری مجمع تمام هیأت های ورزشی در طول 
سال برنامه ریزی شده اما برخی از هیات ها مجمع انتخابات برای تعیین رئیس جدید و 

دیگر هیات ها مجمع سالیانه به منظور بررسی عملکرد برگزار می کنند.
وی ادامه داد: سال گذشته ۱۰ مجمع انتخابات و ۳۲ مجمع سالیانه  هیأت های ورزشی 
را با حضور مسوولان ارشد فدراسیون های هر هیأت برگزار کردیم و امسال پیش بینی ما 
برگزاری ۱۱ مجمع انتخابات بود که با توجه به اضافه شدن یک هیأت و تغییر و تحول 

در دو هیأت دیگر، این مجامع به ۱4 مجمع انتخاباتی در سال 99 افزایش خواهد یافت.
برگزاری 14 انتخابات ورزشی در قم 

مسوول امور مجامع هیأت های ورزشی اداره کل ورزش و جوانان استان قم افزود: امسال 
دوره ریاست چهار ساله ریاست مرتضی سخایی در هیأت بسکتبال، حسین مهره ساز 
در هیأت تیراندازی، جعفر جعفری مجد در هیأت هاکی، محمد پیروزمنش در هیأت 
ورزش های جانبازان و معلولین، سیدمهدی طباطبایی در هیأت سوارکاری، مجید متقی  
در هیأت جودو، محسن وزیری در هیأت کشتی، اصغر اسماعیلی در هیأت نجات غریق و 
غواصی، حسین محمدخانی در هیأت هندبال، رضا دلاوری در هیأت گلف و کریم بهرامی 
در هیأت فوتبال استان قم به پایان می رسد و روسای جدید این هیأت ها با برگزاری مجمع 
انتخابات مشخص می شوند. وی افزود: همچنین هیأت شمشیربازی به جمع هیأت های 
ورزشی قم اضافه شده و در حال حاضر 4۸ هیأت ورزشی در قم داریم و با احتساب برگزاری 
مجمع انتخابات این هیأت و همچنین انتخابات دو هیأت ورزشی دیگر شامل هیأت 
روستایی و بازی های بومی محلی و هیأت تیراندازی با کمان، مجموعا امسال ۱4 انتخابات 
ورزشی پیش رو داریم. علی مردانی در ادامه به برگزاری مجمع انتخابات هیأت بسکتبال قم 
اشاره و ابراز کرد: دوره چهار ساله مرتضی سخایی در این هیأت ورزشی روز هجدهم خرداد 
ماه به پایان رسیده اما نزدیک به یک ماه پیش از این تاریخ، ثبت نام و بررسی صلاحیت 

کاندیداها انجام شد و مقرر شد سه کاندیدا برای ریاست این هیأت رقابت کنند.
وی خاطرنشان کرد: مجمع انتخابات هیأت بسکتبال استان قم روز شنبه ۲4 خرداد ماه 
از ساعت ۱۰ با حضور رئیس فدراسیون بسکتبال، مدیر کل ورزش و جوانان و دیگر اعضای 
مجمع در سالن کنفرانس این اداره کل برگزار می شود و مرتضی سخایی، محمدحسن 

طاهایی و امین یوسف لو برای ریاست چهار سال آینده این هیأت رقابت می کنند.

کارشناس نقل و انتقالات ایتالیا:

سردار آزمون نزدیکترین گزینه به تیم 
ناپولی است

یک کارشناس نقل و انتقالات فوتبال ایتالیا معتقد است مهاجم تیم ملی ایران نزدیک 
ترین گزینه برای حضور در تیم ناپولی ایتالیا است.

»آندره آ دی للا« در گفتگو با سایت »آره نا ناپولی« به ارزیابی نقل و انتقالات پیش روی 
باشگاه ناپولی به خصوص برای خط حمله پرداخت و اعلام کرد: »مالن«، »اوسمینه« و 
»سردار آزمون« سه گزینه مدنظر برای خط حمله این تیم هستند. دی للا تأکید کرد: 
قیمت بالای اوسمینه و همچنین مصدومیت قبلی و قیمت مالن از دلایلی است که آنها 

را از تیم ناپولی دور می کند و احتمالًا مسئولان این باشگاه ایتالیایی، قید او آنها می زنند.
این کارشناس نقل و انتقالات فوتبال ایتالیا ضمن تمجید از سردار آزمون مهاجم تیم 
ملی ایران تأکید کرد: آزمون قدرت بدنی بالایی دارد و در نبردهای هوایی هم دارای 
توانمندی های خاصی است. هرچند این بازیکن نسبت به اوسمینه و مالن بزرگ تر است 
)از لحاظ سنی( اما قیمت او در بازار حدود ۱۶ تا ۱۷ میلیون یورو برآورد می شود و همچنین 

می تواند علاوه بر بازی به عنوان مهاجم اول، در نقش مهاجم دوم ظاهر شود.

دروازه بان سابق تیم ملی فوتسال گفت: افرادی در تیم ملی بودند که باعث شدند 
من دیگر در تیم ملی نباشم؛ آن ها می خواستند من را در فوتسال محو کنند.

»مصطفی نظری« بی شک یکی از بهترین دروازه بانان جهان در فوتسال به شمار 
می آید. گلری که فیفا او را به خاطر عملکرد فوق العاده اش در جام جهانی ۲۰۱۸ 
»صخره سنگی« نامید. نظری در سال ۲۰۱۰ توانست عنوان بهترین دروازه بان 

جهان را به نام خود ثبت کند. 
نظری در گفت وگویی از شروع فوتسال، حضورش در تیم ملی و خاطرات شیرین 

آن زمان صحبت کرد. مشروح این گفت و گو را در زیر می خوانید: 
آیا شما نیز مانند دیگر بزرگان فوتسال از رشته فوتبال شروع کردید؟

بله. من در زمین های خاکی محله خزانه بخارایی در جنوب شهر تهران، فوتبال 
را شروع کردم و بعد از آن از سن نوجوانی تا رده امید در تیم های فوتبال شریعتی، 
پرسپولیس، اتکا، آبفا و استقلال بودم. راستش را بخواهید من علاقه ای به حضور در 
فوتسال نداشتم اما در ۱۸ سالگی به خاطر گذراندن دوران سربازی به تیم فوتسال 

بسیج شهر ری رفتم که در آن تیم با »محمد کشاورز« هم تیمی بودیم. 
در همان سال به تیم امید فوتسال ایران دعوت شدید؟

در دیدار دوم لیگ با تیم فوتسال پرسپولیس بازی داشتیم که سرمربی آن ها 
»محمود خوراکچی« بود. بازی جذابی بود. من تازه از چمن به فوتسال آمده و برای 
همه ناشناخته بودم. دقیقه 5 بازی بود که مربی تیم به من گفت »محمدحسن 
انصاری فرد« دارد به تو نگاه می کند. انگیزه من بیشتر شد و من توانستم عملکرد 
خوبی در آن دیدار داشته باشم. بعد از پایان بازی انصاری فرد سمت من آمد و سن 
مرا پرسید و به تیم امید دعوتم کرد. البته همان جا من به او گفتم که دوست دارم به 
فوتبال برگردم اما شرایط به طوری رقم خورد که از سال ۲۰۰۲ تا ۲۰۰4 در خدمت 

تیم امید فوتسال باشم.
و بعد از آن به تیم ملی بزرگسالان آمدید؟

زمان  آن  در  بود.  در سال ۲۰۰4  فوتسال  ملی  تیم  در  بازی رسمی من  اولین 
»جوراندیر« سرمربی تیم ملی شده بود و یک خاطره جالب از او دارم.

آن خاطره چه بود؟
دروازبان های فوتسال در آن زمان دستکش می پوشیدند. در اولین روز تمرین 
سرمربی برزیلی تیم ملی دستکش من را پاره کرده بود. فردای آن روز رفتم یک جفت 
جدید خریدم و دوباره او دستکش هایم را پاره کرده بود. روز سوم بازهم یک جفت 
دیگر خریدم که باز هم جوراندیر آن ها را پاره کرد. آن دستکش ها قیمت زیادی داشت 
و من که فهمیده بودم او دستکش هایم را پاره کرده، رفتم و از او علت را پرسیدم. به 
من گفت که دیگر حق نداری دستکش دستت کنی. در آن سال ها گلرهای اسپانیا و 
برزیل با چسب مخصوص دست خود را تیپ می کردند و من از روی دست آن ها این 

کار را یاد گرفتم و دیگر دستکش دستم نکردم.
شما با »محمد طاهری« بسیار دوست و در تیم ملی همیشه با هم در یک 

اتاق بودید. خاطره ای از این دوستی دارید؟
 من و محمد خیلی باهم رفیق بودیم. از آنجا که طاهری خیلی شلخته بود، اتاق ما 
هم همیشه کثیف ترین اتاق تیم ملی بود. ما با همدیگر همه تیم را اذیت می کردیم. 
در یک اردو من و محمد می خواستیم که محمد کشاورز و اصغر قهرمانی را اذیت 
کنیم و همیشه به اتاق آن ها می رفتیم. آن ها تصمیم گرفتند که ما را به اتاقشان راه 
ندهند اما ما پیش مسوول اتاق های هتل رفتیم و من خودم را قهرمانی معرفی کردم و 
کلید اتاق را از آن مسوول گرفتم. وقتی کشاورز با قهرمانی به اتاقشان آمدند با تعجب 
دیدند که من و طاهری در اتاق آن ها نشستیم. آن روزها، روزهای بسیار شیرینی بود 

و واقعا یادش بخیر.
به جام جهانی ۲۰۰8 برویم. شما در آن رقابت ها درخشیدید و لقب صخره 

سنگی را از فیفا گرفتید.
جام جهانی عجیبی بود. آن تیم توسط »حسین شمس« که از اواخر سال ۲۰۰۶ 
سرمربی تیم ملی شده بود، بسته شد. تیمی رویایی داشتیم و مردم آن تیم را خیلی 
دوست داشتند. شرایط سختی داشتیم. باورتان نمی شود که ما در آن زمان بعد از هر 
مسابقه لباس های خودمان را می دوختیم تا برای بازی بعدی بتوانیم آن ها را بپوشیم. 
ما با انگیزه بالا و غیرتی که داشتیم توانسیم بازی های بسیار خوبی به نمایش بگذاریم 
و فعل خواستن را صرف کنیم. من هم برای آن رقابت ها زحمت زیادی کشیده بودم 
و خدا را شکر توانستم عملکرد خوبی در جام جهانی داشته و لقب صخره سنگی را 

از فیفا بگیرم.
در دیدار با برزیل شما بیش از بازی های دیگر درخشیدید.

دیدار با برزیل ساعت ۱۰ صبح برگزار می شد. شمس به ما گفته بود ۶ و نیم صبح 
باید بیدار شده و صبحانه بخورید. من در آن شب خوابم نمی برد. به طاهری گفتم 
برزیل همه تیم ها را با گل زیاد شکست داده پس حتما تیم ما را هم با گل زیاد می برد. 
نمی دانم چرا طاهری به من گفت که قهوه بخور. من قهوه را خوردم و دیگر اصلا 
خوابم نبرد. فکر می کردم که بدترین بازی عمرم باشد اما مسابقه با برزیل، بهترین 

بازی ما شد.
سال ۲۰1۰ عنوان بهترین دروازبان فوتسال جهان را بدست آوردید.

عملکرد بسیار خوبی در آن سال داشتم. من به هر چیزی که در فوتسال بود 
دست پیدا کردم و می توانستم حتی دومین عنوان بهترین گلر جهان را کسب کنم. 
همه فکر می کردند که این کار راحت است اما حالا حتی بین ۶، ۷ نفر برتر هم قرار 
نمی گیرند. ناگفته نماند که بعد از گذشت 9 سال، لوح این عنوان را سال گذشته 

توانستم به کمک آقای شمس تحویل بگیرم. 
به زمانی می رویم که »خسوس کاندلاس« سرمربی تیم ملی فوتسال شد و 

شما از این تیم دور شدید. چه اتفاقی افتاد؟
خسوس من را قبول داشت. من در هیچ یک از حاشیه ها نقش نداشتم و »رضا 
افتخاری« رییس کمیته فوتسال نیز این موضوع را می دانست. چند نفر از جمله 
مربی سابق دروازه بانان تیم ملی در دوری من از تیم ملی نقش داشتند که من 
به وجود آمده  به خدا واگذار می کنم. جوی  و  را نمی بخشم  افراد  هیچ وقت آن 
بود که می خواستند نظری دیگر در تیم ملی نباشد. من آن زمان در لیگ روسیه 
بازی می کردم. و در همان زمان تیم ملی به روسیه آمده و قرار بود با تیم باشگاهی 
من دیداری دوستانه برگزار کند. افرادی که در تیم ملی بودند به من گفتند که تو 
مصدومی و نباید جلوی ما به میدان بروی. در صورتی که من مصدوم نبودم. به آن ها 
گفتم که من با باشگاهم قرارداد دارم و نمی توانم خودم را به مصدومیت بزنم. اتفاقا 
در آن دیدار خیلی خوب بودم و توانستیم تیم ملی ایران را شکست دهیم. بعد از آن 
اردوی تیم ملی دیگر من به تیم ملی دعوت نشدم تا زمان سرمربیگری »سیدمحمد 
ناظم الشریعه« که با من تماس گرفت و شرایطم را پرسید و من به او اعلام کردم که در 
حال حاضر نه من می توانم به تیم ملی کمک کنم نه تیم ملی می تواند به من کمک 
کند. دلیلم هم این بود که افرادی در فوتسال بودند که دوست داشتند من را اذیت 

کنند تا از فوتسال محو شوم. 
بعد از آن اتفاقات نیز عملکرد خوبی داشتید.

مجبور شدم با عملکردم خودم را به همه ثابت کنم. بیشتر رکوردهایی که در لیگ 
برتر زدم هنوز هم پا برجاست. کمترین گل خورده، بیشترین کلین شیت، کمترین 

گل خورده در جام ملت های آسیا و خیلی از رکوردهای دیگر.

از تجربه خود در لیگ های خارج از کشور بگویید.
فوتسال ایران از لحاظ امکانات اصلا با خارج از کشور قابل مقایسه نیست. ایران 
هم بازیکن خوب و هم مربی با دانش زیاد دارد اما از نظر امکانات در حد پایینی قرار 
دارد. اگر ایران نیز مانند کشورهای دیگر امکانات خوبی داشت مطمئن باشید که 

قهرمان جهان می شدیم.
شما در لیگ برتر سال گذشته به تیم سن ایچ ساوه پیوستید اما بعد از 

مدتی از این تیم جدا شدید. علت چه بود؟ 
من احساس کردم که مدیران تیم از من انتظارات بالایی دارند. آن ها فکر می کردند 
که من سوپرمن هستم. خواسته های ما از یکدیگر تفاوت داشت و من تصمیم گرفتم 

از این تیم جدا شوم. این موضوع نیز برای من تجربه خوبی بود.
در حال حاضر چه می کنید؟

 در این چند وقت شرایط برای ورزشکاران بسیار سخت بود. اما حالا با باز شدن 
سال ها من نیز به همراه »وحید شمسایی« به تمرین می روم و بدن خودم را آماده 

نگه می دارم.
آیا پیشنهاد جدیدی دارید؟

قبل از شیوع کرونا قرار بود به همراه »رضا ناصری« تیمی در مجارستان برویم که با 
شرایطی که پیش آمد فعلا این موضوع منتفی شد. 

تا چه زمانی قصد ادامه فعالیت در فوتسال را دارید؟
تا زمانی که بدنم جواب بدهد در فوتسال می مانم و هر وقت نیز بدن من جوابگوی 

ورزش حرفه ای نبود، جایی می روم که جوانان از تجربه های من استفاده کنند.

از نظر شما بهترین بازیکن حال حاضر فوتسال ایران چه کسی است؟
وحید شمسایی و اگر بخواهیم او را کنار بگذاریم من اسم »مهدی جاوید« را 

می گویم.
با یک کلمه نظرتان را در مورد این افراد بگویید.

وحید شمسایی: آقای گل دنیا
محمدرضا حیدریان: اسطوره اخلاق
حسین شمس: بهترین مربی جهان

علی صانعی: بعدی
محمد ناظم الشریعه: آدم بدی نیست

محمد کشاورز: سیم خاردار و رفیق
محمد طاهری: عشق شلخته

احسان زحمتکش: رفیق تمام عیار و بهترین چپ پای ایران

مصطفی نظری: 

برخی در فوتسال به دنبال محو من بودند

جمعیت  اینکه  به   اشاره  با  کشتی  فدراسیون  رئیس 
کشتی ایران به زیر 5۰ هزار نفر کاهش یافته است، گفت: 
در ۱۰ تا ۱5 سال گذشته از کار عقب مانده ایم و زنگ 

خطر برای این رشته مدال آور به  صدا در آمده است.
علیرضا دبیر در مورد شرایط و برنامه های فدراسیون 
اظهار  حال،  به  تا  سال 9۸  اسفندماه  اواخر  از  کشتی 
داشت: بحث کشتی خیلی کلان تر است که بخواهیم 
سطحی صحبت کنیم. مرداد سال گذشته که جامعه 
بنده  به  را  فدراسیون  و  کردند  اعتماد  من  به  کشتی 
سپردند، با بررسی هایی که انجام دادیم دیدیم که در آخر 
دهه ۷۰ حدود یک و نیم میلیون نفر کشتی گیر فعال 
داشتیم و امروز این تعداد زیر پنجاه هزار نفر رسیده است 
و این یعنی تا 5 سال آینده کشتی رو به تعطیلی می رود و 
چراغ قرمز و زنگ خطر برای کشتی به صدا درآمده است. 
اگر به کلیت موضوع نگاه کنیم، نشان می دهد که در ۱۰ 

تا ۱5 سال گذشته خیلی عقب افتاده ایم.
سال  این  طی  در  چرا  که  موضوع  این  مورد  در  وی 
ها تعداد کشتی گیران کم شده است، اظهار داشت: 
چندین موضوع اثرگذار بوده که یکی بحث بودجه است. 
در سال ۱۳9۲ بودجه کشتی با دلار زیر سه هزار تومان 
حدود ۱4 میلیارد تومان از سوی وزارت ورزش و 5 میلیارد 
تومان از سوی کمیته ملی المپیک بود. اما امروز باید با 
حدود ۱4 میلیارد تومان آن هم با دلار ۱۷ هزار تومان کار 
کنیم و نسبت به قبل بسیار چانه کشتی کوچک شده 

است.
هزینه های  درصد   ۸۰ تا   ۷۰ حدود  داد:  ادامه  دبیر 
تیم های ورزشی برای شرکت در مسابقات از جمله ثبت نام 
در مسابقات، هزینه بلیط هواپیما و هزینه هتل با دلار بوده 

و فقط هزینه های آماده سازی ما به ریال است.
این مقام مسوول تصریح کرد: ما باید ۲ فدراسیون را 
اداره کنیم. فدراسیون کشتی آزاد و فدراسیون کشتی 
فرنگی، اما به عنوان یک فدراسیون به آن نگاه می شود. 
ورزش های دیگر مانند والیبال، بسکتبال یا فوتبال یک 
رشته هستند. ضمن اینکه در کشتی ما 5 رده سنی در 
آزاد و 5 رده سنی در فرنگی و ۱۰ تیم کامل داریم. ما در 
سال حدود 4۰ اعزام برون مرزی داریم و هر اعزام به طور 

میانگین حدود یک میلیارد تومان می شود.
وی گفت: این را هم می دانیم که وزارت ورزش و کمیته 
ملی المپیک نیز محدودیت هایی در بحث بودجه دارند، 
اما اگر به کشتی به طور ویژه نگاه نشود، در سال های 
آینده مدال گرفتن در  آن تبدیل به آرزوی می شود و این 
نگاه ویژه به کشتی فراتر از کمک های وزارت ورزش و 

کمیته ملی المپیک است.
دبیر ادامه داد: اگر همین الان بخواهیم همین 45 هزار 
کشتی گیر را در سال آینده، همین موقع حفظ کنیم و 
هیچ توسعه ای نخواهیم بدهیم نیاز به ۷۰ میلیارد تومان 
بودجه داریم، اما بودجه ای که به کشتی تعلق گرفته بسیار 

ناچیز است.
رئیس فدارسیون کشتی در مورد عملکرد باشگاه های 
حاضر در لیگ در کار آموزش، گفت: باشگاه داری در 
کشتی با فوتبال متفاوت است. از طرفی در چند سال 
و  کشتی  های  لیگ  کردن  اجرا  درست  عدم  گذشته 
اینکه مسابقات در چند روز برگزار شده باعث می شود که 

فعالیت باشگاه ها در تیم داری کم شود.
وی ادامه داد: لیگ معنی دارد و در یک فرآیندی باید 
انجام شود و حداقل چند ماه طول بکشد تا اسپانسر 
و  شود  دیده  رسانه  در  همچنین  کند.  پیدا  انگیزه 
تبلیغات به خوبی انجام گردد. باید طوری برنامه ریزی 
شود که باشگاه ها تمایل داشته باشند در لیگ شرکت 

کنند.
مشکلات کشتی کم نبود و کرونا هم اضافه شد

دبیر در مورد اینکه فعالیت در باشگاه های کشتی چه 
موقع آغاز می شود، گفت: تقریبا تمامی باشگاه های 
کشتی کشور دولتی هستند و طبق نظر دولت و وزارت 

ورزش تصمیم می گیرند. در حال حاضر تمامی باشگاه 
ها تعطیل هستند و بچه های ما در پارک و فضاهای باز 
تمرین می کنند. البته تعدادی از کشتی گیران هستند 
که برای آن ها باشگاه را باز و به صورت انفرادی مرور فن 
می کنند، اما واقعا این موارد برای کشتی گیران جوابگو 
نیست. مشکلات کشتی کم نبود و کرونا هم اضافه شد. 
بدهی های زیادی برای فدراسیون کشتی از قبل مانده و 
باید پاسخگوی طلبکارها باشیم. عدم به موقع پرداخت ها 

به ما نیز از دیگر مشکلات است.
رئیس فدراسیون کشتی در مورد اینکه برنامه اش برای 
رفع این مشکلات چیست، تصریح کرد: کشتی حمایت 
می خواهد. این تهدیدی که برای کشتی بوجود آمده با 
کمک وزارت ورزش به تنهایی قابل جمع کردن نیست 
و یک عزم و کمک ملی می خواهد و در گفتن این مورد 

تعارفی نداریم.
وی ادامه داد: البته با آموزش و پرورش تفاهم نامه داریم 
که در مدارس برویم و کانون های کشتی را فعال کنیم و 
هیأت های کشتی استان ها باید بروند این تفاهم نامه 
با آموزش و پرورش استان خود انجام دهند و کار را از 
مدارس شروع کنند و حتما در اولین نشست با هیأت ها، 
یکی از موضوعات جدی مان در بحث ارزیابی و عملکرد 

هیأت ها، اجرای این تفاهم نامه است.

۵8 میلیارد تومان بدهی قطعی فدراسیون است 
دانستم  نمی  آمدم،  فدراسیون  به  وقتی  گفت:  دبیر 
رسمی  حسابرسی  از  پس  دارد،  بدهی  مقدار  چه  که 
متوجه شدیم که حدود 5۸ میلیارد تومان بدهی قطعی 
فدراسیون است. البته این ها دلیل نمی شود که تلاش 

نکنیم و وظیفه داریم که پاسخگو باشیم.
توکیو  المپیک  برای  کشتی  برنامه های  مورد  در  وی 
گفت: از اواخر بهمن فعالیت هایمان تعطیل شد و تا ۱۱ 
تیر هم اتحادیه جهانی اعلام کرده است که هیچ فعالیتی 
برگزار نمی شود. تا آن تاریخ به طور قطع فعالیتی نداریم 
و از آنجایی که زیر مجموعه دولت هستیم، هر موقع ستاد 
ملی مقابله با کرونا اعلام کند، فعالیت های ورزشی خود را 
از سر می گیریم. دبیر ادامه داد: اعلام کردیم اگر ۱۰ تیر 
فعالیت هایمان آغاز شود، بلافاصله در اول مردادماه لیگ 
برتر آزاد و فرنگی را آغاز می کنیم. و در این راستا امروز آئین 
نامه برگزاری لیگ را اعلام کردیم و به همه کشتی گیران 
هم اطلاع دادیم که بدنشان را آماده نگه دارند و اگر شرایط 

محیا شود ما قطعا در زمان مقرر لیگ را راه می اندازیم.
تا فردی انتخاب نشود نمی توانیم آن را به اردو 

دعوت کنیم 
از سوی دیگر  رئیس فدراسیون کشتی تصریح کرد: 
منتظر اتحادیه جهانی کشتی هستیم که رسما اعلام کند 
چه زمانی مسابقات نوجوانان، جوانان، امید و بزرگسالان 
برگزار می شود. ما باید یک هدفی داشته باشیم. هدف 
داخلی ما فعلا برگزاری لیگ است و پس از آن برای حضور 
المپیک یک چرخه انتخابی تیم ملی داریم و منتظریم که 
چه زمانی می توانیم شروع کنیم. وی در مورد اینکه آیا در 
زمان فعالی اردوها برگزار می شود، گفت: در حال حاضر 
اردو نداریم. حدود یک ماه پیش بود که پیشنهاداتی به 
اتحادیه جهانی کشتی دادیم که شامل ۱۷ راهکار برای 
اینکه چگونه در زمان شیوع کرونا می توانیم باشگاه ها 
را راه بیاندازیم بود. دبیر ادامه داد: کشتی با فوتبال فرق 
دارد، در فوتبال مربی تیم ملی ۲۰ تا ۳۰ نفر را انتخاب می 
کند اما در کشتی، ملی پوشان باید روی تشک انتخاب 
شوند. ما تا فردی انتخاب نشود نمی توانیم آن را به اردو 
دعوت کنیم. نمی خواهیم با عجله در اردو برگزار کردن، 
خدای نکرده کشتی گیری بیمار شود. کشتی ورزش 
پرخطری از نظر شیوع ویروس کرونا است و باید منتظر 
مجوز ستاد مقابله با کرونا در ورزش باشیم چراکه اگر اردو 
بگذاریم و اتفاقی بیافتد نمی توانیم پاسخگو باشیم و ما در 

این زمینه مسوول هستیم.

 علیرضا دبیر :

 زنگ خطر برای کشتی به  صدا درآمده است
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رییس قوه قضاییه گفت: آنچه در گام دوم انقلاب باید اتفاق بیفتد تحولی است 
که طبق آن باید نظام اداری کشور را نظام تراز انقلاب اسلامی کنیم یعنی مطلقا 
نباید ناسلامتی، رشوه، فساد، کجی ها و پارتی بازی ها در نظام اداری کشور باشد. 

حجت الاسلام و المسلمین سید ابراهیم رییسی پنجشنبه در دیدار با روسای 
واحدهای قضایی و مدیران سازمان های تابعه قوه قضاییه در استان فارس افزود: 
امروز مدعیان مبارزه با فساد در درون قوه قضاییه، کارکنان ما هستند لذا از قاطبه 

قضات به خاطر تلاش شبانه روزی همراه با سلامت نفس تشکر می کنم.
وی اضافه کرد: دستگاه قضایی باید همچنان سالم بماند و هیچ گونه ناسلامتی 
در دستگاه قضایی تحمل نخواهد شد، ناسلامتی برای همه جا بد است و برای 
دستگاه قضایی بدتر است. رییسی افزود: بنای دستگاه قصایی برخورد با تمام 
تخلفات به خصوص در درون خود است، اینکه امروز قوع قضاییه پرونده هایی را 
رسیدگی می کند که اراده و تصمیم خود قضات و مجموعه قوه قضاییه است که هر 
گونه ناسلامتی هستند. رییس قوه قضاییه گفت: نسبت به حفظ کرامت، کرامت 

قاضی، کارکنان دستگاه قضایی، متهم،زندانی، ارباع رجوع باید اهتمام شود.
رییسی افزود: آنچه در همه عرصه ها برای دستگاه قضایی مهم است یافتن 

حقیقت، حق خواهی، حق گرایی و ایستادن در مسیر حق است.
و تسریع در  پرونده، کاهش جمعیت کیفری   ادامه داد: کاهش ورودی  وی 
رسیدگی به پرونده ها ازاقدامات خوب صورت گرفته در استان فارس است که باید 

هم این شرایط حفظ شود و از هم از کمیت کاسته و بر کیفیت افزوده شود.
رییس قوه قضاییه گفت: مجموعه اقدامات دستگاه قضایی باید به آرامش در 
مردم و قانونمداری در مجموعه استان و توجه به نظارت های قانونی و ضد ارزش 
بودن نظارت گریزی منجر شود. رییسی با تاکید بر لزوم توجه به مردم و مردمی بودن 
و باور داشتن مردم افزود: یکی از نکات مهم برای همه ما این است که به خواست 

مردم و رفع مشکل از زندگی آنان توجه کنیم.
رییس قوه قضاییه گفت: براساس گزارش دادستان انتظامی قضات، ما یک 

درصد در بین مجموعه قضایی تخلف داریم که این یک درصد زیاد است.
وی در ادامه به مساله حفظ منابع طبیعی اشاره کرد و بیان کرد: از تعرض به منابع 
طبیعی باید پیشگیری شود و نباید اجازه داد زمین خواران سراغ سرمایه های ملی 
بیایند و باید دست آنان را کوتاه کرد و باید همه سازمان این کار را با همت دنبال 

کنند.
رییس قوه قضاییه گفت: در ارتباط با مساله سیل در شیراز پرونده به دادگاه رفت 
و با کسانی که قصور کردند برخورد شد، اما کار اساسی که می توانست زمینه 

پیشگیری از وقوع اینگونه حوادث فراهم کند لایروبی بود.
رییسی افزود: کسانی که در زمان مسوولیت خود کاری انجام نداده اند باید 

پیگیری شود، اگر انجام ندادن کاری موجب خسارت شده باشد باید دنبال شود.
وی در ادامه بیان کرد: از توسعه داوری و میانجی گری و توسعه اقداماتی از قبیل 
شورای حل اختلاف که بتواند صلح و سازش و مسایل را با داوری حل کند استقبال 

می کنیم.
رییس قوه قضاییه گفت: در ارتباط با مسایل مرتبط با شورای حل اختلاف، لایحه 
ای در ارتباط با شورای حل اختلاف به دولت ارسال شده تا دولت پس از بررسی به 

مجلس ارسال کند.
رییسی همچنین به مساله تمرکززدایی اشاره کرد و افزود: آن دسته از اختیارات که 

در استان قابل انجام است به استان واگذار شود.
وی ادامه داد: مسایل استان بررسی شده است و در جلسه عصر امروز مسوولان 
قضایی استان فارس در ارتباط با این مسایل تصمیم گیری خواهد شد و تا جایی 

که بتوانیم برای رفع مشکلات گام برمی داریم.
مراقبت نکنیم آسیب های اجتماعی به جرم تبدیل می شود 

رییس قوه قضاییه همچنین به مساله دادن مرخصی در زندان ها به زندانیان 
اشاره کرد و گفت: این اقدام کار آسانی نبود و حتی همکاران ما به بیماری کرونا 
مبتلا شدند که جا دارد هم برای بیماران دعا کنم و هم برای همکارانی که مبتلا 
شدند شفا مسالت کنم. رییسی در ادامه با اشاره فرمایش رهبر معظم انقلاب در 
روز چهاردهم خردادماه با موضوع امام تحول خواه و تحول گرا افزود: مسوولان و 
مدیران باید در تحول گرایی و تحول خواهی به امام و رهبری تاسی کنند و در حوزه 

خود تحول ایجاد کنند و وضع موجود و وضع مطلوب را ببینند و برای نزدیک به 
وضع مطلوب تلاش کنند.

رییس قوه قضاییه گفت: فارس استان فرهنگ دوست و شعر و ادب است و می 
تواند رفتارهای آن برای کشور الگو باشد، اینجا ذخایر ارشمند شعر و ادب و بزرگانی 

از علما را دارد.
رییسی افزود: نسبت با مسایل فرهنگی باید مسوولان و دست اندرکاران فرهنگی 
حساس باشند که فرهنگ می تواند ملیت و اسلامیت و تمدن را برای کشور 
حفظ کند  و می تواند زمینه بسیاری از هنجارها و رفع ناهنجاری های اخلاقی 

و اجتماعی باشد.
وی ادامه داد: اگر مراقبت نکنیم آسیب های اجتماعی به جرم تبدیل می شود، 

باید آسیب های اجتماعی به حداقل ممکن برسد.
رییس قوه قضاییه گفت: در حوزه پیشگیری حرف ما این است وقتی درست با 
ناهنجاری ها برخورد نشود فساد اجتماعی و اقتصادی می شود و به دادگاه می 
آید و باید با ان برخورد باشد لذا تاکید دارم نسبت به بحث پیشگیری توجه شود و 

نگذارند مساله به یک ناهنجاری و آسیب و بعد به یک جرم تبدیل شود.
بانک ها حق تعطیلی کارخانه های تملک شده را ندارند

رییس قوه قضاییه همچنین روزپنجشنبه در نشست شورای اداری استان فارس 
گفت: هیچ کدام از بانک های کشور حق ندارند کارگاه یا کارخانه ای که تملک 
کرده اند را تعطیل یا نیمه تعطیل کنند و سازمان بازرسی وظیفه پیگیری این مساله 

را دارد. 
حجت الاسلام والمسلمین سید ابراهیم رییسی،: بانک در شرایط کنوبی باید به 
کارآفرین، سرمایه گذار،کارخانه دار و دارنده کارگاه تولیدی مهلت دهد تا بتواند با 

تولید و تلاش خود، طلب بانک را بپردازد.
وی افزود: پرسش من این است که اگر شبکه بانکی به کسی وام داد و سودی 
بیش از میزان اعلامی بانک مرکزی خواست آیا دستگاه قضایی کشور ضامن چنین 
قراردادی باید باشد که این خلاف قواعد اداری کشور است، در حال حاضر در قوه 

قضاییه در حال بررسی این موضوع هستیم.
مدیر توانای انقلابی می تواند کار نشدنی را شدنی کند

رییس قوه قضاییه گفت: در مورد مسائل اقتصادی و تولیدی، مدیران باشجاعت 
و با جرات که در میدان بیایند و با پیگیری تلاش کنند، بی شک سهم مهمی در راه 

انداختن چرخ های تولید خواهند داشت.
وی افزود: اعتبارات، برنامه و نیروی انسانی در این زمینه نقش دارند اما مدیریت، 

بالاترین سهم را در به کار انداختن اعتبارات، برنامه و نیروی انسانی کارآمد دارد.
این مقام ارشد دستگاه قضا اظهار داشت: مدیر توانا، با انگیزه و انقلابی می تواند 
بسیاری از کارهای نشدنی را شدنی کند، کاری که در دوران دفاع مقدس شاهد 

اجرایی شدن آن بودیم.
رییسی ادامه داد: "ما می توانیم" از مهمترین محورهای گام دوم انقلاب است، 
با همین اعتبارات، نیروی انسانی و ظرفیت موجود کشور می توان گره ها را باز کرد.

وی اضافه کرد: در حوزه هوافضا توانستیم، در منطقه بسیاری از کارها را که به 
ظاهر نمی شد، توسط شهید سپهبد سلیمانی و دیگران انجام دهیم و از بسیاری از 

ظرفیت های کشورمان استفاده کنیم. 
رییس قوه قضاییه افزود: در همین شرایط تحریم نیز بسیاری از کارهای نشدنی 
انجام شده است، در نظام اداری ما نیز مدیران قوی، توانا و انقلابی نیز می توانند 
با تلاش  را  از محدودیت ها  بسیاری  بیان داشت:  رییسی  باشند.  آفرین  نقش 
انقلابی، با انگیزه، با اندیشه و با تدبیر می توان برطرف کرد و چنین فضایی می تواند 

بسیاری از مردم را امیدوار کند.
دستگاه قضایی از مدیر شجاع و با همت حمایت می کند

رییس دستگاه قضایی گفت: برای شکل دادن ایران قوی، بدون تردید نیازمند 
مدیران قوی، شجاع، آماده خطر کردن در شرایط و وضعیت های مختلف هستیم.

این مقام مسوول افزود: ما در دستگاه قضایی از مدیر شجاع و با همتی که در 
وضعیت و شرایط تحریمی برای دور زدن تحریم ها و اداره کشور، خودش را به آب و 
آتش می زند و سعی می کند یک سازمان اداره شود و در زندگی مردم مشکلی پیش 

نیاید، با همه وجود حمایت می کنیم.

وی بیان کرد: همچنین از سرمایه گذار و کارآفرینی که تلاش می کند کارخانه اش 
تعطیل نشود، کارگرانش را اخراج نکند و چراغ واحد تولیدی روشن باشد باید از نظر 

قانونی، تسهیلات و اعتبارات بانکی و قضایی حمایت شود.
ذائقه نظام اداری کشور فساد ناپذیر است

رییسی در ادامه با بیان اینکه نظام ما نظام عادلانه است، افزود: ذائقه نظام اداری 
کشور فساد ناپذیر است، فساد در یک اداره و یک گوشه وجود دارد اما نظام ما 

نظامی است که ذائقه آن با فساد نمی سازند.
وی ادامه داد: اگر برای یک مدت کسی اقدام فسادآمیزی کرد چون اساس نظام 

بر پاکی است، آثار و برکات خون شهدا نمی گذارد فساد در این کشور پا بگیرد.
رییس قوه قضاییه گفت: اینکه رهبر معظم انقلاب می گویند آینده را روشن 
قوی،  مدیرانی  قوی،  ایرانی  نیازمند  و  است  حکیمانه  عبارت  این  می بینم، 
قانونگذاری قوی، قضای قوی و اجرای قوی است لذا تحول پذیری و تحول گرایی 

باید در تک تک ما وجود داشته باشد و باید بکوشیم این تحول به وجود بیاید.
رییسی افزود: در استان فارس هر ابتکار، خلاقیت، هم فکری و همراهی از دست 

مدیران برمی آید باید انجام دهند و از توان موجود در استان بهره بگیرند.
وی اضافه کرد: همدلی و همراهی، یکی از زمینه های توسعه یافتگی در استان 

است و بسیاری از گره ها را می گشاید.
هر کس تحول را از خودش شروع کند

رییس قوه قضاییه همچنین با اشاره به فرمایش رهبر معظم انقلاب در آیین 
چهاردهم خرداد ماه 99 که با موضوع "امام تحول گرا و تحول خواه" برگزار شد، 
افزود: تحول را باید از سازمان و استان خودمان شروع کنیم و هر کس در هر حوزه 

فعالیت خود تحول را آغاز کند.
رییسی همچنین به مساله تحول در اجرای عدالت اشاره و بیان کرد: از نکته های 

مهم در سازمان ها و ادارات دولتی، مساله اجرای عدالت اداری است.
وی ادامه داد: امروز تفاوت مدیریت در نظام اسلامی با همه نظام ها در چند مورد 
شاخص است یکی اینکه این مدیریت باید پاسخگوی خداوند متعال، ارباع رجوع، 
عموم مردم، سلسله مراتب اداری و نظامات نظارتی باشد، لذا باید همواره خود را 

برای پاسخگویی آماده کنیم.
نظارت درونی در سازمان ها فعال شود

رییس دستگاه قضایی گفت: سازمان های اداری، یک نظام درون سازمانی را 
فعال کنند تا کارها کمتر به دست بازرسان بیرونی بیفتد.

وی، همچنین در مورد حفر چاه های غیرمجاز نیز بیان کرد: بر این باوریم که 
موضوع اینگونه چاه ها نباید قضایی شود، وزارت نیرو نباید اجازه حفر چاه های 
غیرمجاز را بدهد، چرا منابع طبیعی اجازه تصرف منابع طبیعی را می دهد؟ قبل از 

برخورد قضایی باید برخوردهای مقدماتی صورت بگیرد.
رییسی بیان داشت: چاه های غیرمجاز، قبل از راهکار قضایی، راهکاری اداری 

دارد که باید از سوی دستگاه های متولی دنبال شود.
این مقام قضایی افزود: مساله تصرف اراضی و تغییر کاربری غیرمجاز یکی از 
اتفاقات در استان فارس است، یکی از مسایل این استان زمین خواری است که به 
هیج عنوان قابل پذیرش نیست و این مساله را باید مسوولان ذی ربط پیگیری کنند.
رییس قوه قضاییه همچنین به مساله جهش تولید اشاره و بیان کرد: باید جهش 
تولید به طور جدی در استان فارس تحقق یابد و در این زمینه باید همه دستگاه ها 
همکاری کنند. رییس قوه قضاییه اضافه کرد: در استان فارس، کارخانه های نیمه 
تعطیل یا تعطیل شده وجود دارد که باید در خط تولید قرار گیرند و  کارگرانی که از 

کار بیکار شدند به کار خود بازگردند.
آمادگی لازم برای جابه جایی زندان ها به خارج از شهرها داریم

وی، همچنین به مساله جابه جایی زندان ها از درون شهرها اشاره کرد و گفت: 
آمادگی داریم همه زندان هایی که در کشور در حوزه شهری قرار گرفته اند به حاشیه 
شهرها منتقل کنیم اما باید استانداری ها و شهرداری ها همکاری کنند تا این اتفاق 

رخ دهد.
رییس قوه قضاییه در مورد ساماندهی اتباع بیگانه هم بیان داشت: در استان 
آنان یک  بیگانه وجود دارند که ساماندهی  اتباع  از  تعداد قابل توجهی  فارس 

ضرورت است.
لزوم حفظ آمادگی برای دوران پسا کرونا

این مقام ارشد دستگاه قضا در بخش دیگری از سخنان خود گفت: باید همچنان 
که در دوران کرونا برای مواجهه با این ویروس از آمادگی برخوردار می بودیم، باید 
این آمادگی را برای دوران پسا کرونا نیز داشته باشیم تا مشکلات پساکرونا را درحوزه 
مسایل، اجتماعی، اقتصادی، فرهنگی، خانواده و نظام اداری با تدبیر مدیریت 

کنیم.
وی ادامه داد: آنچه در دوران کرونا رمز موفقیت جمهوری اسلامی ایران تلقی 

شد، در ابتدا تدابیر حکیمانه رهبر معظم انقلاب در همه حوزه ها بود.
رییسی اضافه کرد: رهبر معظم انقلاب نه تنها در رهنمود بلکه در رفتار خود به 
همه ما آموختند که چگونه می توان کار و تلاش کرد و در عین حال به اقتضاعات 
این دوره پایبند بود. رییس قوه قضاییه گفت: یکی دیگر از رمزهای موفقیت ما در 
شرایط کرونا این بود که مردم با تمام ظرفیت پای کار آمدند، تمام بخش ها به تولید 

اختصاص داده شد و نیروهای بهداشت و درمان را حمایت کردند.
رییسی با بیان اینکه هرجا مردم و مشارکت آنان باشد، موفقیت حاصل می شود، 
افزود: مساله دیگر اقناع افکار عمومی است، اگر در اجرای اقدامات با مردم حرف 
بزنیم و آنان اقناع شوند، مردم همراهی می کنند و در قضییه کرونا چنین همکاری 

را مشاهده کردیم.
وی ادامه داد: باید با همین رمزهای موفقیت برای دوران پساکرونا برنامه ریزی کرد 

و بکوشیم تا از این دوران با موفقیت عبور کنیم.

رییس قوه قضاییه:

عاقبت تاجگردون چه می شود؟ فساد، رشوه و پارتی بازی نباید در نظام اداری باشد

ماجرای پیچیده یک اعتبارنامه 

ماجرای تاجگردون پیش از برگزاری انتخابات مجلس شورای اسلامی داغ شد. 
زمانیکه در شبکه های اجتماعی او را متهم به "رانتخواری"، "باند بازی" و "فامیل 
بازی" کردند. ادعا های زیادی علیه این نماینده مجلس مطرح شد. بسیاری تصور 
می کردند او توسط شورای نگهبان رد صلاحیت می شود. اتفاقی که ابتدا رخ داد 
اما با اعتراض تاجگردون شورای نگهبان رای خود را تغییر داد و او را تائید صلاحیت 

کرد.
و  و ریخت  بزرگ  با تشکیل کمپینی  انتخاباتی  تبلیغات  زمان  تاجگردون در 
پاش های عجیب و غریب خبرساز شد و موج منفی گسترده ای علیه او ایجاد 
گردید، اما همه این ها باعث نشد که مردم گچساران به او رای ندهند. او نزدیک 
به 4۰ هزار رای کسب کرد که البته رای زیادی نبود، اما برای سومین پیروزی 

تاجگردون در انتخابات مجلس کافی بود.
حالا بحث تائید اعتبار نامه تاجگردون از سوی اصولگرایان مطرح شده بود. 
چهره های شاخص این جریان از جمله علیرضا زاکانی نماینده قم به همراه چند 
نماینده مشهور تهران تلاش خود را برای رد اعتبارنامه منتخب گچساران آغاز 

کردند.
 اعتراض آنها به اعتبارنامه به همان گزارش تخلفات، "رانتخواری"، "فامیل بازی" 
و ... باز می گشت. اعتبار نامه ابتدا در شعبه بررسی شد و به همراه اعتبار نامه دو 
نماینده دیگر رد شد. پس از آن اسناد اعتراض به اعتبارنامه ها به شورای نگهبان 
ارسال گردید. پس از گذشت چند روز شورا نظر خود را به مجلس داد، شعبه ۱۲ 
دوباره اعتبارنامه جنجالی تاجگردون را در جلسه ای چند ساعته بررسی کرد و نهایتا 
آن را تائید کرد. اما روز چهارشنبه در صحن علنی رای کافی را نگرفت. اعتبارنامه دو 

نماینده دیگر مورد تائید شعبه و نمایندگان قرار گرفت.
چالش مهم تاجگردون

تاجگردون در افکار عمومی مخالفان زیادی دارد. درست است که نماینده ای 
اصلاح طلب محسوب می شود، اما عملا بدنه اصلاح طلبان با او مشکل دارند و این 
اصلاح طلبان بودند که اسنادی علیه او منتشر کردند. اصولگرایان هم انگیزه هایی 
برای رسوا کردنش دارند به همین دلیل منتخبان اصولگرای مجلس هفته هاست 
که از رد اعتبارنامه تاجگردون در مجلس سخن می گویند. در واقع فضایی ایجاد 
شد که تائید اعتبار نامه این نماینده به اولین آزمون مجلس اصولگرای یازدهم 
بدل گردید. مجلسی که منتخبان آن مدام شعار مبارزه با فساد و عدالت محوری 

می دهند.
در نتیجه انتظار در افکار عمومی شکل گرفته است اعتبارنامه تاجگردون رد 
شود. افکار عمومی از نمایندگان می خواهند به وعده خود عمل نمایند. این 
فضای سنگین موجب شد پس از تائید اعتبار نامه تاجگردون در شعبه واکنش های 
منفی زیادی برانگیخته شود.نهایتا به نظر می رسد ارجاع اعتبارنامه تاجگردون 
به کمیسیون تحقیق نتیجه فشار سنگین افکار عمومی بود.اما در شبکه های 
اجتماعی همچنان سوال هایی مطرح است از جمله اینکه قالیباف در جلسه 
روزسه شنبه  شعبه ۱۲ غایب بوده است، آیا او می خواسته در این ماجرا مقابل 

تاجگردون و یا افکار عمومی قرار نگیرد؟
پیشتر محسن پیرهادی از نمایندگان نزدیک به قالیباف در این باره توئیت کرده 
بود: »پیرامون بررسی اعتبارنامه ها و نظرات مختلف نمایندگان، با دکتر قالیباف 
صحبت کردم. ایشان ضمن تأکید بر دقت در روند رسیدگی به اعتبارنامه ها طبق 
آیین نامه داخلی، اعلام کردند اکثریت انقلابی مجلس، هر نظری در این باره 
داشته باشند، نظر ایشان هم همان است.« همین توئیت هم نشان می دهد 

قالیباف نمی خواسته نظر شخصی خود را در شعبه اعلام کند. 
عاقبت تاجگردون چه می شود؟

حالا باید منتظر ماند و دید نظر کمیسیون تحقیق چیست؟ رییس مجلس در 
این باره به تاجگردون توضیح داد: »پرونده شما به کمیسیون تحقیق می رود و ۱5 
روز وقت است و شما می توانید نظرت خود را به آن ها بگویید؛ کمیسیون تحقیق یا 
اعتبارنامه شما را تایید می کند و یا رد، اما اگر این اعتبارنامه رد شد موضوع مجددا 
به صحن می آید و شما در صحن وقت دارید اظهارنظر کنید سخنگوی شعبه هم 
می تواند اظهار نظر کند.«  علی اصغر خانی رییس کمیسیون تحقیق مجلس هم 
در مورد این  که اگر این کمیسیون اعتبارنامه تاجگردون را تایید کند، چه اتفاقی 
خواهد افتاد؟ گفت: "در هر صورت گزارش کمیسیون تحقیق چه درباره تایید و چه 
درباره رد اعتبارنامه آقای تاج گردون به صحن مجلس شورای اسلامی ارائه خواهد 
شد، گزارشی تخصصی که می تواند کمک کننده باشد. در هر دو صورت هم باید 
نمایندگان رای خود را درباره گزارش کمیسیون تحقیق اعلام کنند یعنی چه در 
صورت تایید و چه در صورت رد اعتبارنامه در این کمیسیون تصمیم گیری نهایی 
با صحن مجلس و نمایندگان خواهد بود." البته این ماجرا پیچیدگی و جزییات 
زیادی دارد که در روال کار روشن می شود. به هر ترتیب تاجگردون شرایط دشواری 
برای ماندن در مجلس دارد. او باید کمیسیون تحقیق و نمایندگان مجلس را قانع 
کند که با رای امروز به نظر می رسد کار بسیار دشواری است. به نظر نمی رسد افکار 

عمومی به راحتی اجازه دهد مجلس اعتبارنامه منتخب گچساران را تائید کند. 

یک فعال سیاسی اصولگرا معتقد است محمود احمدی نژاد به صورت جدی عزم خود را 
برای حضور در انتخابات سال ۱4۰۰ جزم کرده است.

»انتخابات ۱4۰۰« و »محمود احمدی نژاد«؛ دو کلید واژه ای که این روزها به کرات 
در کنار یکدیگر قرار می گیرند و مطرح می شوند، برخی معتقدند احمدی نژاد بار دیگر 
در سال ۱4۰۰ خود را کاندیدای ریاست جمهوری خواهد کرد و برخی نیز اعتقاد بر آن 
دارد که شلوغ کاری های اخیر او و اطرافیانش تنها برای زنده نگه داشتن خود در فضای 

سیاسی و رسانه ای است. 
ناصر ایمانی فعال سیاسی اصولگرا نیز معتقد است عزم احمدی نژاد برای حضور در 
انتخابات ریاست جمهوری آینده جزم شده است. او اما تاکید دارد بعید است شورای 
نگهبان بخاطر مباحثی چون افزایش مشارکت دست به تایید صلاحیت او بزند. این 
فعال سیاسی اصولگرا تاکید جدی دارد که احمدی نژاد استاد شوآف است و برای ورود 

به انتخابات به دنبال جلب حمایت اصولگرایان و دیگر گروه های سیاسی نخواهد رفت.
ناصر ایمانی فعال سیاسی اصولگرا در گفتگویی با خبرآنلاین، در تحلیل فضاسازی اخیر 
درباره ورود احمدی نژاد به انتخابات ریاست جمهوری آینده گفت:بنده معتقدم خبرنگاران 
و رسانه ها با پرداختن به افراد سیاسی آنها را در معرض نظر مردم قرار می دهند و اصولا آنها 

را زنده نگه می دارند.
وی تاکید کرد: اگر رسانه ای با یک شخصیت سیاسی زاویه دارد نباید با انتشار اخبار وی 
و همچنین پیگیری سوژه های مرتبط با او، زمینه را برای بیشتر دیده شدن آن فرد فراهم 
کند. ضمن اینکه گاهی یک فرد سیاسی از جایگاه مطلوبی از نظر سابقه برخوردار نیست 
و متاسفانه خبرنگاران و رسانه ها با پرداختن بیش از حد به این دست از افراد مسیر را برای 

قدرت گرفتن دوباره ایشان در میان مردم، هموار می کنند.
این تحلیلگر مسائل سیاسی اظهار داشت: بنده معتقدم آقای احمدی نژاد قطعا تصمیم 
جدی برای حضور در انتخابات ۱4۰۰ دارد، این حضور نیز تنها به دو دلیل امکان وقوع 

پیدا نخواهد که یکی سد »شورای نگهبان«، و دیگری »شرایط اجتماعی« در آینده است.
احمدی نژاد تصور می کند آراء خوبی در جامعه دارد

ایمانی با تحلیل رفتار رییس جمهور سابق ایران در عالم سیاست، بیان داشت: نوع رفتار 
آقای احمدی نژاد در سال های پس از حضور وی در دولت این موضوع را نمایان می کند 
که او به هیچ عنوان خود را از فضای سیاسی دور نکرده و چه بسا اگر در سال ۱4۰۰ نیز 

توفیق حضور در انتخابات را پیدا نکند، شانس خود را برای دوره های بعد از آن نیز امتحان 
می کند.

ایمانی گفت: آقای احمدی نژاد به ظن خود این تحلیل را دارد که در جامعه آرای خوبی 
انتظار وی را می کشد و به همین دلیل نیز در سال های اخیر با حضور در انتخابات سال 9۶، 
انتشار کلیپ های تصویری در موضوعات گوناگون و سخنرانی در مجامع مختلف سعی در 

زنده نگه داشتن سبد رأی احتمالی خود را داشته است.
این کارشناس مسائل سیاسی در پاسخ به این پرسش که اصولا احمدی نژاد برای ورود به 
عرصه انتخابات به دنبال حمایت و همراهی گروه های سیاسی نزدیک به خود خواهد بود 
یا به صورت انفرادی در خصوص حضور در انتخابات تصمیم می گیرد، گفت: احمدی نژاد 
برای حضور در انتخابات خود را محتاج مُهر تایید فرد یا گروه خاصی نمی داند، زیرا اصولا 

خود را وام دار جریان و یا جناح خاصی نمی داند.
احمدی نژاد به دنبال حمایت گروه های سیاسی یا جناح خاصی نیست

وی اضافه کرد: احمدی نژاد در گذشته نیز ثابت کرده برای ورود به عرصه های مختلف 
نیازی به افراد یا جناح های سیاسی ندارد و بلکه در عمل خود را به صورت فردی یک 

»جناح« و »تفکر سیاسی« نیز می داند.
ایمانی در پاسخ به این سوال که ممکن است اگر احمدی نژاد شرایط را برای حضور 
در انتخابات ۱4۰۰ مناسب نداند از یک فرد نزدیک به خود برای کاندیداتوری حمایت 
می کند، ابراز داشت: در عالم سیاست همه احتمالات امکان وقوع دارد ولی یک نکته مهم 
در این میان وجود دارد که تایید و حمایت شخصی مانند آقای احمدی نژاد از یک فرد 
به معنای توفیق مشابه همان فرد در آوردگاه انتخابات نیست. این موضوع در قبال سایر 

سیاسیون نیز صدق می کند.
شورای نگهبان احمدی نژاد را تایید صلاحیت کند از چاله به چاه خواهد افتاد

این فعال سیاسی اصولگرا در مواجهه با این پرسش که آیا این احتمال وجود دارد شورای 
نگهبان برای افزایش مشارکت مردم در انتخابات بر خلاف سال 9۶، احمدی نژاد را تایید 
صلاحیت کند، تصریح کرد: به نظر من این رفتار احتمالی شورای نگهبان مصداق بارز »از 

چاله به چاه افتادن« است.
وی ادامه داد: به نظر نمی رسد شورای نگهبان فردی را که در انتخابات سال 9۶ به دلایل 
گوناگون رد صلاحیت کرده، برای انتخابات بعدی تایید کند، زیرا ساختار نهادی به نام 

شورای نگهبان به این شکل است که نظارت استصوابی خود را تنها معطوف به شایستگی 
افراد برای شرکت در انتخابات می کند و خود را مکلف به ایجاد ساز و کار برای افزایش 

مشارکت مردم نمی داند.
احمدی نژاد در سال 84 و 88 حمایت تمام عیار اصولگرایان را نداشت

از  ایمانی در بخش دیگری از این گفت وگو در پاسخ به این پرسش که کدام بخش 
اصولگرایان از حضور مجدد محمود احمدی نژاد در عرصه سیاسی و انتخابات ۱4۰۰ 
حمایت می کند، بیان داشت: باید به خاطر بیاوریم که احمدی نژاد در سال های ۸4 و 
۸۸ حمایت تمام عیار از جانب اصولگرایان را نداشت. وی گفت: در سال ۸4 و دور نخست 
انتخابات اصولگرایان حمایتی از محمود احمدی نژاد صورت ندادند و در دور دوم نیز تنها 
بخشی از اصولگرایان که با مرحوم آیت الله هاشمی رفسنجانی زاویه داشتند، پشت سر او 
ایستادند. اما پس از اینکه احمدی نژاد پیروز انتخابات شد، طیف وسیعی از اصولگرایان 
از ایشان حمایت کردند. ایمانی یادآور شد: در جریان انتخابات سال ۸۸ اصولگرایان به 
صورت رسمی و سیستماتیک حمایتی از آقای احمدی نژاد به عنوان کاندیدای متبوع 
خود نشان نداد و حتی در سال های پایانی دولت نیز به صورت تمام قد در بسیاری از موارد 

جلوی ایشان ایستاد.
 اصولگرایان در مقابل احمدی نژاد خواهند ایستاد

این فعال سیاسی اصولگرا با رد احتمال حمایت اصولگرایان از محمود احمدی نژاد برای 
حضور در عرصه انتخابات سال ۱4۰۰، گفت: پیش بینی بنده این است که جریان اصولگرا 
برای انتخابات سال ۱4۰۰ کاندیدای واحد خود را که فردی غیر از آقای احمدی نژاد است 

معرفی خواهد کرد و در این مسیر حتی در مقابل وی خواهد ایستاد.
حتی جبهه پایداری هم حامی احمدی نژاد نیست

ایمانی تاکید کرد: این عدم حمایت اصولگرایان نیز معطوف به بخشی از آنها نمی شود 
و حتی جریانی همچون جبهه پایداری نیز حامی محمود احمدی نژاد نخواهند بود و تنها 

بخش اندکی از اصولگرایان که تفکرات خاص خود را دارند به دنبال وی خواهند رفت.
این کارشناس مسائل سیاسی در پاسخ به این سوال که آیا با کاهش مشارکت مردم در 
انتخابات و مشابه اتفاقی که در اسفندماه سال گذشته رخ داد این احتمال وجود دارد 
کسانی که بیشتر جنجال به پا می کنند و با شوآف کار خود را به پیش می برند، پیروز 
انتخابات بشوند، اظهار داشت: باید پیش از پرداختن به این موضوع به یک نکته اشاره کنم 

که کاهش مشارکت مردم در انتخابات سال گذشته معلول اتفاقات متعددی بود و نمی توان 
آن را بر اساس یک سیر مشخص و واحد تحلیل کرد.

اجازه حضور شوآف ها را در انتخابات ندهیم
وی اضافه کرد: انتخابات ریاست جمهوری همواره داستان خاص خود را دارد و تجربه 
نیز نشان داده که مردم اقبال بیشتری برای مشارکت از خود نشان می دهند. زیرا مردم قرار 
است تنها به یک نفر رأی بدهند و در کنار این موضوع شاکله دولت را بیشتر در زندگی خود 
موثر می دانند. ایمانی تاکید کرد: موضوع حضور افرادی که شوآف می کنند و با هیاهوی 
تبلیغاتی وسیع کار خود را به پیش می برند مسأله بسیار مهمی است که در دوره های 
مختلف انتخابات به چشم خورده است. این موضوع نیز به جز کاندیداهای حضور مجلس 
خبرگان در برخی از نامزدهای حضور در انتخابات مجلس یا ریاست جمهوری مشهود 
است. وی گفت: باید یک فرهنگ سازی درست در کنار تغییر قوانین مرتبط با انتخابات 
شکل بگیرد تا دیگر شاهد حضور و حتی به قدرت رسیدن این دست از افراد نباشیم، زیرا 
شاهد هستیم در حوزه های کوچک انتخابات مجلس شورای اسلامی اینگونه از افراد بسیار 

قوی و موفق عمل می کنند.
تبحر احمدی نژاد در شوآف تبلیغاتی است

ایمانی در پایان و پاسخ به این پرسش که آیا محمود احمدی نژاد نیز از قدرت شوآف 
کافی برای جلب نظر مردم در انتخابات ۱4۰۰ برخوردار است، گفت: آقای احمدی نژاد به 
واسطه نوع بیان و ادبیات خاص خود و همچنین آن بخش از عملکرد ۸ ساله دوران حضور 
در ریاست جمهوری که برای یک بخشی از جامعه خوشایند بود می تواند کار خود را به پیش 

ببرد و البته در شوآف تبلیغاتی نیز وی فرد متبحری است.

ناصرایمانی: او استاد شوآف است

احمدی نژاد قطعا کاندیدای 1۴۰۰ می شود 
اصولگراها مقابل احمدی نژاد می ایستند



افزایش 64درصدی تصادفات فوتی در قم 
 سرهنگ مختار پناهی رئیس پلیس راه فرماندهی انتظامی استان قم با بیان اینکه بر اساس آمار پزشکی 
قانونی طی دو ماهه نخست امسال ۲۷ نفر در تصادفات جاده ای فوت کردند، افزود: ۱۸ نفر از فوتی های 
تصادفات برون شهری مربوط به اردیبهشت ماه بوده است.وی با بیان اینکه تصادفات منجر به فوت در 
جاده های قم طی اردیبهشت ماه ۶4 درصد افزایش داشته است، تصریح کرد: شاخص ترین تصادفات طی 
این مدت مربوط به محور نیزار و جاده تاج خاتون بوده است.رئیس پلیس راه فرماندهی انتظامی استان قم 
گفت: تصادفات رانندگی در مجموع اعم از تصادفات فوتی، جرحی و خسارتی طی اردیبهشت ماه ۲4 
درصد کاهش یافته است.وی افزود: طی اردیبهشت ماه هشت میلیون و 5۰۰ هزار خودرو در محورهای 
مواصلاتی قم تردد داشتند که از این تعداد سه میلیون و ۲۲۰ هزار خودرو وارد شهر قم شده است.سرهنگ 
پناهی ادامه داد: با توجه به شروع ویروس کرونا و توصیه وزارت بهداشت مبنی بر عدم مسافرت، مجموع 
تردد در محورهای قم طی اردیبهشت ۱۲ درصد کاهش داشته است.وی بیان کرد: بیشترین تصادفات در 
اردیبهشت ماه از ساعت ۱۲ ظهر تا ساعت ۲۰ شب بوده است که 5۲ درصد از تصادفات را شامل می شود.
رئیس پلیس راه فرماندهی انتظامی استان قم گفت: بیشترین علت تصادفات اردیبهشت ماه عدم توجه به 

جلو بوده است که معمولًا ناشی از خواب آلودگی، بی احتیاطی و صحبت کردن با موبایل است.

هاشمی طبا: شاید اصلاحات با نامزد جدید بیاید
فعال سیاسی اصلاح طلب:سال مواجی را پیش رو داریم و نمی توان قضاوت قطعی و حتمی درباره 
نتیجه انتخابات ریاست جمهوری آینده داشت.هیچ جناحی از پیش بازنده نیست. همه باید فوتبال را بازی 
کنند، یک مرتبه شاید یک تیم ضعیف برنده شد. کسی نمی تواند از حالا نتیجه انتخابات سال آینده را پیش 
بینی کند.}در واکنش به رایزنی احمدی نژاد با شورای نگهبان برای تأییدصلاحیت شدن{ رایزنی با شورای 
نگهبان به معنی عدم صلاحیت است. به عبارت بهتر کسی با شورای نگهبان رایزنی می کند که می داند 
صلاحیت ندارد.در عوض کسی که به صلاحیت خود مطمئن است با شورای نگهبان رایزنی نمی کند، 

چون می داند خود شورای نگهبان به این مسئله رسیدگی می کند. رایزنی یعنی پارتی بازی.

دستگیری چند تن از کارکنان سازمان بازرسی 
رئیس مجتمع ویژه رسیدگی به جرائم اقتصادی درباره دستگیری چند تن از ضابطان قضایی و کارکنان 
سازمان بازرسی، توضیحاتی داد.  قاضی مسعودی مقام رئیس مجتمع ویژه رسیدگی به جرائم اقتصادی 
درباره شایعه دستگیری چند تن از ضابطان قضایی و کارکنان سازمان بازرسی در ارتباط با پرونده بانک 
سرمایه، اظهار کرد: دستگیری این افراد مرتبط با پرونده محمد امامی است. این پرونده یک سری حواشی 
داخلی و خارجی دارد از جمله اینکه افراد دستگیر شده تلاش می کردند تا روند دادرسی و رسیدگی را 
منحرف سازند.وی ادامه داد: رسیدگی ابتدایی در بحث افرادی که در این پرونده مداخله داشتند چه در 
قالب ضابط قضایی و یا در قالب سازمان بازرسی در دادسرای اقتصادی آغاز شده است.قاضی مسعودی 
مقام در پایان دستگیری ۲۱ نفر در این خصوص را تکذیب کرد و افراد بازداشتی را کمتر از این تعداد 

برشمرد.

وزارت بهداشت: استفاده از ماسک در جامعه باید همگانی شود 
معاون درمان وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با اشاره به ضرورت رعایت نکات بهداشتی از سوی 
مردم گفت: شیوع کرونا در جامعه به حدی رسیده که استفاده از ماسک برای همگان ضروری است.دکتر 
قاسم جان بابایی گفت: استفاده از ماسک، پیش تر برای جمعیت عادی توصیه نمی شد و حالا توصیه این 
است در مکان هایی که فاصله گذاری کمتر رعایت می شود، همه مردم از ماسک استفاده کنند.وی با تأکید 
بر تولید ماسک های ارزان و حتی خانگی که تهیه آن برای همه اقشار مختلف مردم امکان پذیر باشد، اضافه 
کرد: این نوع ماسک ها باید تهیه و به وفور در اختیار مردم قرار داده شود تا همگان در هر مکانی که هستند 

ملزم به استفاده از آن باشند.

تکذیب راه اندازی پلیس کرون 
ناجا با تکذیب خبر راه اندازی پلیس کرونا اعلام کرد: نیروی انتظامی مجری مصوبات ستاد ملی مقابله 
با کرونا است.به گزارش فارس، نیروی انتظامی طی اطلاعیه ضمن تکذیب خبر راه اندازی پلیس کرونا 
به اطلاع می رساند: این نیرو به عنوان یکی از اعضای کمیته امنیتی ،اجتماعی و انتظامی ستاد ملی 
مدیریت بیماری کرونا در چارچوب سیاست ها و مصوبات ابلاغی ستاد ملی فعالیت کرده و هرگونه اعلام 
ممنوعیت یا محدودیت خارج از تصمیمات اعلام شده توسط کمیته اجتماعی انتظامی ستاد،فاقد اعتبار 

قانونی است.

شهردار قم :

باغ موزه دفاع مقدس باید در قم
 الگو و شاخص باشد 

شهردار قم با اشاره به پروژه باغ موزه دفاع مقدس شهر قم، اظهار کرد: 
این پروژه باید یکی از نمادها و شاخص های شهر قم باشد و تمام عناوین 
و بخش های آن از محوطه گرفته تا داخل آن به بهترین شکل اجرا شود. 
 سیدمرتضی سقائیان نژاد روزپنجشنبه  در دیدار سردار سرتیپ دوم 
پاسدار محمدقاسم ناظر معاون هماهنگ کننده و سرهنگ سیدحسین 
ستوده رئیس سازمان امور موزه ها و یادمان های دفاع مقدس بنیاد 
حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس، اظهار کرد: نزدیک به 5۰۰ 
پروژه داریم که حدود ۱۰ درصد آنها بالای ۳۰ میلیارد تومان اعتبار 

داشته و عمده آنها امسال مورد بهره برداری قرار می گیرد.
شهردار قم با اشاره به رونمایی از تعدادی دستگاه اتوبوس جدید، 
اظهار کرد: اتوبوس قیمت قابل توجهی پیدا کرده و باید بیش از ۸۰ 

درصد قیمت را دولت تامین کند که اینگونه نیست.
سقائیان نژاد با اشاره به اورهال و بازسازی تعدادی از ناوگان اتوبوسرانی، 
گفت: با هزینه بسیار اندک تر نسبت به قیمت اصلی اتوبوس، اورهال 
آنها صورت می گیرد و حدود 4۰۰ دستگاه برای سال های آینده قم نیاز 
است که با اقدامات صورت گرفته و خریداری های انجام شده این تعداد 
ناوگان تامین می شود. وی با اشاره به اقداماتی که شهرداری در زمینه 
مقابله با کرونا و تغسیل فوت شدگان حاصل از این بیماری انجام داد، 
اظهار کرد: در ابتدای این کار ما پیگیری بسیار زیادی انجام دادیم تا 
روند تغسیل و تدفین این متوفیان کاملا به صورت شرعی و با رعایت 

پروتکل های بهداشتی انجام شود.
قابل  امر شهرداری هزینه  این  برای تحقق  بیان کرد:  قم  شهردار 
توجهی انجام داد و بخش جدیدی احداث کرد و بیش از ۱۰۰ گان 
مخصوص برای غسل دهندگان با لوازم کامل تهیه شد تا سلامتی آنها 

به خطر نیفتد.
سقائیان نژاد در ادامه سخنان خود با اشاره به پروژه باغ موزه دفاع 
مقدس شهر قم، اظهار کرد: این پروژه باید یکی از نمادها و شاخص های 
شهر قم باشد و تمام عناوین و بخش های آن از محوطه گرفته تا داخل 

آن به بهترین شکل اجرا شود.
وی بیان کرد: این پروژه در دل پارک هزارهکتاری قم قرار گرفته که 
زمانی که کل این مجموعه تکمیل شود جاذبه های بسیار خاصی برای 

گردشگران خواهد داشت و موزه در این مجموعه خواهد درخشید.
حمایت ویژه شهرداری قم از پروژه باغ موزه دفاع مقدس 

مدیرکل بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان قم  نیز 
در این دیدار با تقدیر از شهردار و تیم مدیریت شهری به دلیل همکاری 
مطلوب و راهگشا با مجموعه بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع 
مقدس اظهار کرد: شهرداری در پروژه باغ موزه دفاع مقدس با روحیه 
و  همراه  بسیار  است  برقرار  مجموعه  این  در  که  شهادتی  و  شهید 

کمک رسان بوده است. 
حجت الاسلام علی لقمان پور با تقدیر از شهردار و تیم مدیریت شهری 
به دلیل همکاری مطلوب و راهگشا با مجموعه بنیاد حفظ آثار و نشر 
ارزش های دفاع مقدس، اظهار کرد: شهرداری در پروژه باغ موزه دفاع 
مقدس با روحیه شهید و شهادتی که در این مجموعه برقرار است بسیار 

همراه و کمک رسان بوده است.
مدیرکل بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان قم با 
اشاره به همراهی قابل توجه واحد طراحی شهرداری با باغ موزه دفاع 
مقدس، گفت: در گذشته مجموعه بنیاد و شهرداری به طور مستقل 
کار خود را پیش می بردند اما امروز شاهدیم که دو مجموعه در کنار هم 
در پی به سرانجام رسیدن پروژه باغ موزه دفاع مقدس هستند و همدلی 

دو مجموعه در این مسیر بسیار قابل توجه است.
لقمان پور با اشاره به عنایت ویژه رهبر معظم انقلاب به شهر قم، گفت: 
باغ موزه قم، باغ موزه انقلاب و دفاع مقدس است و باید به گونه ای 
محوطه سازی این باغ موزه انجام شود که شاخص و الگویی برای کشور 

باشد همانطور که قم در کشور شاخص و الگو است.
محوطه سازی پروژه باغ موزه قم الگویی برای کشور

معاون هماهنگ کننده بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس 
با حرکت  قم  موزه  باغ  پروژه  دیدار گفت: محوطه سازی  این  در  نیز 
جهادی که شهرداری قم انجام داده است، یک نمونه و الگوی خوب 

برای تمام کشور است.
سردار سرتیپ دوم پاسدار محمدقاسم ناظر اظهار کرد: این پروژه در 
حال حاضر بیش از 9۰ درصد پیشرفت فیزیکی دارد و برای اتمام آن 
خصوصا در بخش تاسیساتی حدود ۱5 میلیارد تومان اعتبار نیاز است.
معاون هماهنگ کننده بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس 
به حمایت های شهرداری در راستای تکمیل پروژه  باغ موزه دفاع مقدس 
اشاره کرد و با تاکید بر اینکه ما نیازمند کمک شهرداری برای به سرانجام 
رساندن این پروژه هستیم، خاطرنشان کرد: موزه آرایی این پروژه بسیار 
مهم است و در این راستا باید بتوانیم اقدامات قابل توجهی انجام دهیم.
مقدس  دفاع  باغ موزه  پروژه  در  شهرداری  اینکه  به  اذعان  با  ناظر 
آثار داشته است، اظهار کرد:  با بنیاد حفظ  همراهی قابل توجهی 
محوطه سازی پروژه باغ موزه قم با حرکت جهادی که شهرداری قم 
انجام داد بسیار خوب انجام شده و یک نمونه و الگوی خوب برای تمام 

کشور است.
محوطه سازی باغ موزه دفاع مقدس به زودی تکمیل می شود

مدیر پروژه بوستان هزارهکتاری قم نیز دراین دیدار گفت: عملیات 
محوطه سازی باغ موزه دفاع مقدس توسط شهرداری در حال انجام 

است و به زودی تکمیل خواهد شد.
سیدمهدی هاشمی بوستان کوثر ابتدای شروع پروژه هزارهکتاری 
است، اظهار کرد: از سال 9۶ اولین قرارداد با بیش از یک میلیارد تومان 
برای بهسازی مسیرها انجام شد و سال 9۷ با اعتبار 5.۶ میلیارد تومان 

فاز اول پروژه اجرایی شد.
مدیر پروژه بوستان هزارهکتاری قم با تاکید بر اینکه با اصلاح بودجه 
اعتبار مطلوبی به حجم ۱۰.۳ میلیارد تومان برای اجرای فاز دوم پروژه 
اختصاص یافت، افزود: با توجه به قرارگیری پروژه در محدوده باغ موزه 

دفاع مقدس جلوه فرهنگی برای این پروژه تعریف شده است.
به حساسیتی که در خصوص  با توجه  هاشمی خاطرنشان کرد: 
ساختمان باغ موزه و محدوده آن وجود داشت ترک تشریفات پیمانکار 

انجام شد و روند پروژه تسریع شد.
وی گفت: شهرداری در این پروژه اقداماتی انجام داده که بخشی از 
آن مختص محوطه سازی ساختمان باغ موزه بوده است، ضلع شمالی 
ساختمان به اتمام رسیده و ضلع جنوبی در حال انجام است و حدود 

۱۰ روز قبل کاشت فضای سبز آغاز شده است.
مدیر پروژه بوستان هزارهکتاری قم بیان کرد: امیدواریم هفته آینده 
با اتمام بتن ریزی محوطه، کاشت فضای سبز ضلع جنوبی نیز انجام 
شود، آسفالت پارکینگ هم انجام شده و دو تپه هم در محدوده پروژه 
وجود داشته که یک مورد تسطیح شده و تپه دوم هم با مشارکت برخی 

نهادها در حال انجام است.
هاشمی با اشاره به معارضین و مشکلات پروژه بوستان کوثر و محوطه 
محدوده  در  موجود  تاسیسات  بحث  گفت:  مقدس،  دفاع  باغ موزه 
برای پروژه مشکل ساز شده که نیاز است تسریع در عملیات اصلاح و 

بهسازی تاسیسات فاضلاب صورت گیرد.

سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری
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ای جوانان! هر یك از شما که توان ازدواج دارد ، 
ازدواج کند ؛ زیرا ازدواج کردن ، چشم را ] از نگاه حرام 
، [ بیشتر فرو می پوشانَد و دامن را پاك تر می دارد . و هر 

کس توان ] ازدواج [ نداشت ، روزه بگیرد ؛ زیرا روزه ، 
شهوت را فرو می نشانَد .

شنبه -بیست وچهارم خردادماه 1399 - سال بیست وسوم- شماره 5052

صحیح البخاري : ج 5 ص 1950 ح ٤٧٧9

طرح:فیروزه مظفری

خواستگاری به سبک ازدواج اجباری!

رییس کل دادگستری استان قم گفت: هر چند برخی از اداره های قم در 
اجرای قانون با مشکل هایی چون کمبود نیرو و اعتبار مواجه می باشند ولی این 

مجوزی برای کوتاهی مدیران نیست. 
حجت الاسلام علی مظفری، در نخستین جلسه شورای سیاستگذاری حفظ 
حقوق بیت المال در اراضی ملی و طبیعی قم با بیان مطلب فوق اظهار داشت: 
از این رو مدیران باید با جدیت، و مصم تر از قبل و با استفاده از تمام توان و 
ظرفیت های قانونی از ورود خسارت به هر نحوی به بیت المال جلوگیری نمایند.
وی همچنین بهترین اقدام در این خصوص را پیشگیری دانست و گفت: 
رئیسان و مدیران اداره های مربوطه باید وقت و توجه بیشتری به این مقوله 
نمایند و دستگاه قضائی نیز کاملا پشتیبانی قانونی لازم را در این زمینه نموده 

و حمایت خواهد کرد.
رئیس دادگستری قم بیان داشت: اداره های دولتی باید با دقت کلیه زمین 
هایی که در قالب قراردادهایی به اشخاص حقیقی و حقوقی واگذار شده را 
بررسی و چنانچه طرح های مورد نظر شروع و اجرایی نشده اند به سرعت 
قراردادها فسخ و اراضی را به بیت المال بازگردانند و جلوی سو استفاده گرفته 
شود. وی  ادامه داد: دستگاه قضایی نیز در این رابطه مطالبه گری نموده و در 

صورت کوتاهی برخورد قضایی خواهد کرد.
دادستان عمومی و انقلاب قم  تاکید کرد:

برخورد جدی با زمین خواری و متجاوزان به اراضی ملی
دادستان عمومی و انقلاب و دبیر شورای سیاست گذاری حفظ حقوق بیت 
المال در اراضی ملی و طبیعی قم نیز در این جلسه یکی از اولویت های مهم این 
شورا را مقابله با پدیده زمین خواری و کوه خواری و جلوگیری از تعدی به اراضی 
ملی و تغییر غیر مجاز کاربری اراضی زارعی و باغ ها دانست و گفت: قانون 
وظایف همه دستگاه های اجرایی را معین نموده از این رو قانون برای همه فصل 

الخطاب است.حجت الاسلام حسن غریب افزود: این مدیران اداره ها هستند 
که باید با اجرای دقیق و به موقع قوانین از پدیده زمین خواری جلوگیری نموده و 
دست اندازی به بیت المال و انفال را بگیرند و چنانچه به موقع جلوی اقدام هلی 
غیر قانونی گرفته شود و حسب قوانین موضوعه راسا تخریب گردد دیگر کسی 

جرات دست اندازی به اموال عمومی را نخواهد داشت.
غریب در پایان بیان کرد: دادستانی قم با شدت و قاطعیت با متجاوزان به 
اراضی ملی و بیت المال برخورد قانونی خواهد داشت و به هیچ وجه کوتاه 

نخواهد آمد.

هشداررییس کل دادگستری به برخی از اداره های قم:
کمبود نیرو و اعتبارمجوزی برای کوتاهی در اجرای قانون نیست

مدیرکل کار، تعاون و رفاه اجتماعی استان قم:

6۴۲میلیارد تومان به آسیب دیدگان از کرونا در قم 
پرداخت می شود 

مدیرکل کار، تعاون و رفاه اجتماعی استان قم گفت: ۶4۲ میلیارد تومان به آسیب دیدگان از کرونا در 
قم پرداخت می شود. 

مصطفی کاویانی ظهر روزپنجشنبه در جلسه شورای گفتگوی بخش خصوصی و دولت که در سالن 
کرامت استانداری برگزار شد، اظهار داشت: ۶4۲ میلیارد تومان به آسیب دیدگان از کرونا در قم پرداخت 

می شود.
مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم افزود: کارفرمایان را دعوت کرده و شرایط و روش 

پرداخت تسهیلات برای گروه های هدف را برای آنها تبیین کردیم.
وی با اشاره به برنامه ریزی صورت گرفته برای پرداخت تسهیلات به آسیب دیدگان کرونا در قم تصریح 
کرد: این تسهیلات به آسیب دیدگان کرونا در استان پرداخت می شود که از جمله کارگران و کارگاه ها 
شامل آن می شوند. کاویانی تصریح کرد: هفته آینده دسترسی استانی به ما می دهند و در سطح ملی 
بیش از ۲۷۰ هزار ثبت نام انجام شده و ۸۸ درصد پرونده ها به بانک ها ارسال شده و از ابتدای هفته 

پیش رو پرداخت ها به آسیب دیدگان کرونا آغاز می شود.
مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم عنوان کرد: کارگاه هایی که در این ایام کرونا تعطیل 
شده اند به ازای هر کارگر ۱۶ میلیون تومان و 5۰ درصد به حساب کارگران و 5۰ درصد مابقی هزینه ها 
پرداخت می شود. وی گفت: کارگاه هایی که حفظ اشتغال داشتند به ازای هر نفر ۱۲ میلیون تومان و 
نسبت ۷۰ به ۳۰ پرداخت می شود و برای تاکسیرانان آسیب دیده از کرونا ۶ میلیون تومان در نظر گرفته 
می شود، براساس تعداد کارگاه های استان و جمعیت قم این تسهیلات در نظر گرفته شده و براساس 

سیستمی که از قبل بوده این موضوع انجام شده است.
کاویانی خاطرنشان کرد: دلایل انتخاب استان ها برای پرداخت هزینه به آسیب دیدگان کرونا براساس 

مناطق سفید، زرد و قرمز است و هر استانی که آسیب بیشتری دیده کمک مضاعف می شود.

با موافقت سازمان راهداری صورت می گیرد:

  احداث راه فرعی نمایشگاه نمایشگاه بین المللی قم 
 نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی گفت: قرار شد از سمت عوارضی یک فرعی به سمت 
نمایشگاه فرش و نمایشگاه بین المللی قم ایجاد شود و سازمان راهداری موافق این موضوع است و باید 

پیشنهاد استان به دست آنها برسد. 
احمد امیرآبادی ظهر روزپنجشنبه در جلسه شورای گفت وگوی بخش خصوصی و دولت که در سالن 
کرامت استانداری برگزار شد، اظهار داشت: مشکل برخی از راه های استان در حضور وزیر راه  شد و 
دستور رفع آن صادر شد. وی افزود: قرار شد از سمت عوارضی یک فرعی به سمت نمایشگاه فرش و 
نمایشگاه بین المللی قم ایجاد شود و سازمان راهداری موافق این موضوع است و باید پیشنهاد استان 
به دست آنها برسد. نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی با اشاره به لزوم رفع مشکلات استان 
بیان کرد: این موضوع را نمی پذیریم که بین ورودی تهران به اتوبان و ورودی قم به اتوبان تفاوت وجود 
داشته باشد. امیرآبادی تصریح کرد: هر ۳ ماه یک بار فرعی ایجاد می شود و از پل شهید کاظمی و پس 
از عوارضی تا حسن آباد فرعی ایجاد شده  ولی در قم نسبت به این موضوع توجهی نمی شود و مشکل 
تصادف وجود دارد و بارها به این نکته دقت کردم که برخی فرعی هایی که به سمت تهران وجود دارد 

بسیار خطرناک است.
 وی گفت: برای یک فرعی  که در راستای رونق تولید لازم است آن هم برای استانی همچون قم که 
مرکز است سخت گیری می شود و این موضوع وجاهت قانونی ندارد و تبعیض است. نماینده مردم 
قم در مجلس شورای اسلامی خاطرنشان کرد: قم در مرکز چندین استان قرار گرفته  و باید نسبت به 
مشکلات آن اهتمام وجود داشته باشد،  ادعای تهران نشین ها این است که مدیر کل راهداری پیشنهاد 

این موضوع را برای ما نمی آورد.

تولیت آستان مقدس حضرت معصومه)س(:

ارائه خدمات مطلوب به ایثارگران ضروری است
تولیت آستان مقدس حضرت معصومه)س( گفت: باید خدمات مطلوب به ایثارگران که در راه اسلام و 

قرآن جان خویش را فدا کردند، ارائه شود.
آیت الله سید محمد سعیدی قبل از ظهر چهارشنبه در دیدار مدیرکل بنیاد شهید استان قم که در 
حرم حضرت معصومه )س( برگزار شد، با بیان اینکه هرکس به عرصه خدمت به شهدا و ایثارگران وارد 
شد نیتی جز رضایت حق و خشنودی شهدا نباید داشته باشد، افزود: باید به ایثارگرانی که که در راه 
اسلام و قرآن جان خویش را به خطر انداختند خدمات مطلوبارائه شود. امام جمعه قم با بیان اینکه 
شهدا از برجستگی ارزشمندی برخوردار هستند، تصریح کرد: شهدا با خون خود، جهاد و ایثار جانشان 
و بر جای گذاشتن وصایایشان دلسوزانه جامعه را به سمت و سوی سعادت هدایت کردند. وی با تأکید 
بر اینکه مدافعان سلامت و خیرین در ایام کرونا خوش درخشیدند، افزود: مدافعان سلامت و خیرین 
با ایثار جان و مالشان گذشت و ایثار را به نمایش گذاشتند و برخی نیز در این راه به مقام شهادت نائل 

آمدند.

رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: به 
مناسبت هفته جهاد کشاورزی، ۳۲ طرح دراین بخش 
با اعتبار 4۱۰ میلیارد ریال و ایجاد اشتغال مستقیم و 
غیرمستقیم برای بیش از 5۰۰ تن به بهره برداری خواهد 

رسید. 
با  درگفت وگو  چهارشنبه  روز  پورمیدانی  عباس 
خبرنگاران بیان کرد: این طرح ها درحوزه های مختلف 
غذایی،  مواد  بسته بندی  و  تهیه  همچون  کشاورزی 
آبیاری،   نوین  سامانه های  آب،  انتقال  دام،   خوراک 
دامپروری،  پرورش اسب و احداث گلخانه است و مراسم 
بهره برداری از آن ها به صورت مشترک هفته آینده برگزار 
قم  کشاورزی  جهاد  سازمان  داد:  ادامه  وی  می شود. 
مشکلات  و  استان  محیطی  محدودیت های  باوجود 

و  می کند  دنبال  را  مردم  غذایی  امنیت  تامین  مالی، 
در همین زمینه توانسته است سطح تولید محصولات 
را  به ۸۱.5 هزار تن و محصولات زراعی  را  باغی درقم 
به 4۰۸ هزار تن برساند که با توجه به سطح زمین های 
قابل کشت استان،  رقم قابل توجهی است. وی افزود: در 
زمینه محصولات دامی و شیلات نیز شاهد رشد تولید 
استان هستیم به نحوی که سال گذشته حدود ۸۰ هزار 
تن تخم مرغ و یکهزار و ۷۰۰ تن انواع شیلات درقم تولید 
بازارهای بین المللی صادر شد. پورمیدانی  به  و حتی 
گفت: در همین راستا جمع کل تولید محصولات بخش 
کشاورزی استان قم در سال 9۸ به بیش از ۸۰5 هزار 
تن رسید که برای امسال این رقم با انجام برنامه های 
راهبردی و جذب سرمایه موردنیاز،  بیش از یک میلیون 

تن برآورد شده است. وی بیان کرد: سال گذشته در بحث 
تسهیلات رونق تولید ۶۰۰ میلیارد ریال،  مکانیزاسیون 
۲۰۰ میلیارد ریال و برای تسهیلات تبصره ۱۸ به منظور 
ایجاد گلخانه ۱94 میلیارد ریال تسهیلات پرداخت شد 
که تثبیت اشتغال برای ۶۶۲ تن را به دنبال داشت. وی 
فروردین ماه  سیل  خسارت های  درجریان  داد:   ادامه 
سال گذشته نیز 44۷ مورد کمک بلاعوض به مبلغ ۲۲ 
میلیارد ریال به بهره برداران خسارت دیده استان پرداخت 
شد. رییس سازمان جهاد کشاورزی قم گفت: همچنین 
در راستای عمل به سند اشتغال و سرمایه گذاری استان 
۱۶۰ میلیارد تومان سرمایه گذاری در بخش کشاورزی 
قم صورت گرفت و برای ۶۱۶ تن در این حوزه فرصت 

شغلی ایجاد شد.

به مناسبت هفته جهاد کشاورزی وبا اعتبار 41۰ میلیارد ریال:
3۲ طرح کشاورزی درقم به بهره برداری می رسد

استاندار قم گفت: مردم می توانند با انجام کارهای 
کوچک همچون تفکیک زباله در مبدا، از بحران های 

محیط زیستی در کشور جلوگیری کنند. 
بهرام سرمست روز پنجشنبه در دیدار کارشناسان و 
فعالان زیست محیطی استان قم به مناسبت »هفته 
محیط زیست« افزود: امروز همه مردم و مسئولان باید 
اهمیت و جایگاه محیط زیست را به خوبی بشناسند 
پایدار دست  توسعه  به  بتوانیم  تا  کنند  باور  را  آن  و 
توسعه  به  توجه  ضرورت  بر  سرمست،  کنیم.  پیدا 
همه جانبه و پرهیز از نگاه تک بعدی تأکید کرد و گفت: 
انسان در میان مثلث توسعه سیاسی، اقتصادی و 
احاطه  را  این سه ضلعی  آنچه  و  قرارگرفته  فرهنگی 
را  باید آن  انسان  و  کرده است، محیط زیست است 
باور کند تا به توسعه پایدار دست یابد. وی در بخش 
دیگری از سخنان خود عملکرد اداره کل حفاظت 
محیط زیست استان قم را قابل قبول دانست و گفت: 
همه دستگاه های اجرایی باید برای تحقق اهداف 

زیست محیطی، همکاری و مشارکت داشته باشند و 
همواره مؤلفه ها و ملاحظات زیست محیطی را رعایت 
کنند. استاندار قم مساله پیشگیری و اطفاء حریق در 
مناطق طبیعی و لزوم هماهنگی نهادهای ذی ربط در 
این رابطه را موردتوجه قرار داد و گفت: ما باید با توجه 
به اقلیم متنوع استان قم در کنار توسعه گردشگری 
بوم  و  طبیعی  گردشگری  توسعه  دنبال  به  زیارتی، 
گردی باشیم. وی در پایان بابیان این که برای دفع 
پسماندهای ویژه و صنعتی استان قم مکان یابی شده 
و عملیات اجرایی آن باید پیگیری شود، تصریح کرد: 
کارگروه ملی تالاب ها با موضوع دریاچه نمک و حقابه 
های زیست محیطی تالاب ها و رودخانه های استان 
باید هرچه سریع تر تشکیل شود. مدیرکل حفاظت 
محیط زیست استان قم  نیز در این نشست با اشاره 
به جلوگیری از فعالیت حدود ۲۰۰ حلقه چاه ذغال 
در اراضی روبروی روستای صرم درسال گذشته، بر 
ضرورت ایجاد شهرک صنعتی ذغال در استان تأکید 

پنجشنبه  روز  مشکینی  موسوی  رضا  سید  کرد.  
زیست  فعالان  و  کارشناسان  صمیمی  نشست  در 
محیطی با استاندار با اشاره به تصویب تالاب مره به 
عنوان منطقه شکار ممنوع و تمدید ممنوعیت شکار 
در مناطق کهک، کهندان و حوض سلطان، تصریح 
کرد: با وجود مصوبات گذشته، اما همچنان بخش 
و  تالاب ها  از حقابه زیست محیطی  توجهی  قابل 
رودخانه های استان قم تأمین نمی شود و روند مقابله 
با کانون های گرد و غبار را مختل کرده است. موسوی 
را  درقم  صنعتی  واحدهای  استقرار  و  توسعه  روند 
دارای اشکالاتی دانست و گفت: مکان استقرار و نوع 
فعالیت واحدهای صنعتی در استان باید در کارگروه 
آمایش مورد توجه جدی قرار گرفته و به ویژه واحدهای 
آلاینده صنعتی در پیرامون شهر قم باید هرچه سریعتر 
به شهرک ها و نواحی صنعتی منتقل شوند. همچنین 
در این نشست، کارت »همیار محیط بان« به صورت 

افتخاری به استاندار قم اهدا شد.

استاندار قم تاکید کرد:
 مشارکت همه دستگاه ها برای تحقق اهداف زیست محیطی

 معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم گفت: به هیچ عنوان اجازه تغییر 
کاربری باغ های سطح شهر قم را نمی دهیم و این موضوع با حساسیت در استانداری 

و شهرداری پیگیری می شود. 
فعالان  و  کارشناسان  از  جمعی  دیدار  در  پنجشنبه  روز  بهشتی  محسن 
زیست محیطی با استاندار قم بر ضرورت توسعه فضای سبز شهری در قم به صورت 
منطقه ای و کمربند سبز تأکید کرد و افزود: در جهت توسعه سرانه فضای سبز، طرح 

تفصیلی شهر بازنگری می شود.
وی بابیان این که با همکاری و هماهنگی دستگاه های اجرایی، حوزه های اقتصادی 
و عمرانی در استان قم با رعایت ملاحظات زیست محیطی با کمترین آسیب در حال 
پیگیری و شکوفایی است، اظهار داشت: قانون هوای پاک با بررسی همه جانبه نگر، 
سردرگمی بسیاری از فعالان اقتصادی را برطرف کرد. معاون عمرانی استانداری قم 
با اشاره به برنامه ریزی ها و اقدام های انجام شده در حوزه پسماند، خاطرنشان کرد: 

برای دفع اصولی پسماندهای ویژه و صنعتی استان قم مکان یابی صورت گرفته و 
برای تفکیک زباله از مبدأ نیز اقدام های مثبتی انجام شده است، اما همچنان برای 

رسیدن به نقطه مطلوب، راه طولانی در پیش داریم. 
وی با اشاره به دغدغه فعالان زیست محیطی استان قم در حوزه معادن، از بررسی 
مسائل مرتبط با این حوزه در کمیته ویژه خبر داد و گفت: افتتاح تصفیه خانه فاضلاب 
شماره دو قم و همچنین کلنگ زنی آزادراه »شهید سلیمانی« ازجمله اقدام های 
زیست محیطی است که در این هفته به انجام رسیده و در بهبود شرایط مؤثر خواهد 
بود. بهشتی در پایان بابیان این که طی بارندگی های ابتدای سال، تالاب های استان 
قم به خوبی آبگیری شده اما همچنان مشکل خشک سالی و گردوغبار در این مناطق 
وجود دارد، تصریح کرد: باید پیگیری های لازم برای تخصیص حقابه زیست محیطی 
انجام شده و همه تلاش خود را برای صیانت از این سرمایه های خدادادی به کار 

ببندیم.

 معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم: 

اجازه تغییر کاربری باغ های قم را نمی دهیم


